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Prva obletnica sprejema Slovenije v O Z N 

Slovenija vzorno skrbi za manjšine 
Na mednarodni konferenci Pravice in odgovornosti manjšin: izzivi za novo Evropo na Bledu so 
deževale pohvale na račun slovenske skrbi za manjšine. Pred 100 udeleženci sta imela odmevna 
govora predsednik republike Milan Kučan in zunanji minister Lojze Peterle. 

Bled, 23. maja - Blizu sto 
Politikov, publicistov in 
znanstvenikov se je v nedeljo 
Poslovilo od Bleda, kjer je 
anieriški Institut za proučeva
le odnosov Vzhod - Zahod 
pripravil mednarodno konfe
renco o pravicah in odgovor-
nosti manjšin kot izzivu za 
novo Evropo. Slovenska 
stran je bila zastopana na 
"tajvišji ravni: predsednik re
publike Milan Kučan je imel 
zelo odmeven uvodni govor, 
Prav tako zunanji minister 
Lojze Peterle, na konferenci 
P* sta sodelovala tudi drža-
Vna sekretarja Ignac Golob 
'n dr. Peter Vencelj. Med tuji-
toi gosti so bili na Bledu 
Predsednica nemškega Bun-
"estaga dr. Rita Suesmuth, 
Madžarski zunanji minister 
êza Jezsenski, diretor urada 
ẐN v Ženevi dr. Vladimir 

petrovski in član italijanske
ga parlamenta in bivši zuna-
nJi minister Italije Gianni De 
Michelis. 

Organizacija mednarodne 
konference je bil zadetek v 

Obletnica sprejema v 

OZN 

Predsednik republike Mi-
'Qn Kučan in zunanji mini-

s'er Lojze Peterle sta dala 
Posebni izjavi ob prvi oble
kici sprejema Slovenije v 
Organizacijo združenih na
rodov (22. maja 1992). Mi-
'an Kučan je med drugim 
dejal, da smo v enem letu 
Uresničevali obljube o 
Qktivnem članstvu in priza-
devanjih za mir. ki smo jih 
dQli ob sprejemu, nadalj-
nJu mednarodna u velja vi-
, e v pa bo odvisna tudi od 
y*J9vanja razmer doma. 
r°Jze Peterle pa je še pose-

eJ opozoril na slovenski 
Predlog 
Bosni 

reševanja knrc v 
in Hercegovini. 

***dnarodna skupnost 
"Prejema naš predlog o 
VQrnih območjih. 

polno. Ne samo zato, ker 
smo ponovno potrdili ugled 
države z vzorno urejeno skrb
jo za manjšine (zastopstvo 
manjšin v parlamentu po slo
venskem vzoru je redko v Ev
ropi), ampak tudi zaradi 
mednarodne promocije Slo
venije. Niso bili redki govor
ci, ki so nam svetovali večjo 
agresivnost na tem področju, 
saj nas še zamenjujejo s Slo
vaško ali Slavonijo ali nas 
uvrščajo med države, kjer 
divja vojna. Tudi zato smo še 
vedno država z visoko stop-

Milan Kučan: Evropa j e tudi celina manjšin 

"Evropa ni samo celina držav in narodov, ampak tudi nacio
nalnih manjšin. Vse to je rezultat zgodovine, dostikrat nepri
jazne in nasilne, kije določala politično karto stare celine. Po
gosto jo je vodila logika razmerja med zmagovalci in poražen
ci, logika pravice močnejšega do nasilnega spreminjanja me
ja, posegov v nacionalni prostor in delitve zgodovinsko nasta
lih tradicionalnih, kulturno, gospodarsko in nacionalno ho
mogenih prostorov. Dejstvo je, da so se meje v Evropi določale 
samovoljno, s politično logiko velesil, mimo jezikovne, narod
ne, kulturne in duhovne pripadnosti ljudi... Politika do manj
šin ne more biti določena pod pritiskom domneve o nujnem in 
vrojenem secesionizmu manjšin. Njihovo kolektivno varstvo je 
treba zagotoviti na način, ki presega zgolj varstvo človekovih, 
državljanskih in individualnih pravic. Morda bi bila ustrezna 
rešitev konvencija, ki bo jo države podpisnice spremenile v del 
notranjega prava." 

Med udeleženci posvetovanja 
je bil tudi nekdanji italijanski 
zunanji minister De Michelis. 

njo tveganja. Na Bledu so 
med drugim sklenili, da bo 
ustanovljen mednarodni 
manjšinski dokumentacijski 
center, da bo Konferenca o 
varnosti in sodelovanju v Ev
ropi organizirala poseben 
simpozij o samoodločbinaro-
dov, da bodo v državah 
Vzhodne Evrope, kjer še niso 
sprejeli novih ustav, to spod
bujali in da bo kadrovsko in 
finančno okrepljen urad za 
manjšine Konference o var

nosti in sodelovanju v Evro
pi. Slovenija ima možnost in 
dobro ime za ustvarjalno so
delovanje v teh organih in or
ganizacijah mednarodnih 
združenj in OZN. Tako je 
slovenski zunanji minister 
Lojze Peterle že predlagal ge
neralnemu sekretarju urada 
OZN v Ženevi dr. Vladimirju 
Petrovskemu, da bi v Ljublja
ni naselili kakšno mednarod
no ustanovo. • J. Košnjek, 
foto G. Šinik 

G l a s o v a p r e j a 

• Petek, 28. m a j a 1993, ob 19. u r i , 
v k a p e l i L o š k e g a g r a d u . 

O l i k o v n i k u l t u r i 
v 

n a Š k o f j e l o š k e m 
se b 
rjr ? s t a pogovarjala prof. Miha Nagli«" in nafi gost, 
lik. Sedej, umetnostni zgodovinar, 
•toi** k1"̂ ^ ' n etnolog, ravnatelj Slovenskega 

°8rafskega muzeja v Ljubljani. 
vpt

QZ£OVoru bosta skušala odgovoriti na Številna 
r°je Ja t0> da je bilo ravno tu, v loškem svetu, 
Je »JLJ? toHko slikarjev in drugih likovnih umetnikov?! 
^Pot'T ^ p o t a fo*JiM a/i še kaj drugega? Kaj sploh je 
sV()j a • kako različno jo ljudje dojemamo... Prav po 
ne** S f t ( i vprašanja izraiajo tudi v tistem, ki ga je izustil 
JQn

 aniJfntmartinskifaran ob pogledu na mojstrovino 
\^fZQSubica: 

^ k a j p a M a r t i n p o c e r k v i n e g l e d a ? " 

S p O N 2 0 R J A G L A S O V E PREJE STA 
" E R C A T O R m e s o i z d e l k i in 

^ LOKA ŠKOFJA LOKA 

Jacques Santer ob odkritju spominske plošče 

O p r o s t i t i , a n e p o z a b i t i 

W 

Predsednik Milan Kučan govori udeležencem blejskega posvetovanja. Država, ki je sposobna zago
toviti manjšinam varstvo, bo priznana kot njihova tudi s strani manjšin. Strah pred separatizmom 
bo postal tako odveč, je dejal predsednik. 

VVeimarja, katerega del so nem
ški okupatorji jeseni 1941. na
mestili v Škofji I oki. 

Ob tem je med drugim de
jal, da je dobrih petdeset let 
kasneje treba iz okrutne zgodo
vine potegniti zaključke, saj se 
da iz njih veliko naučiti. Pred
vsem tega, da je potrebna soli
darnost v boju proti nasilju, kr
šenju osnovnih človekovih svo
boščin, dostojanstva, pravic, in 
to kjerkoli. • H. JM 

foto: G. Šinik 
Več o Luksemburžanih na Lo
škem 1941. leta na 3. strani 

Kranj, torek, 25.maja 1993 

Plačilna kartica A C T I V A 

DENAR ZA AKTIVNE 

/*> ljubljanska banka 
Gorenjska banka d.d., Kranj 

Tržaška gosta v klubu Dvor 

Najtežje je tveganje 
Italijansko bančno združenje Slovenijo še vedno 
uvršča med dežele z največjim tveganjem. 
Preddvor, 20. maja - V klubu gorenjskih direktorjev Dvor so tokrat 
gostili direktorja Tržaške kreditne banke dr. Vita Svetino in odgo
vornega za gospodarstvo pri Gospodarski zvezi v Trstu dr. Branka 
Jazbeca. Mineva tretje leto delovanja kluba Dvor, razgovori so vse 
bolj obiskani. 

Gosta v klubu Dvor sta bila tržaška Slovenca: bankir dr. Vito Sve
tina in gospodarstvenik dr. Branko Jazbec. Foto: G. Šinik 

Kako priti do cenejšega kapitala in kaj se bo v prihodnje do
gajalo z italijansko liro sta bili najbolj vroči vprašanji, ki jih go
renjski direktorji zastavili tržaškima gostoma. Če bi vedel, kak
šen bo tečaj lire, se zdaj ne bi pogovarjal z vami, temveč bi užival 
na Bahamskih otokih, se je pošalil dr. Svetina in vendarle napo
vedal njeno stabilnost do volitev, ki ji napovedujejo za jesen ozi
roma pomlad. Pri kreditiranju naših podjetij pa je največji pro
blem bančna lista tveganja, ki Slovenijo še vedno uvršča med 
dežele z največjim tveganjem, kar povzroča formalne težave. 
Bankirji morajo sredstva v višini odobrenih posojil odpisati, do
kler posojilo ni vrnjeno (nekakšna obvezna rezerva), zato seveda 
takšnemu kreditiranju in odpiranju akreditivov nikakor niso na
klonjeni. Slovenija, konkretno vlada, bi morala v tem pogledu 
več storiti, je dejal dr. Svetina. Več na 7. strani. • M. V. 

Kranj, 24. maja - Možnosti gospodarskega sodelovanja je dovolj, 
žal pa doslej niso bile izkoriščene, je bila družna ugotovitev gostov 
iz Južne Tirolske in gorenjskih županov ter predstavnikov gospo
darskih zbornic. Kranjska občina je v soboto, 22. maja, gostila 
predstavnike italijanske pokrajine Južna Tirolska, kjer ima večino 
avstrijska manjšina. Popoldne je kranjski župan Vitomir Gros vo
dil pogovor o gospodarskem sodelovanju, zvečer pa je na kulturni 
prireditvi "Alpe nas združujejo" na Primskovem nastopil južnoti-
rolski pevski zbor, koroška folklorna skupina iz Globasnice in do
mači pevski zbor Iskra. Več o pogovorih na 7. strani. • M. V., fo
to: G. Šinik 

Mednarodno s r e č a n j e P E N 
Bled - V hotelu Park se danes, 
v torek, zvečer začenja letošnje 
26. mednarodno srečanje pisa
teljev, ki ga prireja Slovenski 
center PEN. Pisatelji bodo raz
pravljali na temo Mar sem jaz 
varuh svojega brata? Jutri, v 
sredo, dopoldne bo dopoldan
ski del razprave vodil poljski 
pisatelj Adam Michnik, popol
danski del pa slovenski pisatelj 
Miloš Mikeln. Jutri zvečer bo 
udeležence mednarodnega pi

sateljskega srečanja sprejel tu
di predsednik Republike Slo
venije Milan Kučan.* L. M. 

Škofja I <>ku, 21. maja - Med 
svojim prvim uradnim obiskom v 
Sloveniji je luksemburški pre
mier Jacques Santer v petek zju
traj prišel v Škofjo I oko Na 
stavbi nekdanje mestne vojašni
ce, kjer imajo zdaj zatočišče bo
sanski begunci, je odkril spo
minsko ploščo v čast svojim ro
ju kom, mobiliziranim v 93. re
zervni policijski bataljon iz 

21. sejem 

Z A Š Č I T A '93 - P R 0 T E C T 1 0 N '93 
* požarnovarnostna sredstva in oprema 
* sredstva za osebno in kolektivno zaščito 
* sredstva za varovanje, alarmni sistemi 
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S L O V E N C I P O S V E T U 

A r g e n t i n s k i S l o v e n c i p o l i t i č n o 

povezani z d o m o v i n o 
Dr. Marko Kremžar, rojen leta 1928 v Mostah pri Lju
bljani, je od leta 1983 dalje predsednik Slovenske ljudske 
stranke v Argentini, ki se je lani pridružila Slovenskim 
krščanskim demokratom kot regionalni odbor za Argen
tino. 

Dr. Marko Kremžar, kije leta 1973 v Buenos Airesu dokto
riral iz gospodarskih ved, zadnja leta pa je bil direktor enega 
od slovenskih podjetij v glavnem argentinskem mestu, je v pe
tek časnikarjem opisal nastanek in delovanje Slovenske ljud
ske stranke. Ustanovljena je bila leta 1892 kot socialna in pred 
nemštvom obrambna stranka na pobudo Kljuna, Šušteršiča in 
Korošca. Razen dr. Korošca, ki je iz doslej še ne povsem po
jasnjenih vzrokov umrl leta 1940, so jo vodili dr. Kulovec, ki je 
bil ubit, dr. Miha Krek, ki je zbežal s starojugoslovansko vlado 
v London, doma pa je ostalo načelstvo, ki ga je vodil ban dr. 
Marko Natlačen. Ubit je bil leta 1942. Štejejo ga za eno prvih 
žrtev komunistične revolucije, čeprav je dal pred prihodom 
Italijanov sežgati vse arhive. Tudi dosjeje komunistov. Na 
vprašanje zakaj, je odgovoril: Tudi oni so Slovenci. Slovenska 
ljudska stranka je delovanje v emigraciji nadaljevala. Vodila sta 
jo najprej dr. Krek in Miloš Stare, od leta 1983 dalje pa dr. 
Marko Kremžar. 

Med argentinskimi Slovenci boljše razumevanje 
Na vprašanje, ali so svobodne volitve v Slovenije vnesle manj 
nervoze med Primorci, ki so pred Italijani bežali v Argentino, 
in Slovenci, ki so se umaknili komunističnemu režimu v Ju
goslaviji, je dr. Marko Kremžar odgovoril pritrdilno. "Ko je 
bilo konec starega sistema, je njegov vpliv na del emigraci
je upadel. S tem je izginil razlog za marsikatero delitev. Da
nes imamo v medorganizacijskem svetu povezane ne le vse 
domove, organizacije, ampak tudi društva, ki so prej delo
vala samostojno in pod okriljem jugoslovanskega velepo
slaništva. Primorska ekonomska emigracija je za 15, 20 let 
starejša od slovenske politične emigracije. Zato je njihovo 
znanje slovenskega jezika slabše. So pa družine, katerih 
otroci govorijo tako dobro slovensko kot naši. Te družine 
so v večji meri pošiljale svoje otroke na naše šole. Ti si niso 
pustili vplivati jugoslovanskemu sistemu. Predvsem pa je 
vse družila slovenska maša. Je pa res, da jugoslovanski 
vpliv ni bil slovenski. Iz njega ni nikdar žarel slovenski 
duh. Kdor se je navezal na veleposlaništvo, je zgubil vsaj 
navdušenje za slovensko delo če že ne slovenske narodne 
zavesti. Danes so odnosi med nami prisrčnejši. Politična 
dogajanja v Sloveniji vplivajo na ves slovenski narod. Škodlji
vo je govoriti o zdomstvu kot osamljenem fenomenu, ki živi 
odrezan od matičnega naroda. Vsaka stvar, ki se v Sloveniji 
zgodi, ima odmev v zdomstvu. Ker že dolgo živimo v demo
kraciji, nas različna politična stališča med nami ne motijo." 

Argentinska Ljudska stranka je delovala, vendar se v Slove
niji ni imela z nikomer povezovati. Temu je bil prilagojen njen 
program z glavnim ciljem: obdržati vsaj nekaj ljudi, ki ne bodo 
pod kontrolo totalitarnega režima. Tako hitre politične spre
membe doma niso pričakovali. Ko so jih slutili, so leta 1989 
sprejeli nov program, planirali vezi s strankami v Sloveniji in 
se pogovarjali s Slovenskimi krščanskimi demokrati in takrat
no Slovensko kmečko zvezo. Odločili so se za krščanske demo
krate in postali njihovo argentinsko krilo, dr. Marko Kremžar 
pa je postal eden od podpredsednikov Slovenskih krščanskih 
demokratov. "Slovenstvo po svetu je stalnica. Vedno je bilo po 
svetu od 20 do 25 odstotkov narodovega telesa. Zato moramo 
gledati na zdomstvo kot na aktiven del slovenskega naroda," 
je dejal dr. Kremžar. • J. Košnjek 

S T R A N K A R S K E N O V I C E 

Združevanje opozicije 
Nastaja Združena desnica Slovenije 
Ljubljana, 25. maja - V petek se je nanovo ustanovljeni Sloven
ski nacional socialni liberalni blok predstavil javnosti. Sesta
vljajo ga Liberalna stranka, Samostojna poslanska skupina in 
nova Narodna stranka Slovenije, v kateri so ljudje iz Narodne 
demokratske stranke, ki niso za združitev s Slovenskimi krščan
skimi demokrati. Blok je zametek desne koalicije, ki bo na na
slednjih volitvah skupaj s Slovensko ljudsko stranko nastopila 
kot Združena desnica Slovenije. Zaveznike bodo iskali tudi 
med drugimi strankami, med katerimi omenjajo Bavčarjeve 
Demokrate, Gošnikove Zelene Slovenije in socialdemokrate 
pod vodstvom Janeza Janše. Cilj bo zrušitev črnordeče koalici
je in to naj bi se zgodilo že na lokalnih volitvah. Nova Narod
na stranka Slovenije se ima za naslednico Slovenske demokra
tične zveze in njene naslednice Narodne demokratske stranke. 
Z zdravim patriotizmom se bo bojevala za zaščito in krepitev 
slovenske narodne zavesti in interesov slovenskega naroda. 
Slovenski krščanski demokrati 
Skupnost obmejnih občinskih odborov 
Ljubljana, 25. maja - Kot je v petek povedal glavni tajnik Slo
venskih krščanskih demokratov Kdvard Stanič, so se predstavni
ki stranke sestali z Združenjem delodajalcev iz Maribora. To 
združenje sedaj še ni pravni subjekt, želi pa to postati. To je 
nestrankarska organizacija. Krščanski demokrati so se pogo
varjali tudi z Arabskim klubom v Sloveniji, v katerem so včla
njeni ljudje, sicer naši državljani, iz 13 arabskih držav. Stanič 
je povedal, da bo 3. junija ustanovljena skupnost občinskih 
odborov Slovenskih krščanskih demokratov iz slovenskih ob
mejnih občin, 14. in 15. junija pa bo v dvorani ljubljanskega 
Smelta mednarodni simpozij o lokalni samoupravi. • J. K. 

Z S L O V E N S K E G A P A R L A M E N T A 

Danes nadaljevanje seje državnega zbora 

Kočljivi odnosi s Hrvaško 
Na predlog predsednika republike naj bi izvolili tudi tri manjkajoče 
sodnike Ustavnega sodišča Republike Slovenije. Odnose s Hrvaško 
pa naj bi zbor obravnaval na zaprti seji. 

bo, če se bo gradnja nadalje**** 
ostreje ukrepala. ... 

Državni zbor naj bi izvo'1 

tudi tri manjkajoče sodnif 
Ustavnega sodišča. Predsedn1* 
republike Milan Kučan predla
ga za izvolitev Franca Teste" 
dr. Lojzeta Udeta in dr. Bo»J»' 
na M. Zupančiča. Največil 
prave utegne biti pri dr. V !̂ 
Opozicija z njegovo kandidat 
ro ni zadovoljna. • J. Košuj*1 

Ljubljana, 25. maja - Drža
vni zbor danes nadaljuje prete
kli teden začeto zasedanje s 50 
točkami dnevnega reda. Po
slanci se ne bodo razšli prej, 
preden ne bodo obdelali dnev
nega reda. Precej razprave so 
že opravili. Tako naj bi ta te
den sprejeli zakon o gozdovih, 
zakon o posebnih dajatvah pri 
uvozu kmetijskih pridelkov in 
živil, zakon o gospodarskih 
družbah, zakon o gospodarskih 
javnih službah in zakon o var
stvu okolja. Poslanci se bodo 
izrekali o spremembah lastnin
skega in denacionalizacijskega 
zakona, zakona o dohodnini in 
zakona o državljanstvu. Kot 
napovedujejo, bo državni zbor 
na seji, zaprti za javnost, 
obravnaval zaostrene odnose s 
Hrvaško. Znano je, da kljub 
obljubam in dogovoru med Slo
venijo in Hrvaško, da se bosta 
do dokončne določitve državne 
meje vzdržali dejanj, ki bi zao
strovala odnose, gradi Hrvaška 
na spornem ozemlju pri Sečo
vljah mejni prehod. Slovenija 

Miroslav Mozetič (SKD), podpredsednik državnega zbora 

P r e i s k a v a n i n i k o g a r š n j i p r i v i l e g i j 
Ljubljana, 21. maja - Ko je 
poslanec Slovenskih krščan
skih demokratov in podpred
sednik državnega zbora Miro
slav Mozetič ocenjeval zad
njo sejo državnega zbora, je 
dejal, da so krščanski demo
krati pričakovali nasprotova
nje njihovemu predlogu za 
spremembo zakona o dena
cionalizaciji s strani vlade in 
strank, ki imajo korenine v 
preteklosti, ko so se naciona
lizacije dogajale. Krščanski 
demokrati predlagajo podalj
šanje roka za vlaganje zahtev
kov za 18 mesecev in prepoved 
prometa ali kakršnegakoli 
razpolaganja z nepremičnina
mi in premičninami, za katere 
so bili vloženi zahtevki za vr
nitev, dokler postopek ne bo 
končan. Demokrate presene
ča bojazen, da bi bile s tem 

storjene nove krivice in da bi 
razlaščenci s tem obogateli. 
Pri tem pozabljajo, pravi po
slanec Mozetič, da je bila 
lastnina krivično odvzeta in 
da je bila s tem kršena pravi
ca do lastnine. 

Glede parlamentarne prei
skave pa je Miroslav Mozetič 
povedal: "O tej temi je sicer 
tvegano govoriti, ker je vsako 
stališče, vsaka pobuda, vsak 
predlog, ki se ne sklada s sta
lišči nekaterih poslancev, 
označen kot oviranje dela ko
misije. Izgleda, kot da si želi
jo nekateri vzeti to preiskavo 
v zakup in so ljubosumni na 
ostale poslance, na tožilstvo, 
sodišče. Mislim, da je v tem 
glavna past preiskovalne ko
misije, v katero se bo kot vse 
kaže ujela. Zato so ugovori, 
da se povabljenci pred komi
sijo obnašajo arogantno, da s 

seboj pripeljejo odvetnike, d* 
ti izkoriščajo pravne praz/1!' 
ne, milo rečeno nerazumlj1!'1' 
Komisija bo imela te proble' 
me vse dotlej, dokler ne bod° 
postopek, prostojnosti in P0' 
oblastila komisije urejenam 
zakonom in poslovnikom- ' 
je v korist tako povabljence 
kot komisije. Sedaj dobi JSjf 
vek občutek, da komisija *8' 
ma ni enotna v pogledih "8 

ta vprašanja in to se pote1" 
jasno odraža v njenem del''' 
Mislim pa, da je ključne?8 

pomena, kako se bo komis'J8 

v tej prvi zadevi, ki jo obrav
nava, izkazala. Bojim se, fj8 

je od tega odvisen ugled tak 
morebitnih novih komisij W 
tudi parlamenta. Tudi zato• 
pričakovali večjo kooperativ 
nost in manj sumničavost 
znotraj poslanskih vrst." MI 
Košnjek . 

Razočarane žrtve komunističnega nasilja 

Oblast je gluha in brezsrčna 
Združenje žrtev komunističnega nasilja, razočarano nad odlašanjem s pripravo in 
sprejemom zakona o popravi krivic, je samo pripravilo osnutek zakona, obenem 
pa je na sobotnem zboru v Ljubljani sprejelo apel slovenski in mednarodni javno
sti. 

nili vse zakone stare 
Predstavil je osnutek zakon«:I 
ga je pripravilo združenje. ZaL, 
je obdobje med 6. aprilom "J 
in 8. 4. 1990 (prve demokrat̂  
šteli r i &i 
poliuc 

j< 

Ljubljana, 22. maja - Kje so 
danes Lojze, Milan, Janez, Ciril 
in drugi politiki, ki so pred volit
vami obljubljali, da bodo popra
vili krivice, ki nam jih je storila 
stara oblast, je spraševal eden od 
razburjenih udeležencev sobot
nega občnega zbora Združenja 
žrtev komunističnega nasilja. 
Združenje ima 431 članov, po an
keti, ki jo je opravilo združenje, 
pa jih je bilo največ kaznovanih 
zaradi udeležbe v medvojnih do
gajanjih, sodelovanja v križar
skih formacijah, informbiroja in 
domnevnega saboterstva, teroriz
ma in špijonaže. Povprečna sta
rost članov je 71 let, povprečni 
čas zapora ali družbeno koristne
ga dela pa jc 44 mesecev. S prisil
nim delom je bil zgrajen marsi
kateri objekt in obsojeni nanj se 

bodo pojavili z zahtevki po ude
ležbi pri lastninjenju. Predsednik 
Združenja Miha Cene, ki jc tudi 
na volitvah za novi upravni od
bor dobil največ glasov (stanuje v 
Kranju), je dejal, da je oblast še 
naprej gluha in brez srca, stalno 
nekaj obljublja in žrtve pomirja 
s tezami zakona o popravi krivic 
ter jih vedno bolj postavlja v dol
go vrsto tečnežev, ki sitnarijo 
pred vladnimi vrati, šansa za po
pravo krivic jc bilo leto 1990, ko 
je imel Demos to nalogo zapisa
no kot prvo. Zato ogenj borbeno
sti med žrtvami žc ugaša. 

Teza za zakon o popravi kri
vic, ki ga pripravlja vladna med
resorska skupina, so bile nareje
ne decembra lani. Državni sekre
tar Jože Tratnik jc zborovalcem 
povedal, da so teze že blizu zah

tevam združenja, vendar je pro
blem denar. V letošnjem proraču
nu je za ta namen 66 milijonov 
tolarjev, prav tako, če smo pra
vna država, se morajo sodne 
odločbe ukinjati s sodno odločbo, 
ne pa z. upravnimi odločbami. S 
tem bi ponavljali napako stare 
oblasti, ki je ljudi politično obso
jala. To naj bi delala sodišča av
tomatično, ko bi dobil posamez
nik status žrtve. France Mlklav-
čič, predsednik pravne komisije 
Združenja je dejal, da gre raje v 
grob kol politični zapornik, kol 
da bi prosjačil in se poniževal. 
Državni zbor bi lahko z izjavo 
ali deklaracijo izničil zakonodajo 
in sodbe starega režima. Tu bi se 
lahko učili od komunistov. Oni 
so leta 1945 z enim stavkom uki-

volitve), kot žrtve pa naj 
teli politični zaporniki z*1} 
l̂itičnih, ideoloških in raz 

nih razlogov, politični prc£aY.t 
ci, ki so bili oškodovani. " c 91 
jim bila vzeta prostost, »n W 
vojne, ki so bile med 6 aprlE| 
1941 in 9. 5. 1945 usmrćene jĵ  
postopka, pa tudi pomorjeni I 
postopka takoj po vojni VslI 
bi dobili pravico do pokopa. 
ba in spominskih znamenj jI 
cem teh naj bi dali simbo'. j 
1000 mark odškodnine, Se z1^ 
zapornikom pa 1000 mark z" I 
sec odvzema prostosti, s tc(?V 
bi polovico plačali v tolarsk'u 
tivrednosti, pol pa v vredni 
papirjih. , / 

Zborovale! vo poslali 
venski in mednarodni javno**̂  
neralnemu sekretarju Svet« j 
pe. Komisiji /a človekove Q| 
in Evropskemu sodišču za 
ve pravice. V apelu ugotavh 
da slovenska oblast krši $° Ji 
ve pravice s tem, ker ne 
vljajo krivic, ki jih je p* prejšnji sistem • J. Košnj*" 

Dr. Ciril Ribičič o svoji knjigi Rad sem jih imel 

S o v r a ž i t i n e z n a m 
Knjiga je kronika avtorjevega pogleda na ljudi in dogod
ke v 90 dneh pred lanskimi decembrskimi volitvami, v bi
stvu volilni dnevnik, ki se začenja 7. septembra lani. Av
tor posega tudi štiri, pet let nazaj, v čas nastajanja pre-
noviteljske organizacije in razveze z jugoslovansko par
tijo. 

Kranj, 20. maja . Četr
tkovo kranjsko predstavitev 
knjige, organizirala jo je take 
kot dan prej na Jesenicah in v 
petek v škof j i Loki Socialde
mokratska prenova, je vodil 
zgodovinar in višji kustos, (io-
renjskega muzeja Jozc Dez-
man Povedal je, da dr. Ribičič 
omenja v knjigi 450 imen. Pri 
ljudeh, s katerimi se politično 
ne strinja, pove, zakaj in s tem 
gradi mostove zaupanja. To je 
pomembna vrednost knjige, ki 
jo je izdala Založba Mihelač, 
stane pa 2100 tolarjev. 

"Najlepše pišem o svojih so 
tovariših iz prenoviteljske 
stranke, pa tudi o nekaterih 
drugih, na primer o Bavčanu. 
ki |e v času osamosvajanja odi
gral izjemno pozitivno vlogo, v 

predvolilnem času pa je poslal 
agresiven. Vendar ljudi ne 
znam sovražiti. Tudi tistih ne, 
do katerih čutim antipatije," je 
povedal v Kranju dr. Ribičič. 
"Čustveno sem vezan na usodo 
prenoviteljske stranke. Kot po
nosen pienovitelj /agovaijam 
tezo o povezovanju levice. O 
tem se sicer v Hvropi veliko go
vori, vendar štejejo dejanja. Ta
ko dejanje in prvi korak k po
vezovanju levice je bilo obliko 
vanje Združene liste. Z zame
njavo na vrhu Socialdemokrat
ske stranke je ta proces preki
njen Bojim se, da ga sploh več 
ne bo. Socialdemokratska 
stranka gre na desno. Očitno so 
ocenili, da jc bil Pučnikov za
suk k levici napaka. Vse druge, 
ki so še v igri za združevanje 

levih strank, bomo šc enkrat 
povabili k sodelovanju," je po
vedal dr. Ribičič in dejal, da je 
politična scena zamerljiva in je 
nekaj negativnih reakcij na 
knjigo ze bilo. Z CJoicnjskcga 
so v knjigi med drugim največ
krat omenjeni Stane Boštjan-
čič, Borut Petrič, Alenka Kovš-
ca in Peter Stare. 

Avtor je bil vprašan la odnos 
do parti/anščine, očeta Mitja 
Ribičiča, Milana Kučana. 

"Moj govor borcem na Kra
nju leta 1991 je ugodno odme
val Imamo pozitiven odnos do 
parli/anščinc in ne drli, da ima 
lako stališče edino Jelinčič. Tu
di Plutovi /členi in Bavčarjevi 
1 >eiiioki.ili v idijo v p.nti/.inšči 
ni pozitivne elemente (ilede 
očeta pišem tisto, kar sem sam 
doživljal in spoznal. Od kil 
spremljul očetovo pot, ga imam 

i liberalnega in dokaj popu
larnega politika, ki se jc zavze
mal za odpiranje zahodnih me-
|.i, /a manjšine m pozitivno 
vlogo fronte Del kritik, ki leti
jo na očeta, so posledica moje 
polmčne aktivnosti in poskusi, 
da hi /m.m i•..ili vpliv prenovite
ljev m Združene liste Kučano 
va vloga je pomembna m |> i 

--iiii1' 
tivna. Posebej pri nastal- \ 
prenoviteljske organizacij*'a 
času, ko jc vladal Demos i'̂  
bil on predsednik predse"5 ^ 
in v času plebiscita in vt"».tr,c* ^ 
je združeval ljudi, miril pjvj 
peteže in spodbujal tiste. .r bili glede osamosvajanja s". ^ 
čni. Kritičen pa sem do nj 
vega odmikanja od predvsem od SDP, kar je ^ 
dvoboju s Pučnikom na p 
Vah leta 1990 taktična Pgl 
najini odnosi pa so se *,n' |j 
ko je odklonil naše po v a J" 
predvolilno konvencijo 

Afere. Ustvariti moraijjf 
1 ' ,1 

loim.uije, |e dejal dr. 09 
, ' v ' 1 ' 

bičič. Smo na strani i|St'^i' 
zahtevajo ugotovitev r c i i l j J t 
kaznovanje krivcev, ne C| 
kje je kdo in kakšno MJ- ( 
opravlja. Mi nismo vple' 
pri nas ne bo nihče, ki F̂ J 
ten, na<cl zaščite. Velik0 J 
zadeva kot Hit in VIS p*^<t 
nas trgovanje / oio/jCin / 
gre za vprašanje ali cel° 1 «Jj 
da se Slovenija ne bi 
, ih« >io/e\ .m .imp.ik l"' |,| 
denar |.i. ii|ego\cga I"!'u> 
nja in poi.ih<- • J. K«**' 

t •»••orltelj i« ("asopisno podjetje OOP KRANJ 

G L A S 
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L u k s e m b u r š k i p o l i c i s t i n a L o š k e m 1 9 4 1 . l e t a 

kotja Loka - Ob petkovem odkritju spominske plošče luksembur-
*"n. "»obilizirancem v Škofji Loki je zgodovinar France Podnar pri-

P »vil zgodovinski oris njihove prisotnosti in upora nemškemu okupa-
! rJU jeseni 1941. leta. O tem je na petkovi slovesnosti govoril tudi 
"""jeloški župan Peter Hawlina. 

P̂tembra 1941 so morali nacisti 
*a hoj proti partizanskim enotam 
1)3 Gorenjskem pripeljati nove 
en?te, med njimi tudi 93. rezer-
v,» policijski bataljon iz Wei-
marja. Del tega bataljona so na
mestili v Škofji Loki. V tej četi so 
oili v glavnem sami Luksembur-
žan', ki jih je nemški okupator 
mobiliziral v nemško policijo. Ti 
Policisti so, potem ko so dobili 
st'k s slovenskim prebivalstvom 
l n ko so se seznanili z bojem slo-
venskega naroda, začeli izjavljati 
Jamskim oficirjem, da se ne bo-
đ o vojskovali proti slovenskim 
Partizanom. Te izjave so pri naci-
sllh zbujale jezo in ogorčenje. 

Do še bolj odkritega izražanja 
Protifašističnega duha in razpolo-
*enja pri Luksemburžanih je pri
hajalo v skupinah v javnih loka-

in so bili nekateri zaradi tega 
Kaznovani z zaporom. Slovenski 
JudJe so jim preko ječarjev - Slo
jev pošiljali v zapore hrano, 
'udi Slovenski poročevalec, časo-
P's Osvobodilne fronte sloven-
rega naroda, je poročal o takih 
r̂oških vojakih" takole: V 

^kofji Loki j e žC nekaj vojakov 
Pobegnilo z nočne straže in se 

Omenjeni rezervni policijski 
bataljon so nacisti konec oktobra 
1941 poslali v Spodnje Posavje 
(Krško) in ga skupaj s še 72. in 
171. policijskim bataljonom za
poslili pri izganjanju Slovencev. 
Decembra je nameraval Himm-
Ier poslati bataljon v Vzhodno 
Evropo in neki dokument ome
nja, da na Štajerskem "zaradi ne
ljubih dogodkov" niso več zainte
resirani zanj. Vendar je zaradi 
poslabšanja razmer na Gorenj
skem ostal tu še do jeseni 1942. 

Kaže, da je vodstvo narodnoos
vobodilnega gibanja v Sloveniji 
pri sestavljanju načrta za množi
čno vstajo na Gorenjskem de
cembra 1941 računalo tudi na 
protifašistično razpoloženje med 
Luksemburžani in celo pričako
valo, da bodo ti v akcijah proti 
partizanom udarili nacistom v 
hrbet. 

Po nekaterih podatkih naj bi 
se to res zgodilo 27. decembra 
1941 ob nemškem napadu na 
Skoblovo kmetijo na Bukovem 

Ĵ obleklo v civilne obleke. Ved-
večje število vojakov se trudi no 

Priti v stike s civilnim prebival-
zaradi civilnih oblek, pri-s'vom 

Pravljenj pa so dajati tudi razli-
n e '"formacije. 

vrhu v Poljanski dolini, kjer je 
93. rezervni policijski bataljon 
napadal položaje Cankarjevega 
bataljona. Luksemburžani so se 
po tej informaciji uprli nemškim 
poveljem, za kar so bili potegnje
ni iz boja in nato kaznovani. Ta
ko tudi niso sodelovali v znanih 
bojih v Dražgošah od 9. do 11. ja
nuarja 1942. 

Še manj želje po ubijanju slo
venskih partizanov pa so pokaza
li tisti Luksemburžani, ki so ob
kolili Kopačevo domačijo na Sv. 
Ožboltu 31. oktobra 1941. Tja se 
je v visokem snegu zatekla skupi
na borcev Rašiške čete, ki se je 
vračala iz Ljubljanske pokrajine 
na Gorenjsko. Glede na razmer
je sil v tem boju in na celoten po
tek dogodkov lahko ugotovimo, 
da so ti ljudje precej pripomogli, 
da se takratni boj za partizane ni 
končal še bolj tragično. 

Vsi ti primeri na Loškem in tu
di na litijskem območju in mor
da še kje so prisilili nemška po
veljstva, da so Luksemburžanom 
vse manj zaupali in mnogi so za
to končali v koncentracijskih ta
boriščih. Tudi tam so se srečali 
slovenski in luksemburški inter
nirana in tako je skupni boj pro
ti nacizmu zbližal tako majhna 
naroda, kot sta slovenski in luk
semburški. 

PREMIŠLJUJETE 
O NAKUPU POHIŠTVA 

ALI BELE TEHNIKE 

m 
ra»j, 21. maja - Reševalci Gorske reševalne službe iz Kranja 

v petek dobili novo terensko vozilo Lada Niva, ki ga bodo 
Porabljali pri svojih akcijah. Ključe novega vozila, ki so ga 

r 'dobili s pomočjo Gorenjskega sejma ter podjetij Avtomarket 
^ Viktorija, je v imenu Planinskega društva Kranj načelniku 
v
r*njske GRS izročil Franc Ekar. Pri zbiranju sredstev za novo 
in i 5 0 s prispevki sodelovali tudi nekateri obrtniki iz Kranja 
n Ljubljane. M.G., slika G. Šinik 

sitost Jemčevega 
carstva 
JjN - Kranjska galerija Bevisa 
D,.v sodelovanju,s hotelom To
li h V b e , c m s a , o n u tc8a h o t c " 

konec minulega tedna pri-
akdHla otvoritev razstave slik 
, d̂emskega slikarja Andreja 

P o k l i č i t e aOT 0 6 4 / 4 0 3 - 8 7 1 

Bomo imeli svojo občino? 
Krajevna organizacija Slo

venskih krščanskih demokra
tov Begunje v sodelovanju de
mokratov z občinsko organiza
cijo SKD Radovljica prireja 
okroglo mizo z naslovom: BO
MO IMELI SVOJO OBČINO. 

Okrogla miza bo v soboto, 
29. maja 1993, ob 20. uri v av
ditoriju učnega centra TO v 
Poljčah pri Begunjah. 

Diskusijo bo vodila ga. Jana 
Primožič, poslanka SKD v dr
žavnem zboru, sodelovali pa 
bodo g. Jože Olup, SKD, g. 
Miran Potrč, ZL, g. France Bu
čar, DS, ter poleg predstavni
kov Begunj tudi predstavniki 
Gori j in Rateč. 

Osnovni namen okrogle mi
ze je, da odgovori na vpraša
nje, kako lahko Begunje in 
drugi manjši kraji dosežejo 
upravno samostojnost. Čeprav 
v sedanjih osnutkih zakona o 
lokalni samoupravi niso pred
videni, da bi tvorili občino. 

dogodek je dopolnil H ? 1 

I nastop Slovenskega okteta 
L* foto: Gorazd Šinik 

" ° h o d n i n a ; o t r o š k i d o d a t e k i n p o k o j n i n e 

Parama Socialnega krila SKD) 

vie£m°Xrafska politika pred-
PQ S e

n t > Slf"' biti omejevalna. 
HQ / *di. da se prav glede te-
SorJ, naJn"h pozabila na dol-
bQrt1

<n' razvojni koncept • tot-
kljub" rnaJnnox" naroda nav-

Slr r\ 

'"en, _ Popravlja za parla-Predi, og za spremembo 
/q "dohodnim, /manjša 
Ifaff ** davčna obveznost 
(l<tn?km ' V t i vzdrževanimi 
n() - k u r naj h, bila neposred-
hi fj?oč družinam z Vtć Otro 

ra'' pa, v nasprotju \ 
" w/<i<y""7 Pr"Kra,m>m - zdaj. 
v(ir,'"' k""lt<i„ - tudi zago-
l*Po

 J°*n'**nalni ikar se w< et 
»,rt.,, [""""<nk, dodatek Na 
* a "f'»/ V ) a k e K a '»roka enake 
"e Klede w>""/n' t : y " r 

"« številu otrok v dru

žini - pač: z minimalno davčno 
olajšavo! Kar pa "praktično 
pomeni, da bo višina otroških 
dodatkov, z ozirom na možno
sti državnega proračuna, 
zmanjšana, pri čemer pa bodo 
/spet/ prizadete manj premo

čne družine". Socialno krilo 
SKD namreč vztraja pri pro
gresivni (kar se sliši "socialisti 
čno". če ne kaj hujšega) lestvi
ci. Za vsakega otroka v druži
ni več. tudi (precej) višji, ne le 
stimulativno razumljen, otro
ški dodatek. Seveda z davčni
mi olajšavami. 

Upokojenci • skoraj 450 000 
lih /«• bodo takrat začutili po-
\/i (/..»• nedavnega interventne
ga (kar spomin/a mi < <;w t: 
rednih stan/) zakona o zamrz
nitvi plač. pa čeprav bodo :a-

radi dodatka še prejeli nekoli
ko večje izplačilo. Kot pesek v 
oči, seveda. Ker pa "navedeni 
interventni zakon nikjer ne go
vori O zmanjševanju pokojnin, 
se bo vztrajalo, da pokojnin ni 
mogoče nominalno znilevatL " 

V Sloveniji je že izenačeno 
število (približno 20.000) roj
stev in smrtnosti. Starostna 
struktura prebivalcev je čedalje 
starejša. Pa še nezaposlenost. 
In odmirajoča davčna politika 
(ki sicer polni državni prora
čun - predrago državno upra
vo, "zaslužne" upokojence 
obeh sistemov itd.) v gospodar
stvu zaposlenega aktivnega 
prebivalstva 

Ob mislih na Simna Sirotni-
ka se pač pozablja na idilo 
otroškega joka Janez Pošt rak 

Borci zbrani v Škofji Loki: 

Obdržimo pokončno držo 
Škofja Loka, 22. maja - Na Podnu se je v so
boto zbralo nekaj sto nekdanjih in aktivistov 
OF škofjeloškega okrožja in članov pokrajin
skega aktiva O F Gorenjske ter borcev Zaščit
nega bataljona. Udeležba, kakršne organiza
torji niso pričakovali! Zbor je pozdravil pred
sednik Skupščine občine Škofja Loka Peter 
Havriina. Slavnostni govornik je bil Vinko 
Hafner, po poročilu odbora pa se je zvrstila 
cela vrsta diskutantov. Soglasno je bil sprejet 
sklep, da vodstva ostanejo ista še za naprej -
predsednik Okrožnega odbora aktivistov OF 
Skofja Loka bo torej še naprej Tone Peternel -
Igor, ki mu gre največja zahvala za tolikšno 
aktivnost borcev in aktivistov celotnega okrož
ja še danes. 

Vinko Hafner je na kratko orisal potek in 
pomen NOB na Gorenjskem in današnje po
skuse razvrednotenja našega boja. Dotaknil 
se je tudi sprave in poudaril, da si borci mo
rajo prizadevati za medsebojno sožitje in oto-
pitev sovraštva, a naj ne odstopajo od jasne 
opredelitve, na čigavi strani in za kaj se je 
kdo boril v pretekli vojni. Na svoj razvoj po 
vojni pa smo lahko le ponosni, ne pa poniža
ni, kot so sedaj poskusi raznih strank. 

Še naprej si bodo škofjeloški borci in akti
visti prizadevali, da bodo zadržali pravice, 
kot so jih imeli doslej, če že ne morejo doseči 
pravic, kot jih imajo vojni veterani v Evropi. 
Zahtevajo, da se primerno obeleži 50-letnica 
Kočevskega zbora in priključek Slovenske 
Primorske Sloveniji. Prihodnje večje srečanje 
gorenjskih borcev in aktivistov pa naj bi bilo 
poleti 1994 na Jelovici, kjer bi svečano obele
žili 50-letnico zbora na Jelovici in ustanovi
tev obeh odredov. 

Vinko Hafner: "Veli
ko se govori o od
pravi prejšnjega ko
munističnega eno-
umja in novem vzpo
nu parlamentarne 
politične demokraci
je po vzoru razvitega 
zahodnega sveta. To 
bi bilo lahko dobro 
in prineslo je marsi
kaj naprednega, ven
dar nastaja vtis, da 

prejšnje komunistično enoumje zdaj zame
njuje še bolj škodljivo politično brezumje. To 
pa je lahko v primeru hujših družbenih zao
stritev stvarna podlaga in opravičilo za roje
vanje novega, drugačnega enoumja, ki bi bil 
zagotovo samo hujši od prejšnjega. Povsem 
očitno je, da delavci nimajo danes in da v ka
kršnemkoli režimu še dolgo ne bodo imeli to
likšnih pravic in socialne varnosti, kot so jo 
imeli v sistemu socialističnega samoupravlja
nja. Mislim, da se tega že precej dobro zave
dajo in se začenjajo na to odzivati, čeprav so 
zdaj večinoma preobremenjeni s problemom 
golega preživetja in potisnjeni na rob družbe
nih dogajanj." 

Silvester Turk, pred
sednik Združenja 
borcev občine Šiška: 
"Borci NOB mora
mo biti lojalni drža
vljani Republike 
Slovenije, kar pome
ni, da moramo spo
štovati ustavo, zako
ne in predpise, ki jih 
je sprejel slovenski 
parlament. Biti loja
len državljan pa ne 

pomeni, da nimamo pravico kritizirati posa
mezne postopke oblasti, ki so usmerjeni v iz
ničenje dosežkov NOB in v škodo državlja
nov. Pa še to: Posamezni zgodovinarji posku
šajo prikazati NOB kot državljansko vojno. 
Vendar, v okupirani deželi je lahko samo boj 
proti okupatorju in domačim pomagačem, ne 
pa državljanska vojna!" 

Maks Krmelj - Mati
ja, narodni heroj: 
"Kar spomnimo se 
tistih dogodkov: Vsi 
so se potuhnili, ostal 
pa je slovenski na
rod in ostali smo mi, 
komunisti. Ko so 
Nemci vlačili orožje 
v dolino, smo ga mi 
kradli, poskrili. Pri
pravili so vse za seli
tev, vse prebivalce 

so fotografirali. Ko je rasno-selitvena komisi
ja delala in odločala, je zavrelo tudi v glavah 
ljudi slovenske ljudske stranke in nacionalne 
stranke v Poljanski dolini. Bili smo si dobri v 
tem momentu, ko se je to pripravljalo. Stran
karski glavarji so prišli k nam. Odkrito in po
šteno se hočemo dogovoriti, so dejali. V Do-
benski grapi smo se dobili. Prišlo je okrog 30 
ljudi, samih "glavašev". Vprašali so me, kaj 
mislim o selitvi. Moramo udariti, sem dejal. 
S čim? so vprašali. Z orožjem! Mi smo ga 
znosili nazaj, so dejali. Napaka! Mi pa vse 
noči orožje zakopavamo. Tako se je zgodi
lo!" 

Bogdan Osolnik: 
"Obletnice so prilož
nosti, da se spomni
mo naše zgodovine. 
Letos bo minilo 50 
let od začetka slo
venske državnosti, 
od Kočevskega zbo
ra. Zveza borcev je 
že opozorila naše dr
žavne organe, da je 
pred nami ta jubilej. 
Ne moremo se spri

jazniti z načinom, kako se naše najbolj odgo
vorne stranke obnašajo do naše organizacije. 
Na proslavi za Dan upora ni bilo dovoljeno 
nastopiti našemu Partizanskemu pevskemu 
zboru in konec vojne sploh ni bil obeležen. 
Francozi so imeli parado, mi pa, kot da bi se 
ga morali sramovati. Ko je bil pri nas na obi
sku predsednik Luksemburga, se je tu v Škof
ji Loki poklonil spominu Luksemburžanov, 
ki so se postavili na stran slovenskega naro
da. Poudaril je, da oba mala naroda povezuje 
tradicija boja proti okupatorju. A to nikjer v 
tisku ni bilo povedano. Protifašizem nas tudi 
danes povezuje z Evropo." 

Jaka Perovšek, ne
kdanji vodja intenda-
tov Pokrajinskega 
komiteja za Gorenj
sko iz Šmarja - Sap: 
"Ne smemo dovoliti, 
da bi danes velike 
zgodovinske dogod
ke iz NOB omalova
ževali. Dražgoško 
bitko imajo za izre
den primer upora v 
učbenikih Ameri

kanci, Angleži, Francozi. Naj se ve: Evropa 
je pokleknila, Slovenci pa nismo!" 

Jutri zasedanje radovljiške skupščine 

Z a v e č j e neprometne z n a k e l o k a c i j s k o dovoljenje? 
Poslanci bodo med drugim obravnavali osnutek odloka o postavljanju neprometnih 
znakov v naseljih. 
Radovljica - Zbori občinske skupščine bodo na jutrišnjem zase
danju poslušali poročilo predsednika izvršnega sveta o delu ob
činske vlade med zadnjima skupščinskima zasedanjima, obravna
vali pa bodo tudi odloke o ravnanju s komunalnimi odpadki, 
zakloniščih in drugih zaščitnih objektih v občini, razglasitvi Po
kljuške soteske za naravni spomenik, komunalnih taksah, posta
vljanju neprometnih znakov in o občinskem grbu. 

Poslanci se bodo verjetno 
dobro "zagreli" že pri spreje
manju zapisnika prejšnje seje, 
saj bodo pri tej točki dnevnega 
reda odločali tudi o poročilu 
lovsko-ribiške inšpekcije in o 
tem, ali sprejeti pobudo lov
skih družin iz radovljiške obči
ne za spremembo skupščinske
ga sklepa in dovoliti lov na ru-
ševca ali vztrajati pri lani spre
jeti popolni zaščiti. Ko so zbori 
občinske skupščine na april
skem zasedanju obravnavali 
poročilo inšpekcijskih služb, «0 
od lovsko-ribiškega inšpektorja 
zahtevali, naj poročilo dopolni 
I pojasnilom, kako je prišlo do 

pogina srnjadi v Bohinju. In
špektor je poročilo dopolnil in 
priložil rezultate kemijskih 
analiz in patoanatomskih prei
skav, ki kažejo na možnost, da 
se je srnjad zastrupila z nepro-
teinskim dušikom. Kar zadeva 
problematiko ruševca, izvršni 
svet na osnovi različnih mnenj, 
ki jih je pridobil za odločanje, 
predlaga, da bi popolna zaščita 
ruševca veljala šc naprej. 

Ker je pri postavljanju ne
prometnih znakov v občini pre
cejšen nered (postavljajo se 
brez dovoljenj pristojnih orga
nov), izvršni svet predlaga 
skupščini sprejetje odloka, ki 

bo urejal postavljanje tovrstnih 
znakov v naseljih. Osnutek 
odloka predvideva, da bo do
voljenja za postavitev znakov 
izdajala uprava za urbanizem: 
za manjše (do 3,4 m2) na osno
vi priglasitve, za večje (nad 3,4 
m2) pa z odločbo o lokacij
skem dovoljenju. Dovoljenja 
bo treba pridobiti tudi za zna
ke, ki so bili doslej postavljeni 
"na črno". Znake, ki obveščajo 
občane o prireditvah in drugih 
dogodkih, bo dovoljeno posta
vljati le za najnujnejši čas, sicer 
pa jih bodo organizatorji mora
li odstraniti najkasneje v šestih 
dneh po končani prireditvi. 

Med kadrovskimi zadevami 
bo skupščina sklepala o sogla
sju k ponovnemu imenovanju 
Vlada Kovača za ravnatelja os
novne šole prof. dr. Josipa 
Plemlja na Bledu* C. Zaplo-
tnik 



Z a š č i t e 

Po številnih spomladanskih očiščevalnih akcijah na Gorenjs
kem, v katerih so največkrat poleg izredno zavzetih lovcev, 
ribičev, pa recimo morda še planincev, predvsem pa so 
sodelovali učitelji in številni šolarji (starši so bili ob takšnih 
šolskih akcijah bolj za vzorec), bi morda lahko ugotovili, da 
smo si okolje vsaj za nekaj časa in do neke mere spet zaščitili 
(očistili). Jaz pa pravim, da bolj in samo do naslednje 
spomladi, ko bodo spet takšne akcije in bomo spet ugotavljali 
njihovo uspešnost skozi številne nabrane vreče, merjene 
kubike, prikolice, tovornjake odpadkov... Takrat pa bomo 
spet ugotavljali in prisegali, da so takšne akcije potrebne, ker 
je še kako res, da tisto, kar se Janezek nauči, to potem... 
Bojim pa se, da je ta izrek zgodba o jari kači in steklenem 
polfu, dokler se predvsem starejši ne bomo odločili za takšno 
skupno in celovito čiščenje. Do takrat bo zgodba o Janezku 
in njegovem učenju še vedno velikokrat podobna nadalje
vanki v stilu: Če so moji starši smetili in smo mi, ko smo bili 
šolarji, čistili, naj pa še zdaj naši otroci čistijo za nami. Bodo 
vsaj vedeli, kaj je delo in kaj je čisto okolje. 

Sicer pa je primerov iz vsakdanika o zaščiti še lepa 
vrsta, iztočnica pa je nenazadnje zelo podobna očiščevalnim 
akcijam. Recimo zaščita pred hrupom. Nekateri uspešno prav 
v zvezi s hrupom vsiljujejo prepričanje, da je prenašanje 
hrupa, pa če je na trenutke še tako moteč za deset in več tisoč 
prebivalcev, vendarle zelo "evropsko trlno potrjeno obna
šanje in hkrati še za turistično promocijo Slovenije izredno 
dragoceno. Negodovanje krajanov in občanov nad hrupom je 
po njihovem najbri sicer razumljivo, ker gre pač za ostanek 
tistega realsocialističnega obdobja, ki je ne oziraje se na 
ekonomiko, lastništvo, trlno obnašanje... ščitilo posamezni
ka. Zdaj ko pa ta hrup prinaša dobiček, Sloveniji (ali 
njenemu delu) pa turistično in še vrsto drugih evropsko 
naravnanih odprtosti in ekonomskih zanimivosti, pa se bodo 
morali pač občani začeti drugače obnašati... 

Ob "takšnem trlnem" obnašanju pa se sprašujem, kako hudo 
se piše sosednjim Korošcem onkraj meje, koliko so za nami 
in kaj jih še vse čaka, saj ne dovolijo nobenega hrupa nad in 
ob njihovih turističnih jezercih. A. Žaiar 

K R A T K E G O R E N J S K E 

Zdravstvena postaja v Šenčurju - Šenčur - Resna razmišljanja, da 
bi v Šenčurju uredili Zdravstveno postajo, so se začela že pred 
dvema letoma, ko so bila o tem seznanjena tudi vodstva 
okoliških krajevnih skupnosti, kot so Visoko, Voklo, Voglje... 
Po prvem sestanku, ki je bil marca letos, na katerem so se z 
ugotovitvami po zdravstveni postaji strinjali tudi predstavniki 
zdravstvene slubže, pa so se v petek sestali predstavniki KS 
Šenčur še z vodstvom občine, Sklada stavbnih zemljišč in 
Domplana. Z oceno in pobudo iz KS, da bi postajo uredili v 
stavbi bivše hranilnice m posojilnice Šenčur, v kateri so bili 
kasneje prostori tudi nekdanje občine Šenčur, pa pošte, ki pa je 
zdaj potrebna temeljite prenove, so se na sestanku strinjali. Ker 
pa so v krajevni skupnosti izpostavili zahtevo po denacionali
zaciji stavbe (ta je namreč zdaj v lasti občine), bo potrebno 
najprej počakati na postopek v zvezi z denacionalizacijo, kar pa 
zadeva vsebinsko opredelitev pa po zakonu o zdravstveni 
dejavnosti na bodočo javno zdravstveno mrežo. Mimo zakona o 
zdravstveni dejavnosti bi postopek po vsebinski plati lahko 
Eospešili le, če bi se odločili za zasebno zdravstveno prakso. In 
ot tretje potem pride na vrsto seveda tudi finančna plat. V 

krajevni skupnosti se zavzemajo, da bi denar od odprodaje 
zemljišč ob stavbi namenili ureditvi stavbe, to pa je treba med 
drugim tudi statično okrepiti. Tako gradbeni posegi, kot 
vsebinska opredelitev dejavnosti pa bosta terjala tudi ustrezen 
dokumentacijski postopek, kar pomeni spremembo name
mbnosti in gradbeno dovoljenje. A. Ž. 

Novi predsednik KS Železniki - V petek so bili v krajevni 
skupnosti Železniki, in sicer v Kulturnem domu v Železnikih in 
v Zadružnem domu na Češnjici, zbori krajanov, kjer so ob 
razpravi o delu v KS v minulem letu in programu za letos volili 
tudi novega predsednika sveta krajevne skupnosti. Za novega 
predsednika so izvolili Andreja Cuiarja, ki ga je po pristanku za 
kandidaturo predlagalo Turistično društvo Železniki. Predsed
nik (*'ular je za konec tega tedna že sklical sejo sveta KS. A. Ž. 
Turistična pisarna v Voklem - Voklo - Po večletnem mrtvilu v 
Turističnem društvu Kranj si zdaj novo vodstvo na različnih 
področjih prizadeva, da bi mesto z okolico bilo čimbolj 
privlačno za goste oziroma turiste. Po očiščevalni akciji in 
pobudi za ureditev kanjona Kokre so zdaj na Petrolovcm 
postajališču ob avtocesti v Voklem (v smeri Ljubljana - Kranj) v 
petek odprli tudi turistično pisarno. Odprta bo vsak dan dan od 
9. do 16. ure, v njej pa bodo gostje (še posebej tisti, ki se bodo 
vračali z dopusta) poleg spominkov dobili tudi vse informacije o 
zanimivostih, ogleda in obiska vrednih posebnostih ter 
turističnih značilnostih in ponudbi Kranja ter okolice. Pisarno 
je ob navzočnosti predstavnikov turističnih društev v občini 
odprl predsednik občinske skupščine Vitomir Gros. Turistična 
pisarna na postajališču v Voklem jepriložnost tudi za druga 
turistična v občini, da predstavijo in ponudijo svoje dejavnosti 
in dogajanja gostom in turistom. A. Ž. 

Vse več pritožb na A L C Lesce 

NAGRADNA IGRA S ŠMARNICAMI 
To nedeljo, 30. maja, bo na Slajki spet veselo, zadnjo maj

sko nedeljo bodo namreč pripravili tradicionalni DAN SMAR-
NIC. Poleg imenitnega kulturnega zabavnega programa bodo 
izvolili MISS šMARNIC. Ampak DAN ŠMARNIC sploh ni edina 
prireditev, ki jo organizira - kdo? To pa morate uganiti (oziro
ma izbrskati v člankih iz Gorenjskega glasa, kajti to je naie 
nagradno vprašanja. Torej: KDO (katara organizacija) JE 
ORGANIZATOR DNEVA ŠMARNIC In ostalih odmevnih tradi
cionalnih turističnih prireditev v tem delu Pol|anake doline? 
Odgovor napišite na dopisnico in ga pošljite na UREDNIŠTVO 
GORENJSKEGA GLASA, 64000 KRANJ do vključno petka, 
28. maja. Listek z odgovorom lahko oddate tudi nepoaredno 
na DNEVU ŠMARNIC - izmed pravilnih odgovorov bomo na 
prireditvi 30 maja izžrebali 5 luštkanih nagrad 

Odločna zahteva pristojnim organom 
Krajane Radovljice in okoliških krajev moti hrup, ki ga povzročajo letala, ALC Lesce pa (kot kaže) 
dogovor, ki so ga podpisale radovljiška in sosednje krajevne skupnosti. 
Radovljica, 24. maja - Nič nimamo proti dejavnosti ALC Lesce in 
razumemo, da je dejavnost letališča odvisna od letenja in 
padalstva, vendar pa ne moremo sprejemati to, kar se zaradi 
nereda in očitnih kršitev Alpske konvencije, ki jo je podpisala 
tudi Slovenija, dogaja v radovljiški kotlini. Hrup, ki ga povzročajo 
letala, postaja že več kot neznosen, v želji, da bi na tem področju 
dosegli sporazumen dogovor in red ter varnost, pa smo nemočni. 
Zato zdaj zahtevamo ukrepanje občinske skupščine in pristojnih 
republiških organov, so na novinarski konferenci konec minulega 
tedna pojasnili predstavniki krajevne skupnosti Radovljica m 
predsednik Društva za varstvo okolja radovljiškega območja 
Miha Zalokar. 
Hrup letal, ki pristajo in vzle
tajo z letališča ALC Lesce, 
dejavnost akrobatskih pilotov 
in nenazadnje tudi pnstanki 
letal, ki sploh ne sodijo na 
lesko letališče, vznemirjajo pre
bivalce radovljiške kotline že 
precej časa. Pripombe in pro
testi segajo že deset let nazaj. 
Problem pa se je še posebej 
zaostril zadnje leto in bilo je že 

več sestankov; med drugim 
tudi s predstavniki občine. 
Komsija za varstvo pred hru
pom, ki je bila lani avgusta 
ustanovljena pri svetu KS Ra
dovljica, je pripravila tudi pre
dlog oziroma dogovor o redu, 
da bi razmere postale znos
nejše. Podpisale so ga tudi 
sosednje krajevne skupnosti, 

kjer živi skupaj okrog 16 tisoč 
prebivalcev, vendar pa podpis 
dogovora zavrača ALC Lesce z 
utemeljevanjem, da v dogovoru 
niso upoštevani njegovi predlo
gi-
"To pa ni res," so povedali 
{>redsednik Društva Miha Za-
okar in predstavniki KS na 
konferenci, "saj so v dogovoru 
upoštevane želje ALC Lesce, 
da so ob nedeljah in praznikih 
dovoljeni panoramski poleti 
letal, da letala lahko letijo 
med 8. in 19. uro, da letenje 
akrobatskih letal ni prepoveda
no, marveč naj se akrobacije 
izvajajo najmanj 600 metrov 
nad naseljenimi območji in 
nenazadnje, krajevne skupnos
ti ne vztrajajo pri dajanju 
soglasij za športne prireditve; 
želijo imeti le pravico oziroma 

možnost, da v takšnih primerih 
vendarle lahko posredujejo 
svoje mnenje." 
Vendar, kot rečeno, ALC Les«* 
podpis dogovora zavrača. Zato 
zdaj v krajevni skupnosti zahtf' 
vajo, da pristojni republiški 
občinski organi pojasnijo, ka*° 
je mogoče, da ALC išče celo 
sponzorje za gradnjo hangar)3' 
nakup novih letal in ureditey 

steze za nočno letenje. Naspr0" 
tujejo gradnji hangarja, doklef 

ne bosta določena trasa avto
ceste in križišče Kroparsk? 
obvoznice. Zahtevajo pa tudi 
celovito izmero hrupa, ki pa 

povzroča ALC Lesce, od pn$' 
tojnih republiških organov P* 
tudi poostreno kontrolo nafl 

poleti v okolici letališča in * 
posebej nad naseljenimi oo" 
močji. A. Žalar 

Krajevna skupnost Bratov Smuk 

Red in skrb za urejeno okolje 
Prvi rezultati, kar zadeva okolje, se že kažejo. V programu tudi števci za porabo 
vode in ureditev prometa. Bo KS tožila TELE-TV? 
Kranj, 24 . maja - Od volitev 3. decembra lani predseduje svetu 
krajevne skupnosti Bratov Smuk v Kranju Jelka Lokar. Po 
zapletih zaradi delegata v zboru KS občinske skupščine iz njihove 
krajevne skupnosti pa je bil na nadomestnih volitvah 18. aprila 
letos za dlegata izvoljen Joško Koporec Tako je ta mestna 
krajevna skupnost, v kateri je v zadnji številki biltena, ki redno 
izhaja (za to pa skrbi predvsem tajnica Vilka Kleč), nekdo zapisal, 
da je sosednja Planina III po urejenosti za celo stoletje pred 
njimi, zdaj kadrovsko končno kompletna. Volje vodstvu v novi sestavi 
resnično ne manjka. Glavna 
skrb, kot pravijo, bo najprej 
ureditev celotnega področja, 
tako glede zelenic, otroških 
igrišč, ograj in igral, parkirišč, 
javne razsvetljave, poti... 
"Po očiščevalni akciji, s katero 
smo sezanili vse krajane in po 
tem koliko, odpadkov smo 
zbrali, bi lahko ocenili, da se 
je začelo premikati. Seveda vse 
ne smemo pričakovati, da bomo 
uredili čez noč, vendar imamo 
letos v načrtu ureditev dohod in 
ureditev okolice pri stavbi kra
jevne skupnosti. Naše stališče 
je tudi, da se ob ulici Jaka 
Platiša 3 in 5 v nadomestilo 
opu.senim ob cesti D, uredijo 
vrtički. Odločno pa smo proti 
parkirišču za tovornjake. Resni 
so tudi pogovori, da bi letos 

namestili že prve števce za 
porabo mrzle in tople vode za 
stanovanja v blokih. Teh zahtev 
je bilo zadnje čase vse več in 
upamo, da nam bo uspelo." 
Tako je v pogovoru pred ne
davno sejo sveta ob navzočnosti 
novoizvoljenega delegata Joška 
Koporca in tajnice KS, za 
katero enotno ocenjujejo, da 
KS, kakršna je Bratov Smuk, 
potrebuje redno zaposleno taj
nico, razlagala predsednica 
Jelka Lokar. Odločna je bila 
tudi v oceni, da bo krajevna 
skupnost najbrž prisiljena tožiti 
podjetje TELE-TV, ker ne 
spoštuje sklenjene pogodbe, po 
kateri jc krajevna skupnost 
najprej pridobila vsa soglasja 
za poslovanje oziroma izgradn
jo omrežja na svojem območju, 
TELE-TV pa bi moral za to 

Jelka Lokar, 
krajevni skupnosti odstopiti 5 
odstotkov od prihodkov. Tudi 
posebnega studia oziroma opre
deljene povezave s šolo Matije 
Čopa še ni. 
"Ne le, da ne spoštuje teh 
določil pogodbe. Zdaj se nanj 
jezijo še stanovalci bloka, v 
katerem je glavna postaja ka
belskega omrežja. V krajevno 
skupnost smo dobili pismo, v 
katerem nas obveščajo, da so 
podjetju TELE-TV dali pred 
časom soglasje le za postavitev 

prostora za glavno postaj* 
kabelskega razdelilnega siste
ma, ne pa tudi za poslovi 
prostor za opravljanje kornef" 
cialno poslovnih dejavnost'-
TELE-TV očitajo, da je b«** 
soglasja stanovalcev opr«*l 
prezidavo in tako spreme0, 
namembnost prostora v sede 
podjetja. Razen tega k«* 
TELE-TV tudi tisti del P" 
godbe, ki se navezuje na p'aC 

vanje obveznosti." 

Kar zadeva odločnost pri redjj 
in urejenosti novo vodstv 

krajevne skupnosti očitn0, 

tako vsaj kaže, ne misli "skl. 
pati" (negotovih) komproflV 
sov. Pripravljeno pa je *{ 

naprej spodbujati sodelovat)̂  
na tistih področjih, ki bogat>) 
in pestrijo življenje v krajev̂ ' 
kupnosti. Tako na primer k° 
zelo dobro in zgledno cKxrnu)J 
sodelovanje s šolo Matije Cof 
in tudi na nekaterih društveO 
področjih; šc posebej s Špp. 
nim društvom. Tako kot je ...... U.UOl.VS.... I *jj 
na neobičajen in prijeten na\, 
organizirano letošnje PraZlJ,j] 
vanje Pusta, ali kot je * 
prisrčen nedavni dan S°J 
nameravajo že prihodnji rnef 
pripraviti tudi praznovanje k£j 
levnega praznika, ki bo h 
junija. Med glavnimi naloga.( 
pa bo šc nanrej tudi obvešča J 
z rednim izdajanjem krajev«1^ 
glasila. A. Žalar , 

Štirje za kmečko ohcet pod Storžiceni 
Po izboru dveh parov Gorenjskega glasa sta bila na glasbeno zabavni prireditvi v soboto zvečer v Kinu Cente'V 

Kranju izbrana tudi para Nedeljskega in Dnevnika za kmečko ohcet pod Storžicem. 
Kranj, 24. maja - V Kino 
Center v Kranju je bila v 
soboto zvečer velika zabavno 
glasbena prireditev za izbor 
parov za letošnjo Kmečko oh
cet pod Storžicem, ki bo od 24. 
do 27. junija v Preddvoru 
oziroma na območju Turistič
nih društev Bela-Bašelj in Pre
ddvor, ki bosta tudi prireditelja 
letošnje druge kmečke ohceti 
pod Storžicem. 
Potem ko sta bila para Gor
enjskega glasa izbrana že pred 
prvomajskimi prazniki, sta Ne
deljski in Dnevnik na podlagi 
uvrstitve v finale izbrala dva 

para za Kmečko ohcet v pod 
Storžicem in dva para za ohcet 
v Kandršah na prireditvi v 
soboto zvečer. Za ohcet se jc 
na zabavni kviz prireditvi, ko so 
se merili v moči s polnimi vrčki 
piva, plesu, petju, reševanju 
napak in prikazu razreševanja 
prvega družinskega spora po
merilo osem parov, njihove 
nastope pa je ocenjevala poseb
na strokovna komisija, v kateri 
jc bila med drugim tudi ena od 
nevest para Gorenjskega glasa 
in sicer Metka Seidl. Po dobri 
Eoltretji uri dolgi prireditvi, na 
ateri so v polni dvorani Kina Natalija Košir iz Medvod in Marko Kocjančič i/ Ljubljanesi* 

najboljša. 
Center za razpoloženje skrbcJ> 
Ansambel Slovenija, Boutiquc 
Moped Shovv s Tonetom For-
nezzijem in Simono Vodopivcc, 
Tomaž Domicelj in Rado Casl, 

j , C i r J u 

sta se v precej izenačeni kon
kurenci uvrstila za Kmečko 
ohcet pod Storžicem para Na
talija Košir i/. Medvod in Mar
ko Kocjančič i/. Ljubljane ter 
Daniela Skrt in Niko Šinkovec 
iz Ljubljane. Tako se bodo na 
ohceti, ki bo od 24. do 27. junija 
v Preddvoru poročili Metka 
Seidl in Janko Kempcrle ter 
Mojca Novak in Robert Polaj 

a)1 

nar (para Gorenjskega KlB's£V 
Natalija Košir in Marko JĴ  
jančič ter Daniela Skrt in 
Šinkovec (para po ilbof 
deljskega in Dnevnika). 9 
Poleg predstavnikov ktjflj 
občine, turističnih delavcê  I 
vijačev posameznih Paf*,0$t' 
različnih krajev sta b l , a . : V 
na sobotni prireditvi tud' t) 
dsednik častnega odbO'̂ jfr 
Kmečko pod Storžicem J> g 
ister za notranje -»̂ *̂ (it̂  
Bizjak in predsednik 
zveze Slovenije Marjan 
A. Žalar - Kolo: G. JM* 

http://opu.se
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ĵatek stik med nekdanjo Železarno in podjetjem Intex-

Cistilke čakajo na plače in lanski regres 
Cistilke, včasih delavke jeseniške Železarne, zdaj pa zaposlene v zasebnem podjetju Intex, 
dobivajo plače z zamikom. Zasebnik se sklicuje na dolg Železarne, slednja zatrjuje, da je 
zravnala vse obveznosti... 

êriice, maja - Zgodbo nekdanjih snažilk iz jeseniške Železarne, 
So» namesto da bi postale prvi tehnološki presežki, prešle v za-

. Qo podjetje Intex, naši bralci že poznajo. Sindikat v njihovem 
e»u ima že od lani vloženo tožbo, ker jim zasebnik ni izplačal re-
ts*> Tokrat pa se je zapletlo pri plačah. 

V sindikatu smo posumili, da 
zasebnik del denarja preliva v 
trgovino, ki jo je odprl lani. Za
poslenih ima menda kar šest re-
žijcev, zato so stroški njegovega 
poslovanja višji. Zaprosili smo 
inšpektorja za delo, naj pregle
da poslovanje, ta pa je februarja 
ugotovil, da je v Intexu vse v re
du. Delavke pa kljub temu dobi
vajo plače z zamikom. Na sindi
katih slišimo veliko pretresljivih 
zgodb o njihovi stiski, zlasti tež
ko pa gre samohranilkam, ki z 
12 tisočaki pač ne morejo preži
veti. Tudi naši delavci, solidarni 
z nekdanjimi sodelavkami, so 
zgroženi, da se z njimi tako de
la, zlasti v Žicami, kjer delajo 
izredno pridne cistilke.« 
Pripravljenost je, 
denarja ni 

Ko smo se po pojasnilo obr
nili na Bratka Koširja, direk
torja firme Intex, ni bil nič kaj 
navdušen nad dejstvom, da bo 
zadeva prišla v javnost, češ da 
ne bi rad, da se poslabšajo po
slovni odnosi s podjetji nekda
nje Železarne. Kljub temu nam 
je povedal, da je pogodba z Že
lezarno prvotno predvidila, da 
mu za čiščenje plačujejo 2 
DEM (v protivrednosti) za kva
dratni meter, kasneje pa so ta 
znesek znižali. Delavkam ne 
more redno plačevati, ker da 
mu podjetja Železarne dolguje
jo denar, pri tem pa se sklicuje
jo na blokirane žiro račune. 

k Železarne k zasebniku 
, Nekaj predzgodovine: maja 

sta Železarna in zasebnik 
"ratko Košir sklenila spora-

po katerem naj bi slednji 
Pfevzel v svoje zasebno podje-
Je felezarnine snažilke. Te bi 
.̂s'cer znašle med tehnološki-
'̂.Presežki, ki jih je tovarna te-

*aJ ravno začela ugotavljati. 
e'ezarna pa je zasebniku pre-

Pustila tudi čiščenje nad 10 ti-
o i kvadratnih metrov površi-

Denar, ki ga je za čiščenje 
. Površine plačevala podjetju 
r
n*e*> bi moral zadoščati za 
ud"a izplačila nekdanjim de-

âm. Toda s tem so že od 
v
acetka težave, kot nam je po-

eaal Dušan Thaler iz svobod
na sindikata Železarne, ka-

j 0 r se delavke obračajo po na-
Vet in pomoč. 

i *v podjetju Intex dela 24 ne-
'•"jih naših delavk. Vse preje-
jjg nizke plače med 20 in 24 
*T°**ki, zato tembolj občutijo, 

• Jo zamika izplač'" 
Mat D u š a n T n a , c r -

Pnde do zamika izplačil,« je 
v.cdal Dušan Thaler. »Del 

Lfj u marec je zasebnik sicer 
^Plačal, približno polovico, 

je obljubil do konca me-
p̂?- Sklicuje se na to, da mu 
Pl •e^a nekdanje Železarne ne 
to jU^eJ° opravljenega dela, za-
. Oelavkam ne plačuje. Mi pa 
| 0

, n ,° od teh podjetij zagotovi-
H • 5 0 r c ( ' n i plačniki, da za
li t"1" plačujejo celo v gotovi-

l a ve''ko ostalih poslov-
^%*tnerjev ne bi mogli trditi. 

Naštel je nekaj manjših firm iz 
sestave nekdanje Železarne, ki 
so mu dolžna že tri ali štiri me
sece. Če bi mogel, bi redno iz
plačeval delavkam, saj s polo
vico že tako nizke plače ne mo
rejo živeti, je dejal, vendar iz 
prej omenjenih razlogov denar
ja za izplačila nima. 

Zasebnik ni nikoli 
čakal na denar 

Tudi Ivan Voh, zdaj projek
tni vodja za pravne zadeve pri 
Slovenskih železarnah, je pri 
razlagi današnjega problema 
segel dve leti nazaj. Tedaj je 
Železarna v prvi fazi ugotavlja
nja presežnih delavcev predvi
dila tudi manjše število čistilk. 
Delo bi jih izgubilo kakih 16. 
Tedaj se je pojavil zasebnik, ki 
bi v zameno za poslovno sode
lovanje (torej čiščenje 10 tisoč 
kvadratnih metrov Železarni-
nih prostorov) sprejel vseh 23 
delavk. »Sprejeli smo to mož
nost, ker je bila za nas najcenej
ša, delavke pa so tudi imele jam
stvo,« je povedal Ivan Voh. 
»Spočetka smo se dogovorili za 
višjo ceno čiščenja, kasneje pa 
smo jo, ker je bila vezana na 
marko, zaradi gibanja marke 
znižali. Železarna mu je ves čas 
redno in v gotovini plačevala 
opravljene storitve, tako da bi 
moral imeti denar za plače. Ob 
analizi cen smo namreč ugotovi
li, da cena, ki jo plačujemo, za
došča za pokritje plač in stro
škov dela (regresa, malice), pa 
še nekaj naj bi mu ostalo. Toda 
zasebnik je ves čas prikazoval 
višjo ceno, kot smo mu jo odo
bravali, pri tem pa prikazoval 

visoke režijske stroške, višje, 
kot jih imamo na zaposlenega v 
vsem sistemu Železarne.« 

Ivan Voh celo zatrjuje, da je 
Železarna plačala Intexu vselej 
takoj, ko je 20. v mesecu izpla
čala plače svojim zaposlenim (s 
tem, da so za svoje delavce za
gotavljali smao neto plače, za
sebniku pa izplačali dovolj za 
bruto), in da mu nikoli ni bilo 
treba 30 dni čakati na denar. 
Tudi delitev Železarne na več 
firm tega ni spremenila, saj tri 
glavne tržno usmerjene družbe 
zagotavljajo denar tudi za 
majhne družbe. Mogoče pa je, 
da se je pri plačilu zataknilo 
zaradi birokracije, ker je ena 
od faktur šla mimo redne poti. 
V takem primeru bi lahko za
sebnik posredoval pri odgovor
nih v Železarni (vendar ni) in 
težave bi lahko rešili, je dejal 
Ivan Voh. Zakaj je zasebnik za
šel v blokado in ni mogel izpla
čevati plač, v podjetjih nekda
nje Železarne ne vedo, zaradi 
njihovega zamujanja pri plače
vanju prav gotovo ne. Ugibajo, 
ali nemara zaradi trgovine, ki 
jo ima poleg čistilnega servisa, 
ali zaradi visokih režijskih stro
škov... V Železarni pa priznava
jo, da se je zmanjšala površina, 
ki jo ima čistiti Intex, saj se ne
kateri prostori čistijo le dvakrat 
ali trikrat tedensko. Vendar to 
ne bi moglo v toliki meri 
zmanjšati dotoka denarja, da 
bi Intex ne zmogel plač za de
lavke, do katerih Železarna še 
čuti moralni dolg. 

• D. Z. Žlebir 

^a turantski plesi 

Veselimo torej se, mlada nam je duša 
i 
*Nnf m aJ a " V ' l < l tradicionalno obredje, ki spremlja konec 
Mi|,upKa zdanja in zrelostni izpit, sodijo tudi maturantski plesi. 
V P«teL c , e Q , n a si* bila v dvorani Gorenjskega sejma kar dva: 
'"̂ kd • S° z aP' e s ali dijaki in dijakinje Srednje strojne in elektro 
't: v *I,'skrine) šole ter Fkonomske in administrativne srednie šo-

1 v Soboto 
pa kadeti iz Tacna. 

s«c j)nes S e četrtošolci, čez me-
<W Z1' Pa že maturantje iz 
lq S( Vanjskih šol, ekonomske 
pr °Jne šole, njihovi starši in 

*°rj>. so dodobra napolni
jo^'0 Priložnost polepšano 
^r\n,° P0r«nj»kega sejma v 
p0skrb S ° l a B o l e r o Jc 

fr^in c ' a za imeniten pro-
" katerem sta za ples 

Pini C alifornia in Fa-a s 
d'iska P o v e z o vala pa ga je me-
doii *yezda Anja Rupel. Bo-
v*ivC| U r a n l i e so se dobro 
Jo h,. ,v obredno vlogo. "uieuno viogo, ki so 
ge *d njimi ponovile Že mno-
<^ncrac'je. S prižganimi sve-
raka|S° V cctverostopih priko 
Hven' D r e d oder in dostojan-

n° Prisluhnili slovesnima 
Ma?0"111 s v °J i h ravnateljev, 
j„"^ Simčič in Francu Lebar-
turan

at(? Pa v zboru zapeli ma-
'gitur m m n o Ciaudeamus 
<U n Veselimo torej se, mla-

n a * j> duša. 

d0stj° b | »m ne zavidal mla-
S t l ! &OH w V o s t i ' sproščeno-
?a »lan.11 s o 11,1 , / / , v c h , u d ' 
* ** K l ? n U k e m Plesu, neme-
prof

 J Potem, ko staršev in 
ni £ ? r j C V v v|ogi gardedam 
% mat, U " h "remeni misel 
S, °" k' b o ž e Pnr|odnji 
1° * Odi! if?f*Jemne "P"6, če 
;M„c°v

d'oć'l' solat,, ali „a za 
'"n k'r ! S o s e odločili takoj 

S H S f t s u k 

od nj.h 

Rok Križaj iz ekonomske šo
le, doma iz 
Medvod: 
»Vsak spo
min na matu
rantski ples je 
lep, upam, da 
bo tudi moj. 
Program je 
dober, pač pa 
mi ni najbolj 

všeč sejemska dvorana. Kmalu 
bo matura, vendar se s pripra
vo nanjo še ne ukvarjam veli
ko, ker imam še ogromno vsa
kdanjega učenja v šoli. Sicer pa 
me ne skrbi preveč. Ce se bom 
namreč vpisal na ekonomijo, 
mature ne potrebujem, ker so 
sprejemni izpiti. Sicer pa še ko
lebam med ekonomijo in peda
gogiko.« 

Franjo Kadikovič iz strojne 
šole, doma iz 
Kranja: »S 
sošolci si ni
smo želeli na 
maturantski 
ples na sejem, 
pač pa kam 
na Bled. To
da šola se je 
že dogovorila 

za ta prostor in če bi hoteli 
kam drugam, bi morali učenci 
organizirati sami. Za maturo 
me ne skrbi preveč: ker sem bil 
raziskovalec, računam, da bo 
H maturo kak predmet odpa
del Sicer pa nam šola priprave 
na maturo ravno ne olajša. 
Zadnji mesec nam nalaga še 
kup dela. kaj bom po maturi7 
Naiprc) grem v vojsko, potem 
p,i nameravam ob »IHu studii.i 

ti bodisi informatiko bodisi 
varnost « 

Alma Pire z ekonosmke šole: 
»Pričakujem, 
da se bo ma
turantski ve
čer lepo odvi
jal. Kar pa 
zadeva bliža
jočo se matu
ro, me seveda 
že nekaj časa 
skrbi. Zaen

krat se nanjo še ne pripravljam, 
ker mi v šoli še za sproti ne 
znese. Ko pa bo vse to mimo, 
bi rada nadaljevala šolanje, 
najraje na fakulteti za družbe
ne vede.« 

Mateja Rezek je prav tako z 
ekonomske 
šole: »Vzdu
šje na matu
rantskem ple
su se mi zdi v 
redu. Kot vsi 
drugi, sem tu
di jaz prišla 
sem s starši. 
Navdušeni so 

in tudi njim ta prireditev nekaj 
pomeni. Prihodnji mesec je 
matura. Upam, da jo bom na
redila, tudi pripravljati sem se 
že začela. Jeseni pa na fakulte
to. Katero, naj ostane skriv
nost.« 

Med ponosnimi očeti in raz-
neženimi mamami smo ujeli 

Marinko 
Čuk, ki v svo
ji mladosti ni 
doživela ma
turantskega 
plesa, zato pa 
toliko bolj 
uživa v hčeri
nem. »Matu-

«rJ ra skrbi njo njo 
»Že in mene,« nam je zaupala 

zdaj se veliko pripravlja nanjo. 
Rada bi študirala, za zdaj se še 
odloča med ekonomijo in novi-
n.ustvom. Druga skrb pa so še 
sprejemni izpiti. Sicer pa z njo 
vred upam na najboljše...« 

• D. Z. Žlebir, foto: G. Sinik 

Rdeči križ v Škofji Loki 

V e č pozornost i s t a r i m 

i n i n v a l i d o m 
Škofja Loka, maja - Na redni letni skupščini škofjeloške organi
zacije Rdečega križa, na kateri sta bila navzoča tudi predsednik 
slovenskega RK Jure Gartner in predsednik občinskega izvršne
ga sveta Vincencij Demšar, so ocenili obsežno delo te humanitar
ne organizacije. 

Ostarelim, osamljenim in prizadetim bi se lahko organizaci
ja še bolj posvečala, so poudarili na skupščini RK. Eden od 
odgovorov na to je tečaj starih za samopomoč, ki bo osnova za 
oblikovanje skupin ostarelih. V domu starostnikov že delata 
dve taki skupini, razširiti pa bi jo kazalo tudi na tiste doma. 
Računajo zlasti na pomoč mladih članov RK. Tudi letos so jih 
sprejeli v članstvo v osnovnih šolah, v krožkih pa jih skušajo 
usposobiti za dobre aktiviste. Pritegujejo jih zlasti s konkretni
mi programi, denimo obiski starih na domu, med drugim pa so 
jih peljali tudi na ogled zavoda za transfuzijo krvi. V srednjih 
šolah, kamor so ponudili programe izobraževanja, imajo manj 
sreče. Uspešno pa so izpeljali tečaje prve pomoči, ki mladim 
zelo koristijo zlasti pri kasnejšem opravljanju šoferskih izpi
tov. 

Jedro dejavnosti so krajevne organizacije RK. V loški občini 
jih deluje 22, 240 aktivistov redno dela med več kot 10 tisoč 
člani. Veliko delajo, imajo sosedsko pomoč, srečanja starejših, 
pomagajo ogroženim, prirejajo predavanja. 

Krvodajalstvo, ki je bilo vselej škofjeloški ponos, saj je kri 
darovala več kot desetina prebivalstva te občine, zdaj nekoliko 
usiha. Lani je kri darovalo 7,7 odstotka prebivalcev, saj zavod 
za transfuzijo ne izkazuje več toliko potreb po krvi kot nekoč. 
V prihodnje bo krvodajalstvo bolj usmerjeno: k odvzemu bodo 
vabili ljudi z določenimi krvnimi skupinami in ob določenem 
času, tako da bodo velike krvodajalske akcije sčasoma postale 
preteklost. V nasprotju s krvodajalstvom pa se povečuje social
na dejavnost. Resda je bila velika pozornost RK namenjena 
beguncem (kar 2300 se jih je v dobrem letu izmenjalo v občini, 
zdaj jih je še tisoč), pomagali pa so tudi domačinom. Razdelili 
so jim okoli 600 paketov s hrano, skladišče hrane in rabljenih 
oblačil je dobro založeno odprto vsak dan. 

Na skupščini RK Škofja Loka so zaslužnim aktivistom, ki 
delajo dve ali tri desetletja, podelili priznanja. Dobili so jih 
Marija Debeljak, Filip Bernik, Franc Justin, Angelca Sovine, 
Marija Drol, Bernarda Lukančič, dr. Jože Možgan, Francka 
Resnik, Špela Jocif in Mili Lapajne. • D. Ž. 

Tržič, maja - Mala glasbena šola za predšolske otroke, tiste v 
vrtcih in one doma, je v tržiškem vrtcu Deteljica predvidela ducat 
glasbenih srečanj. Vanjo se je vključilo 20 otrok, zato zdaj delajo 
v dveh skupinah. Pojejo, igrajo na Orfove inštrumente, jih celo 
sami izdelujejo, igrajo se zvočne igrice in ponedeljkova glasbena 
urica kar prehitro mine. Se dve srečanji sta do konca, zaključijo 
namreč 7. junija. Kot pravi njihova vzgojiteljica Tatjana Majer-
šič, bi radi to obliko prostovoljnega druženja otrok prihodnje le
to spet ponovili. - Foto: D. Gazvoda 

Zbiralna akcija rabljenih oblačil 
Tržič, 25. maja - Občinska organizacija Rdečega križa iz Tržiča 
nam sporoča, da bo v četrtek, 27. maja, zbiralna akcija rablje
nih oblačil. Potekala bo na stalnih zbirnih mestih od 15. do 19. 
ure v vseh krajevnih skupnostih. Prosijo, da rabljena oblačila 
prispevajo v čim večjem številu, jih zložijo v kartonaste škatle 
in nanje napišejo, ali gre za uporabna ali neuporabna oblačila. 

Pokojnine bodo nižje za tri odstotke 
Predvidevanja pokojninskega zavoda, da bodo maja pokojnine 
nižje, so se uresničila. Statistični podatki, ki pričaju o gibanju 
marčevskih plač, so namreč pokazali 3,1-odstotno znižanje v pri
merjavi s februarskimi. 

Za enak odstotek se bodo torej znižale pokojnine. Na »de
lu« je bil tudi interventni zakon o usklajevanju pokojnin, ki 
narekuje, da se pokojnine mesečno uskladijo za toliko odsto
tkov, da sta povprečna pokojnina in povprečna plača v stal
nem razmerju 85 proti 100. To jc sicer veljalo že prejšnji me
sec, vendar se pri pokojninah še niso odrazili negativni učinki 
intervencijskega zakona, kajti februarske plače, po katerih so 
se prejšnji mesec usklajevale pokojnine, so bile precej višje kot 
mesec poprej. 

Znižanje pokojnin bo ta mesec malce ublažil »upokojenski 
regres«, tako imenovani dodatek za rekreacijo v zneskih 9.134 
ali 6.069 tolarjev. Sicer pa bo najnižja pokojnina za polno po
kojninsko dobo vredna 22.991 tolarjev, najnižja zajamčena po
kojnina 9.466 tolarjev in kmečka pokojnina 11.495 tolarjev. 
Dodatka za pomoč in postrežbo bosta znašala, višji 16.093 to
larjev, nižji pa pol manj. • D. Ž. 

Asfalt do Praprotne Polke - Velesovo - Kot je pred dnevi 
povedal predsednik sveta KS Velesovo Franc Čebulj, je bila z 
obnovo asfalta na lokalni cesti Trata - Praprotna Polica 
uresnična Demosova predvolilna obljuba o ureditvi te ceste. 
Denar za cesto, ki jo je minuli teden asfaltiralo Cestno podjetje 
Kranj in uredilo tudi odvodnjavanje, je bil zagotovljen že lani, 
vendar del jeseni zaradi slabega vremena niso mogli opraviti. 
Cesta je dolga en kilometer. A. /. 



K U L T U R A 
UREJA: LEA MENCINGER 

K U L T U R N I K O L E D A R 
KRANJ - V galeriji Prešernove hiše razstavlja Mirna Pavlovec, 
v galeriji Mestne hiše pa razstavlja slike in grafike Nataša Pi-
Cman. V Stebriščni dvorani Mestne hiše je na ogled razstava 
Poslikano pohištvo na Gorenjskem - iz restavratorske delavnice. V 
galeriji Pungert razstavlja fotografije Diego Andres Gomez. V 
snack baru Vanesa v Gradu pri Cerkljah razstavlja portrete in 
krajine slikar Damjan Štirn. 
JESENICE - V galeriji Kosove graščine je na ogled retrospe
ktivna razstava (ilustracije, lutke) akad. slikarja Fojia A. Zor-
mana. V razstavnem salonu Dolik je na ogled razstava Likovna 
ustvarjalnost učencev osnovnih šol občine Jesenice. Na OŠ Tone 
Čufar je na ogled razstava Mladi slovenski fotografi. V bistroju 
Želva in v pizzeriji Bistr'ca v Mojstrani se z akvareli in akrili 
predstavlja Milena Rupar iz Ljubljane. V pizzeriji Ajdna v Ži
rovnici pa je razstava risb Ane Cajnko iz Ljubljane. 
VRBA - Prešernove hiša je odprta vsak dan od 9. do 16. ure, ob 
sobotah in nedeljah od 10. do 16. ure, ponedeljek zaprto. 
DOSLOVCE - Finžgarjeva hiša je odprta vsak dan od 10.30 
do 13. ure, ob nedeljah od 11. 30 do 17.30, ponedeljek zaprto. 
KRANJSKA GORA - Liznjekova domačija je odprta od 10. do 
17. ure, ob sobotah in nedeljah od 10. do 16. ure, ponedeljek 
zaprto. 
RADOVLJICA - V galeriji Šivčeve hiše razstavlja male 
plastike in slike akad. kipar Lovro Inkret V galeriji Pasaža ra
dovljiške graščine razstavlja fotografije Ivan Pipan. 
BLED - V hotelu Toplice razstavlja akad. slikar Andrej Jemc. 
ŠKOFJA LOKA - V galeriji Z KO-Knjižnica so na ogled grafike 
Petra Jovanoviča na temo pesniške zbirke Pesmi štirih. Zbirke 
Loškega muzeja so odprte vsak dan od 9. do 17. ure, razen ob 
ponedeljkih. V okroglem stolpu je na ogled razstava Uran v mi
neralih in rudah v Žirovskem vrhu. V galeriji Fara razstavlja foto
grafije Mark Nedzbala, arhitekt iz ZDA. V galeriji Ivana Gro
harja razstavlja slike akad. slikar Bogdan Vrčon. 
TRŽIČ - V paviljonu NOB razstavlja akad. slikarka Maja Do-
lores Šubic. V Kurnikovi hiši je na ogled razstava Hotaveljc 
skozi čas avtorja prof. dr. Antona Ramovša. 
KAMNIK - V kavarni Veronika razstavlja grafike Dušan Sterte. 

P R I R E D I T V E T E G A T E D N A 

KRANJ: GLEDALIŠČE - V Prešernovem gledališču bo danes, 
v torek, maja, ob 20. uri bo gostovalo Hrvatsko narodno kaza
lište iz Splita s komedijo Mate Matišića CINCO IN MARIN
KO ALI KAKO DOBITI NEMŠKO POKOJNINO. 
Jutri, v sredo, ob 20. uri bodo v Prešernovem gledališču pono
vili Evalda Flisarja komedijo KAJ PA LEONARDO za abon
ma zeleni, konto in izven. Gostuje Mestno gledališče ljubljan
sko. Predstavo bodo v petek ponovili za abonma petek II, kon
to in izven. 
KRANJ: KONCERT - Mešani pevski zbor Musica viva iz Kra
nja vabi na koncert z naslovom S pesmijo po svetu. Prireditev, 
ki jo bo povezoval Janez Dolinar, bo v petek, 28. maja, ob 20. 
uri v Gimnaziji Kranj. 
RADOVLJICA: PREDSTAVITEV KNJIGE V dvoranici ra
dovljiške knjižnice bo kustos Gorenjskega muzeja Jože Dež-
man z ostalima avtorjema Natašo Budno in Janezom Lušino 
predstavil knjigo Gorenjski partizan (Gorenjski odred 1942 
-1944. Na nov, poseben način pisana kronika partizanskega in 
nasploh vojnega življenjskega kroga. 
ŽELEZNIKI: KONCERT - Mešani pevski zbor Domel Želez
niki prireja v soboto, 29. maja, ob 20. uri v kulturnem domu 
koncert z naslovom peli so jih mati moja. Kot gost večera bo 
nastopil ženski trio iz Sorice. 
ŠKOFJA LOKA: RAZSTAVA STRIPA - V galeriji Loškega 
muzeja bodo jutri, v sredo, ob 19. uri odprli razstavo Iztoka Si
tarja z naslovom Slovenski časopisni strip 1993. V programu 
bo nastopil tudi Tomaž Domicelj. 
RADOVLJICA: KROKODIL - Nadja Strajnar in Alenka Bole 
Vrabec bosta v četrtek, 27. maja, ob 17. uri v radovljiški knjiž
nici zaigrali v KROKODILU, režija Peter Militarov. 
LJUBLJANA: RAZSTAVA - V Muzeju najnovejše zgodovine 
bo v četrtek, 27. maja, ob 20. uri predavanje z naslovom Kul
turne in geografske značilnosti Severne afrike. Svoja popoto
vanja bosta v sliki in besedi predstavila Blaž Pišek in Tomaž 
Zivic. 

P O L E T N A P L E S N A Š O L A ~ ~ 

Zveza kulturnih organizacij Slovenije že dvanajsto leto pripra
vlja Poletno plesno šolo. Letošnja se bo začela 22. junija in bo 
trajala do 2. julija in sicer v prostorih Fakultete za šport, Gor-
tanova 22. Šola je namenjena plesalcem, članom plesnih sku
pin, mentorjem oz. plesnim pedagogom, koreografom in vsem 
drugim, ki se ukvarjajo s plesom in imajo tudi sicer solidno 
plesno predznanje. Med predavatelji letošnje plesne šole so: 
Marjan Dogša, Eča Dvornik, Fred Lasserrre, Jelena Markovič, 
Ann Papoulis in Jams Svila Med tehnikami, ki jih bodo lahko 
izbirali udeleženci pa so Ta i Ji Ouan, Cunningham sodobna 
tehnika, sodobna tehnika Bodv Mind, moderni jazz, sodobni 
pas-de-deux, afriški ples in flamenco. V plesni delavnici pa bo
do udeleženci spoznavali fizični teter, improvizacijo, tekst in 
kompozicijo. 
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Gledališče Tone Čufar Jesenice 
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I t a l i j a n s k i p a r t y 
s P I C E R I J O D A R E 

PESTRA GLEDALIŠKA SEZONA 
Jesenice - Tudi v Gledališču Tone Čufar so zavese že skoraj napol spuščene, sezona se izteka. Vendar pa živahna dejavnost, ki je 
v gledališču vso minulo sezono utripala pod novim vodstvom Alenke Bole Vrabec, nikakor še ni zamrla. Če se zavesa že skoraj 

spušča, to pač le pomeni, da novih premier ne bo več, na vrsti so le še ponovitve predstav. To velja še posebej za zadnjo predstavo 
sezone z R. Queneauja Vaje v slogu ostale tri pa gotovo še čaka kakšno gostovanje. O uspehih, problemih te gledališke sezone je 

beseda tekla z ravnateljico jeseniškega gledališča Alenko Bole Vrabec. 

Gledališče je postavilo na oder 
štiri premiere, rojen je bil vzpo
redni oder Mala scena - s tako 
gledališko sezono bi morali biti 
zadovoljni 

"Veliko dela je bilo opra
vljenega. Zavedali smo se vsi 
skupaj, da gre za nekakšno ot
voritveno sezono, v kateri smo 
vsi skupaj hoteli dati kar naj
več. Tudi zato, ker se že zdaj 
pripravljamo na jubilej gleda
lišča - petdesetletnico, ki bo 
čez dve leti. Štiri premiere, 
otroška predstava, so tehtni ra
zlogi za zadovoljstvo. Odprta 
je bila Mala scena pri gledališ
ču, na njej sta doživeli premie-
ro dve predstavi tako kot na ve
likem odru, pa še Eko eko otro
ški musical. Lahko bi celo re
kla, da smo v gledališču izjem
no zadovoljni.dV vseh teh 
predstavah je nastopil domala 
ves igralski ansambel, le nekaj 
igralcev čaka na svojo prilož
nost v naslednji sezoni. Delo 
pa je teklo zelo živahno in brez 
izjemnega sodelovanja vsega 
ansambla to ne bi bilo mogoče. 
Veseli me še posebej, da smo 
lahko ustanovili tudi otroško 
gledališko skupino. V njej so 
igralci stari od 5 do 16 let, ven
dar pa se je skupina tako razli
čne starostne sestave imenitno 
ujela že v prvi predstavi ob mi-
klavževanju; ker so hoteli še 
igrati, smo zanje našli imeniten 
musical Eko eko, kot nalašč za 
to sestavo. Glede na to kako 
otroci sodelujejo, je očitno, da 
jim je musical na ekološko te
mo zelo blizu in ker so predsta
vo dobro sprejeli tudi mladi 
gledalci, spet komaj čakajo na 
novo gledališko priložnost. 
Eko eko bomo igrali do konca 
sezone, vsaj dve predstavi še v 
juniju, na sporedu pa bo še v 
prvem delu nove gledališče se
zone. Šolam ga še nismo uspeli 
ponuditi, pa tudi ogromno dela 
imajo v drugem polletju, jeseni 
pa bodo zagotovo šole našle 
Čas za ogled te predstave. Mo
ram se pohvaliti o imenitnem 
gostovanju v Žireh, kjer imajo 
sijajno mlado publiko. Mislim, 
da ta musical tja do novega le
ta čaka še približno petnajst 
ponovitev." 
Gledališki program te sezone je 
bil zelo raznolik, bo to tudi 
značilnost nove sezone v jeseni
škem teatru? 

Jesenice - S Podeželanko so jeseniški gledališčniki vsakič nasmeja
li gledalce. - Foto: Gorazd Si ni k 

"Res je sezona pokazala 
odprtost jeseniške gledališke 
hiše za različne smeri v drama
tiki. Imeli smo slovensko pri
redbo, skoraj noviteto s Koc-
jančičevo predelavo Levstiko
vega Junteza. Ljubezni Geor-
gea Vvashingtona na Mali sceni 
so na zelo tankočuten način 
opozorile na valovanje najbolj 
prikritih čustev, ki pa po silovi
tosti ne zaostajajo za tistimi, ki 
jih sicer kažemo na zunaj in 
glasno. Izjemna privlačnost te 
predstave je prav to, da je dela
na skoraj filmsko in za majhen 
gledališki ambicnt.dOb sedanji 
pravcati poplavi Molierovih 
komedij smo raje izbrali klasi 
čno komedijo iz angleške resta
vracije in s Podeželanko vsakič 
nasmejali polno dvorano. " 
Prvotni program ste morali 
spremeniti in kot zadnjo pre-
miero izbrali Vaje v slogu, ki 
prej niso bile predvidene. 

"V finančni stiski smo se od
povedali predvideni predstavi 
in se zaradi varčevanja odločili 
za Vaje v slogu. Deloma tudi 
zato, ker smo že imeli scensko 

postavitev, določene stvari pa 
smo lahko predelali. Po treh rc-
prizah je že jasno, da je bila 
programska poteza dobra in bo 
predstava še na sporedu." 
Počitnice za gledališče torej še 
ne bodo kmalu? 

"Tudi ko bo sezona res za
ključena, si obetamo še kakšno 
poletno predstavo na tako ime
novanih poletnih prizoriščih na 
Gorenjskem in še kje morda." 
Gostovanja so prav tako sesta
vni del gledališkega iivljenja. 
Jih je bilo veliko? 

"Zadnje čase se trg za gleda
lišče nenehno manjša, možno
sti za gostovanje so vse manjše, 
saj je denarna stiska zajela tudi 
to področje. Zdi se mi, da je 
zdaj slabše, kot je bilo kdajko-
li. Posebej z veliki predstavami 
je drago gostovati kje daleč, ce
neje jc prenesti manjšo komor
no predstavo." 
Letos ste gledalcem ponudili 
različen repertoar; kaj od po
nujenega publika najbolje spre
jema ? 

"Težko bi se odločila, kaj J« 
bilo najuspešnejše, mislim pa. 
da bo treba z novo sezono pred 
gledališko publiko s prav tako 
zanimivim in svežim gledali
škim programom, kot smo ga 

ponudili v tej sezoni. Vsaka 
predstava se mora odigrati do 
konca, zato naj se potegne v 

naslednjo sezono, dokler še 
'žari' v igralcih. Šele potem 
lahko govorimo o celotnem 
uspehu ali neuspehu predstave 
ali o nečem vmesnem. Predvi; 
devamo, da bomo najmanj tn 
predstave ponavljali tudi v za
četku nove sezone." 

Kaj se obeta jeseniški publiki? 
"Prezgodaj je še karkoli na' 

povedovati. Vsekakor pa se Je' 
seniško gledališče pripravlja na 
pomemben jubilej - čez dve let1 

bo petdesetletnica gledališča itj 
do takrat bi celoten ansarne' 
rad še marsikaj naredil. SicC 
pa se pomembne obletnice fc*J 
vrstijo. Pomislite, letos mineva 
že osemdeset let, kar so na Jf' 
senicah prvikrat uprizori}1 

Cankarjevo Pohujšanje v doli
ni Šentflorjanski, seveda ne v, 
našem gledališču, saj ga še i" 
bilo. Tudi otvoritveno sezono 
8. decembra 1945 je Gledališč« 
Tone Čufar začelo s Pohujša
njem, pa tudi kasneje soj0 

Cankarjevo dramo še igrali." 

Najbri je program nove sezort 
že določen? 

"Program je sicer okvirno 
določen, vendar je uresničitê  
odvisna tudi od sredstev, ki jm 
bo gledališče dobilo iz občin
skega proračuna. Ta se na Jes«' 
nicah sprejema junija. Zamisl1' 
li smo si komedijo Rayja C°' 
onevja Pokvarjeno, avtor je 
veda isti kot pri kranjski uspe'' 
niči Zbeži od žene, komedija J' 
imenitna, režiral bo Mira" 
Kenda. Za otroško predsPv0 

smo izbrali igrico Le po kom $ e 

je vrgel ta otrok avtorice Ev* 
Janiskovske. V programu je tU.' 
di zadnja igro, ki jo je prC 

smrtjo napisal Arbuzov z nt 
slovom Zmagovalka Na Ma, 
sceni pa predvidevamo eno 0 

slovenskih dramskih predlog1^ 
otroška. Za zdaj je gledališče 
položaju, ko repertoarja za n° 
vo sezono še ni mogoče dok<m 
čno potrditi, vsaj dokler ne hO 
do znani finančni okviri." 
I ca Mencinger 

Z I M S K I S P R E H O D I 

V Galeriji Prešernove hiše v Kranju so razstavljene slike škofjeloške slikarke Mirne Pavlovec, ki so nastale v lanskem in 
letošnjem letu. 

Na začetku svoje umetniške 
poti, torej že pred več kot dese
timi leti, si je Mirna Pavlovec 
kot glavno likovno vsebino 
svojih del izbrala upodabljanje 
krajine v zimskem času. S to 
motiviko, od katere se je obča
sno podajala tudi k slikanju ti
hožitij, ki pa marsikdaj v svo
jem učinkovanju dosegajo po
dobne "zimske" naglase, prav
zaprav nadaljuje bogato tradi
cijo slovenskega krajinskega 
slikarstva, ki je glede na slikar-
kinega deda slikarja Franaceta 
Pavlovca pravzaprav tudi dru
žinska tradicija. Ta odločitev jo 
je sicer v preteklem desetletju 
postavila tudi malce izven zani
manja likovne kritike, ki je v 
tem času najintenzivnejc sledi
la tistim posameznikom, ki so 
se z velikim poletom podajali v 
valove postmodernistične liko
vne govorice, prisegali na sli
karsko geto, barvo, velike liki) 
vne teme itd., čeprav je tudi 
druga, marsikdaj celo odma

knjena smer, ki združuje 
ustvarjalce, ki negujejo klasi 
čne likovne vsebine, dala vrsto 
prav tako zanimivih in kvalite
tnih likovnih umetnikov. A ce
lo med slednjimi so bili redki 
tisti, ki bi se v tolikšni meri 
uspeli navezati na domačo 
umetnost, kot je to storila Mir 
na Pavlovec. 

Slike Mirne Pavlovec nasta
jajo skrbno premišljeno, način 
slikanja, kakršnega si je izbra
la, pa omogoča le malo po
pravkov, število slik, ki jih jc 
naslikala, je zato sorazmerno 
majhno. Slike se na videz stro
go ravnajo po principih fakto-
grafskega podajanja, s.i| Mirna 
Pavlovec zimskim krajinam, ki 
si jih je dodobra vtisnila v spo
min med svojimi sprehodi (na
slov razstave je Sprehodi po 
Gorajlah"), ničesar ne dodaja, 
še najmanj pa jih polepša. Lah
ko rečemo, da išče nekakšne 
idealne videze krajine v zim 

skem času Ne glede na to, da v 
njenem opusu poleg značilnih 
belih krajin naletimo še na vr
sto temnih, večernih krajin, pa 
njeno slikarstvo ne pozna nika
kršnih sunkovitih preobratov 
Vseeno lahko med posamezni
mi serijami slik zaznavamo ve
like spremembe. Na razstavi 
predstavljene umetničine slike 
so z.i razliko od le malo starej
ših del nekako postale mnogo 
bol) neposredne, saj je slik.nk.i 
na njih barvo nanašala name
sto samo s čopičem tudi s po 
močjo slikarske lopatice Prav 
zaprav v zadnji sltkarkim l.izi 
lahko izraziteje začutimo, da (i 
uspeva združevati mnogo bolj 
neposreden likovni izraz, kor 
smo ga bili pri njej sploh vaje-
ni, z racionalnostjo. Slike tudi 
niso več povsem enobarvne 
(največkrat belo sivkaste), kot 
so bile še pred kratkim V beli 
ne zasneženih površin so veli
kokrat enakomerno pnmcs.ini 
odtenki rumenkastih, rde. ki 

stih, rjavih, modrih in drU '̂ 
barvnih tonov. 

Ob prisotnih likovnih 
tetah pa ne moremo obiti tu 
vsebinske plati slikarstva W 
ne Pavlovec. Brez vsakršne " 
rativnosti nam namreč nle^ 
dela lahko povedo ogrom" 

mI 
Vsebina njenih slik je zi,sl1\nf 
na na izrazito poetičnih t c

 e 

Ijih. lahko bi govorili l"dLj 
nekoliko depresivni atnit)>' ^ 
ali o turobnem razpoloženju« 
sta značilna prav /,i zimsk' . 
trn C.is ker se Človeška ''l*% 
na njih ne pojavlja, i/ s,,k , jji 
tudi občutek osamljenost'̂  
zapuščenosti, a kljub tenui 1 jj 
čutek vsebinskega hogastv* 
polnosti, ki ga s seboj Pr'r1 j,jl 
jo llikarkina osebna odz'v*̂ j 
n.i ladano likovno i>",,1't"!1ijii 
ko, ki Muno Pav lovci spre m 
ko, ki Muno Pavlovec SP1*"' |l 
/c vs.i leta in ki |o •i|k<"Vff 

dolgo ne bo dokončno 

Damu Glob* 



G O S P O D A R S T V O 
UREJA: MARIJA VOLČJAK 

frzaška gosta v klubu Dvor, ki beleži tretje leto delovanja 

Slovenija še vedno na listi dežel 
z največjim tveganjem 
^°venska vlada bi morala storiti več, da bi bila ta formalna ovira 
^Pravljena. 

êdd *Qvor, 20. maja - Po propadu "mini berlinskega zidu" so ijtaT"™11 sodelovanja s Slovenijo zelo velike in dr. Vito Svetina, 
Mor Tržaške kreditne banke v Trstu, je prepričan, da SIo-

fcstoJi 'ta''J' 'a°ko odigrajo pomembno povezovalno vlogo pri 
Slov •* r s k e m P r < H , o r u 'tal'ie skupaj s Slovenijo na Vzhod. V 
I« s*?'i' teJ v'ogi posvečate premalo pozornosti, zelo pomemb-
j,c

Je Vgradnja infrastrukture do madžarske meje, ki pa zasta
la ,°. t*™-, kjer bi lahko napredovala, je dejal dr. Branko Jaz-

ki je pri Slovenski kulturno-gospodarski zvezi v Trstu od-
°ten za gospodarstvo. 

^ Slo '̂'an , > i n t a r s c i e v klubu Dvor tokrat pogovarjal s tržaški 
vencema dr. Vitom Svetino in dr. Brankom Jazbecem. Foto: nik 

^ ̂ cja bo čez pet, deset let le 
ski, '̂"istrativna, gospodar-
Pad Pa močni, predvsem 
w.°PolnjujoČi, usmeritev Slo-

fazV?v * Evropsko skupnost bo 
v Tr« a protislovne tendence 
$lav

 u,ki bo moral postati se-
deiai!,del širšega prostora, je 
îjo * V , t o Svetina. Za Slove-

K Ĵ* Italija drugi zunanjetr-
tovn Partner, večina bla-
Pr̂ C£a Prometa pa se odvija 
in,} . Ur'anije-Julijske krajine 
v |J,.*,C Veneto, zato Slovenci 
|q V| J' Pri tem zelo pomemb-

^?5[£asopls. nato banka 
vSl 

^ . _.Ven,Jo smo naprej prišli 
(t£ PPisom Republika, s kate-
Vvn-u razširjen Primorski 

n,k v Trstu, oba ustvarjata 

V Italiji siva ekonomija 
ustvarja četrtino nacional
nega dohodka, ki se potem
takem tudi zaradi tega vrti 
pri 17 tisoč dolarjih na pre
bivalca. Podobno kot pri 
nas imajo veliko težav z dr
žavnim proračunom in biro
kracijo. Šele zdaj so razkri
li, da plače še vedno preje
majo državni uradniki, ki so 
zadolženi za Etiopijo, ki jo 
je Italija okupirala pred 
drugo svetovno vojno. 

klimo zbliževanja, pri tem pa 
ocenjujejo, da bo Republika 
po treh letih prinašala dobiček. 

Naslednja poteza pa je bila 
ustanovitev mešane banke No-

ricum v Ljubljani, že prej smo 
sodelovali z Ljubljansko banko 
in Noricum so ustanovili delni
čarji obeh bank, na naši strani 
je bila formalno to Razvojna 
banka. Podobno potezo so na 
Hrvaškem potegnili z Riječko 
banko. Uvesti nameravajo 
enotno hranilno knjižico, ki bo 
veljala v treh državah. 

Možnosti gospodarskega so
delovanja torej vidijo v širšem 
prostoru. Lahko smo pomemb
ni nosilci italijanskega, špan
skega in francoskega gospodar
stva v sodelovanju z Vzhodom, 
pri čemer iščemo sinergijo s 
Slovenijo, saj so slovenski ma-
nagerji v povprečju bolj izobra
ženi kot italijanski in bolje po
znajo vzhodne trge, je dejal dr. 
Svetina. 

Slovenska vloga povezovalca 

Slovenska gospodarska zve
za v Trstu združuje približno 
1.400 slovenskih gospodarstve
nikov, med njimi so predvsem 
mali podjetniki in trgovci, ma
lo pa je industrialcev. Tako kot 
druge slovenske institucije v 
Trstu bomo v kratkem tudi for
malno predložili svoj pogled 
na sodelovanje s Slovenijo, je 
povedal dr. Branko Jazbec, ki 
prav tako kot dr. Svetina v raz
širitvi slovenskega gospodar
skega prostora. 

Zaradi "italijanizacije" so 
zdaj v ospredju negativnosti, 
vendar pa prihaja do zamenja
ve vodilne garniture v politiki, 
kar se bo nedvomno odrazilo v 
privatizaciji državnega gospo
darstva, ki ga je v Italiji veliko. 
Dve tretjini italijanskega go
spodarstva zadeva prilagajanje 
ES, tretjino pa predstavljajo 
mali podjetniki, ki so se po de
valvaciji lire prilagodili izred
no hitro, kar je prispevalo k te
mu, da so se izognili inflaciji. 

Slovenijo danes v Italiji vidi
mo kot del srednje Evropi, ki 
ima zelo velik tranzitni pomen, 
vendar pa Slovenija tej svoji 

ntevna naloga tržiške predilnice 

Letos poplačilo dolgov upnikom 
*^24 
L*si v » m*^1 " končanem stečajnem postopku za BPT Tr- «*•<•• i <; ntu , 
**r jin, r n ' prizadevajo za izboljšanje poslovnih rezultatov 
: '̂ ek -V ' a , , n J i n mesecih uspeva. Novi v. d. direktorja Janke 

.j... luinvin Mfn« •• «. M«Mnp «-..ko 
'̂ 'ja* . P°v*duje, da bodo kljub težavam kos obveznostim, ki 

1° iz prisilne poravnave. 
nekaj besed o 

poteka proizvodnja, 
?!,llo ljudi sodeluje pri tem! 

o^ACEK: »V družbi dela 
stc{ 530 delavcev. Se ta me-
r«dn 0 Vec«no od teh ljudi 
*tn0°*aPoslili. Letošnje načrte 
Mej .lzPolrnJi vse mesece do-
n̂i p r a v se srečujemo že od 

b4ry
 z Upadom kapacitet pn 

*'Ma»iU i n s težavami zaradi 
'A i srnn

 str°jnc »preme Mo-
'nvestirati v nove bar-

^atCHl o j c in v zamenjavo 
l čilskih strojev. 
L°dnie-)8ve Podaja naše pro-
N Vil YSe b , a 8°. ki ga izde
ri Produ!!! o ć c n c m obdobju tu-
Jô arno. N a tuje gre od 60 
^i^kovv^Siizvod. c» ' (arn i. v > c prui-tvou 
<Ln strj / a r a d ' konkurečnih 
^ižL"* Pokrivanja stro-

e|»k0 tc
J,4 , Vc»dar pa je doma 

k P'ačiuVu2aradi Podaljševa-
. K, l ' l n , h rokov« 
S? S^^NJal ste, glede n. 

Pr' poslovnih re-
»Po končanem 

stečajnem postopku 8. oktobra 
1992 smo izdelali obračun po
slovanja za zadnje trimesečje 
lani. Ugotovili smo minimalen 
pozitivni rezultat. Letos so bili 
zaradi že omenjenega izpada 
proizvodnih zmogljivosti in de
la prek kooperacije poslovni 
rezultati na začetku nekoliko 
slabši. Kot kažejo podatki za 
zadnje mesece, se poslovna 
uspešnost že izboljšuje.« 

Ste s« morda že lotili tudi 
poplačila dolgov do vaših upni
kov? 

MAČEK: »Obveznosti, ki 
jih je družba sprejela s pravno
močno prisilno poravnavo, so 
kar precejšne. Poravnati jih 
mora do oktobra 1993, zato po
stopek pokrivanja posameznih 
obveznosti poteka že ves čas. 
Dogovarjamo se tudi o repro
gramiranju nekaterih večjih ob
veznosti o/iroma o konverziji v 
kapitalske vložke. Doslej smo 
poravnali že več kot 500000 
Dl M obveznosti od skupno 

okrog 1,5 milijona DEM dol
ga« 

Podjetje je imelo precej ne
premičnega premoženja. Koliko 
ga je še ostalo in kako upravlja
te z njim? 

MAČEK: »Nepremičnine 
smo skušali ali prodati ali jih 
uporabiti za poravnavo posa
mičnih obveznosti. Največ pre
moženja je bilo v stanovanjih. 
Od več kot 600 stanovanj smo 
jih prodali več kot 200, nasled
njo večjo prodajo pa pričakuje
mo junija. Druge nepremičnine 
so še vedno last družbe. Z nji
mi gospodari firma Voje, ki se 
sedaj intenzivno ukvarja s po
stopkom odprodaje stavbnih 
zemljišč na Cimpru in v Pod-
Ijubelju« 

Med najemniki poslovnih 
prostorov BPT je tudi italijan
ski partner. Ali bo ostalo samo 
pri najemu prostorov? 

MAČEK: »Eno tretjino pro
stora v skladišču gotovih izdel
kov smo oddali raznim uporab
nikom, med katerimi je tudi 
italijanska firma RINTAL. Ta 
je tam namestila svoje vezilne 
avtomate, v njej pa sta se zapo
slili tudi dve nekdanji naši de
lavki. Odnos z lastnikom je le 

Slovenci v Italiji imajo šest 
denarnih zavodov: Tržaško 
kreditno banko v Trstu, 
Kmečko banko v Gorici in 
štiri hranilnice. Pred drugo 
svetovno vojno so jim imeli 
kar 128, vendar so jih mora
li pod fašizmom zapreti. Za
vezniška vojaška uprava jim 

je zato leta 1957 dovolila 
ustanoviti Tržaško kreditno 
banko, kije možnosti razvo
ja dobila šele po dvajsetih 
letih z dovoljenjem za delo v 
tujini. Danes je med 1.300 
italijanskimi bankami z 1 
milijardo dolarjev bilančne 
vsote na 70. mestu, v njem 
pa ima delo 200 Slovencev. 

vlogi- posveča premalo pozor
nosti, je dejal dr. Jazbec. V mi
slim ima predvsem izgradnjo 
infrastrukture do madžarske 
meje, kar je pomembno tudi za 
luko Koper. Gradnje so zastale 
tudi tam, kjer bi jih lahko na
daljevali. Premalo pozornosti 
pa mnenju dr. Jazbeca posve
čamo tudi tehnični in finančni 
pomoči ter ustanavljanju pod
jetij y tujini, saj to največkrat 
povezujemo z gospodarskim 
kriminalom. Skratka, poskrbeti 
bi morali za večjo internacio
nalizacijo slovenskega gospo
darstva. 

Še vedno na listi dežel z 
največjim tveganjem 

Obrestne mere so stvar po
sla, v ES več ali manj podobne, 
za posojila približno 9-odstot-
na, največji problem je tvega
nje, slovenska vlada bi morala 
več napraviti v tem pogledu. 
Na listi italijanskega bančnega 
združenja je namreč Slovenija 
uvrščena še vedno med dežele 
z največjim tveganjem, bankirji 
pa jo morajo spoštovati taki, 
da morajo sredstva višini teh 
posojil odpisati (nekakšna ob
vezna rezerva), dokler niso pla
čana, zato seveda nič kaj radi 
ne dajejo posojil in odpirajo 
akreditivov. Ovira je po mne
nju dr. Svetine formalna, saj bi 
se Slovenija stopila ob bok Če
ške in Slovaške ter Romunije, 
ki niso več med deželami z naj
večjim tveganjem, Romunija 
seveda zato, ker nima zunanjih 
posojil. • M. Volčjak 

najemniški, zato vsak opravlja 
svoje posle.« 

In katere so vaše najpo
membnejše naloge v bližnji pri
hodnosti? 

MAČEK: »Prav gotovo bo
mo vse sile usmerili v pridobi
vanje denarja za poravnavo že 
omenjenih obveznosti iz prete
klosti. Ena anuiteta Al C zapa
de 15. junija, pomemben del 
obveznosti pa bo treba porav
nati do oktobra. Računamo, da 
bo moč s kombinacijo dogo
varjanja in poplačevanja ures
ničiti pretežni del skupnih ci
ljev; najpozneje v mesecu dni 
naj bj bile znane tudi možnosti 
reprogramiranja nekaterih dol
gov.« • S. Saje 

Predstavniki Južne Tirolske obiskali Kranj 

J u ž n i T i r o l c i b r e z p o s e l n o s t i 

s k o r a j ne p o z n a j o 
Južna Tirolska predstavlja most med Nemčijo in 
Italijo, zato je za Slovenijo lahko gospodarsko 
toliko bolj privlačna. 
Kranj, 22. maja - Razgovor o gospodarskem sodelovanju med Ju
žno Tirolsko in Gorenjsko oziroma Slovenijo, ki ga je vodil 
kranjski župan Vitomir G ros, je izzvenel v ugotovitev, da možno
sti sodelovanja dovolj, žal pa doslej niso bile izkoriščene, ned
vomno tudi zaradi slabega medsebojnega poznavanja. Italijanska 
pokrajina Južna Tirolska, kjer ima večino nemško govoreča 
manjšina, je v preteklosti doživljala svojevrstni razvoj, ki ponuja 
kar nekaj vzporednic s Slovenijo, s to razliko, da so Južni Tirolci 
lahko v marsičem uspeli in brezposelnosti danes praktično ne po
znajo. 

Pred letom 1918 nas je povezovalo kar precej skupnih stva
ri, kasneje pa smo Južni Tirolci pod fašizmom in nacionalso-
cializmom doživeli veliko hudega, sprva nam z demokracijo v 
Italiji niso bile zagotovljene vse manjšinske pravice. Šele po le
tu 1969 smo dosegli več, danes je položaj ugoden, kar se zrcali 
tudi v tem, da brezposelnosti skoraj ne poznamo, odprti pa 
smo za sodelovanje na vseh ravneh, je dejal Robert Koserer, 
predsednik deželnega parlamenta Južne Tirolske. Spremljali 
so dogajanje v Sloveniji, veseli jih, da smo osamosvojitev dose
gli na miren način in manjšinam dajemo status, ki ga potrebu
jejo. 

Južnotirolski parlament je že pred dvema letoma odločil za 
politično in gospodarsko sodelovanje s Slovenijo, stike smo 
navezali že pred osamosvojitvijo Slovenije ter jih intenzivirali 
zadnja leta, zato naš razgovor ni strankarski, je dejal Hubert 
Frasnelli, predsednik kluba poslancev južnotirolske ljudske 
stranke. Tako so Južni Tirolci pred časom Sloveniji poslali za 
200 milijonov lir humanitarne pomoči za begunce. 

S tirolske strani so sodelovali predsednik deželnega parlamenta 
Robert Koserer, predsednik kluba poslancev ljudske stranke Hu
bert Frasnelli in okrajni predsednik delojemalcev (sindikata) 
VVillfred Stimpfl. Razgovora pa so se udeležili gorenjski župani, 
predstavniki vseh treh zbornic in Iskre. Foto: G. Šinik 

Južnotirolski gostje so povedali, da so prvič na obisku v Slove
niji, obisk je spodbudil nastop njihovega pevskega zbora. Po
dobno kot kultura vrata sodelovanja odpira tudi šport in ra
dovljiškemu županu Vladimirju Černetu so obljubili, da bodo 
pospredovali pri deželnem glavarju glede vključitve naših ho
kejistov v alpsko ligo. 

Takoj sem opazil, da je Gorenjska zelo industrializirana, kar 
je poglavitna razlika z našim gospodarstvom, je dejal Hubert 
Frasnelli in predstavil gospodarske razmere Južne Tirolske. 
Pretežni del gospodarska namreč predstavljajo majhna in sred
nja, zlasti družinska podjetja, saj so Južni Tirolci v preteklosti 
v industriji videli sovražnika. V deželo je namreč prihajala 
prek italijanskega fažizma, ta podjetja pa imajo danes veliko 
težav. Poleg srednjih in malih podjetij je zelo razširjena obrt, 
pri poklicnem izobraževanju že sodelujejo s špansko Kataloni
jo in Baskijo, podobno bi lahko s Slovenijo. Za Južno Tirolsko 
je zelo pomemben turizem, zlasti zimski, letno ustvarijo 25 mi
lijonov turističnih prenočitev. Za Slovenijo so posebej zanimi
ve izkušnje, kako so se v Južni Tirolski z zasneževanjem rešili 
zelenih zim, saj so tudi tam zime skope, zanimivo pa je, da 
prav tako uporabljajo slogan dežela na sončni strani Alp. Zelo 
razvita je tudi trgovina, za začetek bi morali sodelovati vsaj na 
njihovih sejmih, zlasti v trgovskem smislu pa je Južna Tirolska 
za Slovenijo zanimiva kot most med Italijo in Nemčijo. Velik 
pomen dajejo kmetijstvu, kjer je zaposlenih 24 odstotkov pre
bivalstva in podeželje se ne prazni. Za pospeševanje kmetijstva 
so sprejeli kar 29 avtonomnih zakonov, razvito je zlasti sadjar
stvo in Južni Tirolci pridelajo 30 odstotkov italijanskih jabolk. 
Pohvalijo pa se lahko, da vsako deseto jabolko, ki ga pojedo v 
deželah Evropske skupnosti, pride iz Južne Tirolske. K temu 
pomembno prispeva zelo razvita zadružna mreža, ki je nastala 
na prostovoljni osnovi in skrbi za celoten marketing. Hubert 
Frasnelli je ob koncu izrazil prepričanje, da bi lahko gospodar
sko sodelovali na številnih področjih, če bo pri nas kmalu reše
no vprašanje lastnine, pa bodo zelo aktualna tudi kapitalska 
vlaganja. • M. Volčjak ' 

Podjetje PEKO ot̂ anizira ob 90 - letnici 

D A N O D P R T I H V £ A T 
Vse. ki vas zanima, kako nastaja čevelj, 

vabimo, da nas obiščete v soboto, 
29. maja 1993. od 8. do 12. ure 

Prisrčno vabljeni!. 
Tovarna obutve Peko Tržič 
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Na koncu testa s Tavrio 1102 

C i l j : 2 5 0 0 0 k i l o m e t r o v 
Več kot sedem mesecev je trajala naša prva vztrajnostna avtomobil
ska preizkušnja, v kateri smo preizkusili ukrajinsko vozilo Tavria 
1102. Od zastavljenih 30000 kilometrov nam jih je uspelo narediti 
25000: dovolj, da smo preizkusili avtomobilovo vzdržljivost in 
opravili štiri servisne preglede. 

Tavria 1102, ki so nam jo v 
začetku lanskega oktobra za 
našo preizkušnjo namenili pri 
ekskluzivnem uvozniku podje
tju Commerce, je dobro presta
la naporen test. Od zadnjega 
poročila pri 20000 kilometrih 
smo ostanek preizkušnje opra
vili brez večjih okvar. Nekaj
krat se je zgodilo, da so nam v 
vplinjač prišle smeti in zato je 
bilo nekaj težav, ki so prešle sa
me od sebe. Pri pomikanju des
nega sedeža smo po nesreči po
škodovali nerodno nameščen 
zatič varnostnega pasu in neko
mu je bil všeč pokrov rezervo
arja za gorivo, ki se ne zaklepa, 
to pa je tudi vse. 

Motor je ostal v dobrem sta
nju, kar so pokazale tudi naše 
zadnje meritve. Še vedno je 
glasen, hladen tudi nekultivi-
ran, vendar zaradi svoje predi-
menzioniranosti vzdržljiv in 
nezahteven, če odštejemo pora
bo goriva, ki noče pod 7,2 litra. 
Ampak tudi končna hitrost 148 

kilometrov na uro je sorazmer
no solidna. 

Karoserija je čvrsta in na 
njej razen zaradi kamenčkov, 
ki so prileteli na masko hladil
nika, nismo opazili nobenih 

••>.̂ - i, ...JUHMB 2 v 

« 3 F < ' S I 

T A V R I A 1 1 0 2 
• DOBAVA TAKOJ 
• SERVIS IN REZERVNI DELI 

ZAGOTOVLJENI 
c o m m e r c e 
Ljubljana, Einspielerjeva 6, tel.:061/122-241 

po KRANJ 

SERVISNO PRODAJNI CENTER KRANJ - LABORE, 
LJUBLJANSKA 22, TELEFON 223-276 

R E N A U L T I S t > & 

Omejeno š tevi lo vozil po stari ceni. 

V E L I K A 

T V A P A R A T O V S E L E Č O 

- TTX, OSD ekran, 40 nastavljivih programov 

ZELO UGODNO A K C I J S K E 
ekran 40 cm 43.920 SIT C E N E 
ekran 55 cm 63.840 SIT 7 on o/ 
ekran 63 cm 95.900 SIT r ^ n i i e - r k i i 
ekran 70 cm 103.100 SIT P O P U S T O M 

U G O D N A P O N U D B A V E R I Ž N I H Ž A G -

1 8 . 0 5 1 S I T 

M o ž n o s t n a k u p a n a č e k e 

( 3 0 % p o l o g + 5 ) 

A k c i j a v e l j a d o r a z p r o d a j e z a l o g ! 

Zelo ugodne cene in Strok i zbor proizvodov 
iz lastnega programa in drugih kooperantov 

B f i r \ t o i » i e r a , i s k r a , f i ^ r i u r d . 

d.o.o. , Škofja Loka, R e t e č e 4 
Industr i jska proda ja lna : tel.:064/632-573 

K E M A 

'ucono 

HIDROIZOIACIJSKl MATERIALI 
H IDROVEZNE M A L T E 
INDUSTRIJSKI PODI 
G R A D B E N A LEPIIA 
FUGIRNE MASE 

MEŠETAR 

Cene v zadružnih trgovinah 
Poslovalnica bohinjske kmetijsko-gozdarske zadruge v 
Bohinjski Bistrici: 

poškodb, rahla korozija pa se 
pojavlja na nesolidno nareje
nih platiščih. V notranjosti po
tniške kabine se med vožnjo 
slišijo "črički" in udarci s ceste, 
sicer pa je avto za ta cenovni 
razred sorazmerno udoben. 

V času naše preizkušnje smo 
za vzdrževanje avtomobila 
(redni servisi in manjša popra
vila) porabili 32.146 tolarjev, 
kar je preračunano na kilome
ter 1,28 tolarja oziroma 14 sto-
tinov več kot pri izračunu po 
10000 kilometrih. 

Namen preizkušnje je dose
žen: po 25000 prevoženih kilo
metrih smo ugotovili, da je Ta
vria 1102 sicer grobo in nekoli
ko nenatančno izdelan avto, 
vendar je s podrobnimi servis
nimi pregledi v garancijskem 
roku moč odpraviti večino po
manjkljivosti, tako da za svojo 
ceno (trenutno 609.000 tolar
jev) ne zasluži niti pretiranih 
pohval niti ne pretiranih kritik. 
Pomembno pa je, da imamo na 
slovenskem trgu tudi avto tega 
razreda: srednje kvalitete in ce
novne dostopnosti. # M. G. 

Zaščitna sredstva: 
* antracol, 100 g 
* baykol, 100 g 
* biotol lepljivi trak 
* ridomil, 250 g 
* ciatral 
* radazin 
* pirifos 
* ekaluks prah 
* patroni za voluharja 
Orodje, rezervni deli: 
* lesene grablje 
* vile za seno 
* plašč, 26 col,1 3/8 

227,00 
222,00 
210,00 
653,00 

1 353,00 
845,00 
646,00 
400,00 
578,00 

970,00 
768,60 

1.225,00 

Gnojila: 
* KAN, vreča 
Krmila: 
* oves,razsut 
* ječmen, razsut 
* koruzna krmilna moka 
* NSK, 10 kg 
* bro-finišer, 10 kg 
* K-19 
* telpit 
* kopula 
* plašč, 28 col, 1 3/8 

1.099,0° 

20,50 
20,50 
26,30 

477,00 
521,00 
36,60 
36,00 

419,0° 
1.225,0° 

Enker Tešanj dela kljub vojnim razmeram 

T o v a r n a s v e č k j e t r d n j a v a 
Kljub vojnim razmeram v Bosni in Hercegovini se je na letošnjem 
17. slovenskem avtomobilskem salonu predstavila tudi tovarna 
Energoinvest Enker iz Tešnja, ki je znana po proizvodnji svečk za 
avtomobilske motorje, izolatorjev za plinske štedilnike in industrij
ske keramike. 

V tovarni, ki so jo povsem 
obložili s hlodovino in je prava 
utrdba, so kljub vojni uspeli 
ohraniti okoli 30 odstotkov 
proizvodnje iz časa pred vojno. 
Tovarna, ki je pred dvema leto
ma postala delniška družba iz
vozi 67 odstotkov blaga, pred
vsem na konvertibilne trge, ne
kaj pa tudi na področja raz
padle Jugoslavije. 

Surovine v glavnem uvažajo 
iz Nemčije, Velike Britanije in 
Slovenije in sicer z denarjem, 
ki ga dobivajo za svoje izdelke. 
Računajo, da bodo proizvod
njo v kratkem spet povečali na 
45 odstotkov, postopoma pa 
tudi na 60. Naročil jim ne 
manjka, saj imajo časovno do
ločene roke za dobavo tujim 
kupcem. Največji problem je 
transport, ki zdaj na primer v 
Slovenijo v eno smer traja 3 
dni, namesto nekdanjih 6 ur. V 

A v t o m o b i l s k e 

n o v i c e • 

NISSAN: Poleg novih mode
lov bo slovenski zastopnik in 
uvoznik letos na naš trg pripc 
Ijal tudi lahka dostavna in to
vorna vozila iz Nissanovega 
programa. 
CITROEN: Na minulem 17. 
slovenskem avtosalonu je bilo 
pri Cimosu največ zanimanja 
za novo xantio. Na slovenskem 
trgu bo na voljo z 1,8 in 2,0 litr
skim motorjem in s paketoma 
opreme SX in SVX. 
CHRYSI.ER: Pred kratkim so 
na slovenskem trgu predstavili 
vozilo Viper RT/10. Gre za 
klasični roadster z lastnostmi, 
ki naj bi ugajale tudi evrop
skim kupcem. Za ceno slabih 
150.000 mark bosta dva pri
merka čez nekaj mesecev na 
voljo tudi slovenskim kupcem. 
TOYOTA: Presenetl)ivo jc naj 
bolje prodajani model, ki ga 
ima v svoji zastopniški ponud
bi podjetje Center, tovota cari 
na in ne corolla. V Centru pra
vijo, da na račun ugodne cene 
in varčnih in zmogljivih motor
jev. • M. G. 

zadnjih treh tednih, odkar po
tekajo spopadi med Hrvati in 
Muslimani je transport popol
noma ustavljen. 

Delavci za svoje delo dobijo 
minimalno plačo v devizah, saj 
je bosanski dinar še precej ne
stabilen. Iz dela denarja od 
prodanih izdelkov tovarna ku
pi nekaj hrane in najnujnejših 
potrebščin, ki jih razdelijo de
lavcem. 

Sicer pa je Enker iz Tešnja 
samo en primer dobro organi
ziranega gospodarstva v vojnih 
razmerah, saj je v mestu, kjer je 
pred vojno živelo 12000 ljudi 
zdaj še 18000 beguncev, delata 
še dve tovarni, odprta pa je tu
di večina trgovin. # M.G. 

Koliko za gozdna zemljišča? 
Vrednost gozdnih zemljišč je odvisna od več dejavnikov, zat<? 

so cene, ki jih navajamo, le okvirne, posebej pa je treba prištet* 
še vrednost lesa v gozdu. V kranjski in škofjeloški občini je z? 
kvadratni meter gozdnega zemljišča prve kategorije treba odštel' 
97 tolarjev, za kvadratni meter gozda druge kategorije 82 tolaf" 
jev, za gozd tretje kategorije 67 tolarjev. Gozdno zemljišče četrt' 
kategorije stane 45 tolarjev, pete 36, šeste 24 in sedme 12 tolarji 
za kvadratni meter. 

Cene na gorenjskih kmetijah 
* Na kmetiji v okolici Škofje Loke prodajajo enoletne kokoši p° 
140 tolarjev, mleko pa po 30 tolarjev za liter. 
* V okolici Cerkelj ponujajo eno leto stare kokoši za zakol P° 
150 tolarjev, liter žganja pa je mogoče kupiti za 400 tolarjev. 
* Gospodar s kmetije v Bohinju nam je povedal takole: debel* 
jajca so po 13 tolarjev, normalna po 12, drobna pa po 11 tolarjê  
Če hočete žganje, pripravite 450 tolarjev. 

Manj p r e n o č i t e v kot lani 
Kranj, 24. maja - Po podatkih državnega zavoda za statistiko je 
lo v letošnjih prvih treh mesecih v Sloveniji za dva odstotka m*'' 
turističnih nočitev kot lani v tem času, gostov pa je bilo za odstot* 
manj. 

Domačih gostov je bilo za 4 odstotke več, ustvarili pa so 2 ob 
stotka manj prenočitev. Kar za 43 odstotkov pa se je zmanjša' 
število gostov iz držav nekdanje Jugoslavije, ki so imeli 51 odstv 
tkov manj nočitev. Občutno pa se je povečalo število tujih 8°' 
stov, kar za 35 odstotkov, imeli so za 59 odstotkov več noči,eV 

kot lani v tem času. 
Tujci torej le prihajajo, pomemben pa je podatek, da se je P 

večal tudi obisk iz Velike Britanije, Nizozemske in Belgije, saj * 
imeli ti gostje pred vojno pomemben delež, po vojni pa je oWi 
iz teh dežel usahnil. Pomembna je tudi ugotovitev, da so bili 1> 
teli ob morju v času velikonočnih praznikov polni, trenutno pa

{̂ 

tam malo gostov. Dobro so zasedena zdravilišča, povečal pa 
obisk gorskih krajev. 

bi-

P r o d a j a n a G o r e n j s k e m 

Cementni izdelki DRAŠLER 
Primskovo - Kranj 
Informacije tel. 211-317 

P r i p r a v l j a m o p r i l o g o 

Š T I R I H K O L E S I H 

Vse, ki nudijo ozi roma opravljajo 
kar koli v zvezi z "jeklenimi konjički" , 

vabimo k sodelovanju. 

N a j k a s n e j e d o 3 1 . m a j a 1 9 9 3 p o k l i č i t e 

t e l . š t . 2 1 8 - 4 6 3 , 

d a se d o g o v o r i m o o v s e b i n i , o b l i k i , c e n i . 



^r°kovnjaki nam za prihodnje dni 
*>»dno napovedujejo lepo vreme. ^ ^ ^ ^ 

S P R € M € M B € 

i SjQt se bo v prvi krajec prevesil 
< 0- mafa ob 20\uri in 21 minut. 

KRATEK 
Igor je skupaj s sinom na motorju potoval po Aziji 
Iz zadreg z jugoslovanskim potnim listom 
Škofja Loka, 21. maja - Konec aprila sta se po dvaindvajset tiso* 
prevoženih kilometrih domov, v Skofjo Loko, vrnila Igor in Jurij 
Furlan, oče in sin, ki sta v dobre pol leta na motorjih BM W in Ka-
vasaki opravila pot prek Madžarske, Romunije, Bolgarije, Turčije, 
Irana, Pakistana, Indije, Singapurja, Malezije in Tajske. V slabem 
mesecu dni sta za nekatere slovenske in tuje (predvem motociklisti-
čne) revije že začela pripravljati zapise in posnetke s poti, načrtuje
ta pa tudi multivizijsko predstavitev s predavanji. 

Ienar m e č e t e skozi okno 
*?£tklUba D v o r ' e b i l t o k r a t d r V i t 0 S v e t i n a- direktor Tržaške kreditne ban-
Kolik ' E m i l M i , a n g a !e z a k o n e c vPrašal' N m i s , i 0 a f e r i Hit-

^hn°tVem' '9ralnice n i s o n i k i e r P° s v e t u povsem čista stvar, v Benetkah 
jer l P.et. Iet zaprejo kmpjeje. Nihče ni računal na takšen naval v Novo Gorico, 
'bila n n e Privab,ia bogatih, temveč povprečne ljudi. Na mejnem prehodu 
K lir t73 9 n e č a ' v '̂'1' o c e n i u i e ! 0 ' d a 'iudie t a m zapravijo približno 100 mi-

£ d e n a r z d a i mečete skozi okno, če je v igri boj za oblast, je to še ra-
m le dejal dr. Svetina. 

Vajino potovanje z motorjema 
po Aziji se je začelo jeseni lan
skega leta. Jurij je bil takrat 
star dobrih osemnajst let. Kako 
to, da sta se odločila za takšen 
podvig? 

"Res je, da je Jurij najmlajši 
motorist na svetu, ki je naredil 
to pot, na kateri so obupali ali 
zboleli bolj izkušeni in starejši, 
saj je v Indiji praznoval 19. roj
stni dan, je pa tudi res, da ima 
za seboj že kar nekaj izkušenj 
na motorju. Njegov "podvig" 
gotovo pomeni nekaj več, saj 
mu je to pot uspelo narediti 
pred vsemi ostalimi vrstniki. 

V H M l V I l L K 

uJ'objavljamo razglednico, ki nam jo je v uredništvo prinesel gospod 
vij °udkovič iz Bohinjske Bistrice skupaj s svojo zajetno zbirko. Budko-
Kjffjj z°rane in natančno razvrščene predvsem stare razglednice iz bo-
Sjj'r̂ a in blejskega konca. To pa so slike znanih turističnih krajev, kot 
fja ^ in Bohinj, naših gora in gorskih koč iz časa od začetka tega stole-
gors£Ĵ ge svetovne vojne. Tu so tudi drugi prekrasni motivi iz našega 
rnen//o S V e , a' n a r a v a s e 0 ( 1 , a k r a t seveda tam ni dosti spremenila, spre-
doiini t 3 S e 'e v s e ,' s ,°' ^ u s t v a r! a č'0vek. naprimer ceste in mostovi v 
dane

 e r naselja, ki so danes precej večja. Tudi gorske postojanke so se 
piari( "̂"emenile v primerjavi s tedanjimi kar v manjše hotele, saj je tudi 
Pfcjo? Prerasl° v množično rekreacijo in idealno možnost za izrabo po
liti in

 az9'ednice ima gospod Budkovič zbrane tudi po avtorjih - fotogra
fi tožnikih, to so predvsem Kune, znani ljubljanski založnik iz začetka 
JavijJ3 Scbwentner, posebej ponosen pa je na razglednico, ki jo danes ob-
na ustvaril pa jo je njegov ded in je značilna barvna slika s pogledom 
časa 4| s k o Bistrico, na njej pa je tudi izpisan dvojezični pozdrav, saj je iz 
Naj ,̂ 0-ogrske iz let 1904/05. 

oglasi še kak zbiratelj starih razglednic! 

Igor in Jure na poti 
Juriju pa je pot pomenila tudi 
profesionalno izkušnjo, saj je 
končal šolo za oblikovno foto
grafijo. Pot naju je, brez motor
jev in opreme, stala 16 tisoč 
mark. Žal nama je le, da sva iz 
Slovenije odšla malce prepo
zno, saj so loški "vandali" lani 
poškodovali Juretov motor in 
smo imeli jeseni razpravo na 
sodišču. Ideja o tem, da bi od
šla na pot, pa je bila stara dve 
leti, ko sem z letalom potoval 
domov s Tajske in sem se odlo
čil, da si moram lepote azijskih 
dežel ogledati od blizu. Za to 
pot pa moraš biti tudi dober 
motorist in imeti dober motor. 
Z Juretom sva motorje imela. 
Jure je odličen motorist in 

odločila sva se, da greva sku
paj." 
Kako je izgledalo vajino potova
nje? 

"Na motorjih sva imela veli
ko prtljage, vozila sva drug za 
drugim, po poti pa sva srečeva
la posamezne motoriste ali sku
pine motoristov, ki so namera
vali prevoziti podobno pot kot 
midva. Ko sva jih srečevala, so 
se nama vsi čudili, kakšna mo
torja imava in da sva se sredi 
vojne podala na pot. Ni naju 
začudilo, če so nama sočutno o 
vojni govorili Norvežani. Nem
ci,... zelo pa naju je čudilo, da 
celo Avstrijci še ne razlikujejo 
Slovenije od Jugoslavije. Ko mi 
je motorist iz Gradca za novo 
leto zaželel, da bi bilo v naši 
deželi v tem letu več miru, sem 
mu podobno zaželel še jaz in 
dodal, da želim, da bi se po ce
sti vozili z manj hrupnimi mo
torji.... In me je smo čudno gle
dal. Tudi sicer sva imela na po
ti največji problem s potnimi 
listi, vizami. Povsod so sumili, 
da sva nekakšna vojna ubežni
ka. Le na redkih ambasadah so 
vedeli, kaj pomeni slovenski 
potni list. Če ne bi imela zra
ven še jugoslovanskega, te poti 
ne bi dokončala, saj bi morala 
nazaj že iz Turčije - pa tudi po
tem sva ga morala še velikokrat 
pokazati, ko nama ni uspelo 
dobiti vize s slovenskim." 
Veliko izkušenj s popotovanji še 
nista imela, posebno Jure? 

"Ker sem nekoč vozil rally z 
avtomobilom, so mi te izkušnje 
pri ravnanju z motorjem pogo
sto prišle prav. Sicer pa sva si 
izdelala načrt poti, tudi glede 
na vremenske pogoje. Spala sva 
večinoma pod šotorjem, v 
skromnejših hotelih, hrane pa 
se nekako ves čas nisva navadi
la, saj sem jaz naprimer shujšal 
kar 16 kilogramov. Vendar pa 
se moram pohvaliti, da nisva 
imela nikakrših težav z zdrav
jem, odlično sta nama služila 
oba motorja in nasploh sva lah
ko vso pot opravila po načrtih. 
Bila pa nama je velika življenj
ska preizkušnja in sedaj sva za
dovoljna, da je za nama." 

• V. Stanovnik 

ŽERJAVICO DO OČIŠČENJA 
w m, 21. mi

lji! L J °gnjcncga očiščeva-
n?. ki t 1 c c n , c r i z Ljublja

ni 
J« . °n,"«d /.»sipom, 21. ma-

r
skrb1 od lani /a duho-

s t in za zdravo ter 
S a T " 0 >lv|i™)<- ljudi, ra 

je„"0jo čez žerjavico, k. 
V f*tU °Dr«<»nega - čiščenja, 
StlM J*01' v c č e r u n a H o " 
bH h„U f*a'P°m Pn Hlcdu ni 

cbej označen. Pa ven fcL a c jc na jasi sredi go/dt-
k o so zagorela grčava 

C° v * «>va. zbralo več kot 
rt̂; 1 0 gledalcev in med np 

prece) udeležencev 
*o v • h°ic če/ ierjavico. Cc 
jI k l s " ̂  udeležili obrc 
kv'Plačal, po dvt lisoč iol.it 
y fcledal, i pa po petsto, m 
& ' luk<> pomembno Veliko 
W C m h n c ' c |c (vsa| tako h\ 
\]̂ >zakl,učiU) na podlagi 

razlage ustanoviteljice centra 
in hkrati obredne svečenice 
hoje čez žerjavico Lojzke Er
javec, da vsi, ki preženejo 
strah in opravijo obred ter 
gredo bosi po 850 stopinj 
vroči preprogi, doživijo očiš
čenje. Znebijo da se vseh sla
bih navad, težav, tesnobe, 
temnih nevarnosti... dobijo 
moč, da se zoperstavijo bole
zni in če logično skušamo ra
zumeti TEMO, ki da jo ogenj 
prežene, tudi ozdravijo. 

Tisti, ki so šli bosi čez žer
javico, so ognju predali po 
eno slabost (napisano na h 
stek). Bili so med njimi, ki 
)im jc bil obred že ponovitev 
očiščevanja, prevladovali pa 
so takšni, ki so se /brali pr
vič. Največje bilo seveda gle
dalcev, med njimi pa tudi. ki 

so premagali strah in so šli 
čez žarečo preprogo. 

Spoštovali smo razlago 
svečnice, da je po obredu 
molk pravi način vedenja sle
hernega, ki se je odločil za 
očiščenje, in jih zato nismo 
spraševali po njihovem poču
tju in morebitnih bolečinah. 
Sicer pa je pomembno, da se 
po duhovni pripravi, za kate
ro skrbijo med i/gorevanjem 
drv pomočniki svečenice ozi
roma centra Sai, vsakdo sam 
(in na svojo odgovornost) 
odloči /a takšno pot. Da jc 
obred uspel z oceno plus 3, 
kljub nakopičenim temnim 
silam, pa jc bil po razlagi sve
čenice Lojzke Erjavec dokaz, 
da je ogenj, ki ga jc pol ure 
skušala motiti deževna ploha, 
razgrnil potem temo in pose-
jal nebo z zvezdami. Hojo čez 

žerjavico (na lastno odgovor
nost) pa bi lahko razložili tu
di s pojasnilom centra Sai, da 
ima vsakdo na podplatih nog 
energetske centre, ki so pove
zani s celim telesom. Ti centri 
se pri dotiku z žerjavico akti
virajo in telo začne pospeše
no izločati nakopičene strupe 
in na ta način pride do ozdra
vitve različnih bolezni. Do
volj je le, da vodene mehurč
ke, če se pojavijo na podpla
tih po obredu, predremo. 

Morda je RAZMIŠLJA 
NJE še najbolj pravi izraz za 
srečanje na Homu in potem 
pot domov, ko je bila žerjavi
ca pogašena. Prepričani in ra
dovedneži pa imajo zdaj štiri
najst dni časa za razmišljanje, 
ko bo Sai center imel spet 
obred v (irosupljem. • A. 
Zalar 

RAOIJI 
DOMAČI DEL: 
1. Nekdo igra klavir - Čudežna polja 
2. N'koi si nam odpustu - Don mentonv band 
3. Lola - Chateau 
4. Ne recu da te sanjam - Monroe 
5. Novo jutro - 1 x band 
6. Bele rože iz Aten - Nace Junkar 
7. Lahko bi bil - Čuki 
8. Mesto rdečega prahu - Riko 
9. Grand Mix - Malibu 
10. Pravljice o mavričnih ljudeh - Šank ročk 
PREDLOGA. 
1. Faraoni 
2. Ivan Hu 

To je moj dom 
Zelene livade 

TUJI DEL: 
1. Bed of roses - Bon Jovi 
2. I'm easy - Faith no more 
3. Infotrade - Snow 
4. What is love - Haddaway 
5. Because the night - Co Ro Featuring Tarlisa 
6. Sing Hallelujah - Dr. Albano 
7. Stick it out - Right said Fred 
8. In these arms - Bon Jovi 
9. Give to me - Michael Jackson 
10. Cats in the Craole - Ugly kid Joe 
PREDLOGA: 
1. Somebody to love - George Michael 
2. Bad Girl - Madonna 
GLASBENA TEMA: 
Hit mix 93 I 
Blaž Ošrek, Trg Rivoli 4, Kranj, pa je bil izžreban v prejšnji oddaji. 
Kupone pošljite do sobote, 29. maja 1993, na naslov: Radio Tržič, 
Balos 4, 64290 Tržič. 
KUPON ZA LESTVICO 
TUJA PESEM: . 
DOMAČA PESEM: 
TUJI PREDLOG: 
DOMAČI PREDLOG: 
GLASBENA TEMA: 
NASLOV: 

l i n i 
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P T U J *92: Z E M E T I IN P O L J A N S K I 
Na 23. slovenskem festivalu domače zabavne glas

be Ptuj '92 je imel v večeru novih ptujskih viž največ 
uspeha ansambel Zemeta in prejel 1. nagrado občinstva 
za skladbo Nasvidenje, sicer pa je tako dejal že dvajset
krat na ptujskih festivalih in se od vseh domačih ansam
blov tja največkrat vrnil... Za nameček pa je osvojil še 3. 
nagrado občinstva za skladbo Stari spomini, zanesljivo se 
ima iz 24-letne glasbene kariere, česa spominjati. Irena 
Vrčkovnik je prejela 2. nagrado občinstva za skladbo V 
parku, ki jo je izvedla s svojim nekdanjim ansamblom Ve
sna in potrdila, da je odlična tudi kot komponistka, sicer 
pa je interpretacijske kvalitete potrdila s 3. mestom za 
skladbo Zaljubljena v Portorož na zabavnem festivalu 
MMS v Portorožu in z zmago za skladbo Moj šocej na festi
valu narečnih popevk Vesela jesen v Mariboru '92. Na 
Ptuju pa je strokovna komisija podelila nagrado Tuliju 
Možini za skladbo Vse pasa v izvedbi Tržaškega narod
nega ansambla, avtor pa je dobil še drugo nagrado za be
sedilo. Korenovo plaketo za najboljšo pevsko izvedbo je 
dobila Andreja Zakonjšek, pevka ansambla Metalurg (se
daj se je preimenoval v Mak) iz Slovenske Bistrice in si
cer za interpretacijo skladbe Nevesta. 

Večera domačih ansamblov pa sta imela predstavit
veni večer z živim izvajanjem, na podlagi katerega so po
delili 3 pisna priznanja za sodelovanje, 5 bronastih, 7 sre
brnih in 6 zlatih Orfejevih značk za kvaliteto. V finalnem 
večeru so nastopili srebrni in zlati ansambli ter tekmovali 
za nagrade. Prekaljeni ansambel bratov Poljanšek iz 
Kamnika je z brezhibno izvedbo ter svežo in zvenečo bar
vo vokalnega kvinteta vžgal in si za skladbi s kratkim ime
nom Najmlajši in Godec prislužil simpatije občinstva in 
strokovne komisije ter prejeli nagrado občinstva in nagra
do za najboljši trio strokovne komisije. Nagrado strokovne 
komisije za najboljši kvintet je prejel cerkljanski ansam
bel As, ki je potrdil enako nagrado s števerjanskega fe-
stivla. Nagrado strokovne komisije za najboljšega debi
tanta pa je prejel novomeški ansambel Petra Finka. Tri
dnevni praznik slovenske domače glasbe je izvenel v 
prenosih Radia Ptuj in neposrednem radijskem prenosu 
Radia Slovenija s finalnega večera ansamblov, televizij
skega posnetka ni bilo, kljub večletnim željam organiza
torja Zavoda Radio - Tednik Ptuj. Čeprav so nekajkrat fe
stivalske viže s Ptuja - mesta vačkov in polk s posnetkom 
živega nastopa našle pot tudi na glasbeno kaseto, se le
tu 1992 to ni zgodilo... 

Franci Zeme prejema festi- Ansambel bratov Poljanšek 
valsko nagrado, ki jo je po- vedno bolj priljubljen, ne 
delil Drago Papler v imenu samo v Tuhinjski dolini, am-
Gorenjskega glasa. pak povsod po Sloveniji. 

http://iol.it
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Z današnjim zapisom končujemo serijo člankov o vzgoji in "za
stonj" igračah otrok. Priznana pedagoginja Majda V. Mencinger 
nam je za konec pripravila še "hišico v gozdu", kakršno smo si va
ški otroci zagotovo zgradili, da smo imeli svoje skrivališče. Manj
šim otrokom pa naj starši pokažejo, kako se to naredi. Tudi to je en 
lep način navajanja otroka na življenje v naravi in ljubezen do nje. 
Prihajajo topli dnevi in čas počitnic - čim več bodite z otroki, svetu
je Majda, pa bo to za vse najlepši čas. 
Ustvarjalna igra - hišica v 
Na svojih sprehodih v gozd 
lahko pridemo na misel, da bi 
tudi mi postali za nekaj časa ti
hi prebivalci gozda in si omisli
mo hišico. 
Ob večjem štoru, obdanem z 
grmovjem, se bomo "udomili". 
Z otrokom premislimo, kaj mo
ramo urediti. Streha? Iz vej bo, 
ki jih položimo čez grme. Pa 
vrata? Določimo jih med zele
njem in zapremo z večjim ko
som lubja, ki smo ga našli na 
tleh ali pa z vejami. Sedaj pa k 
vsebini igre. N. pr.: z nami sta
nujejo palčki. Sedaj ima otro
kova domišljija prosto pot. 
Palčki spijo na mehki blazini 
mahu, iz želodovih kapic jejo 
(naberemo jih in razpostavimo 
na drevesni štor - mizo), med 
prepletenimi koreninami dre
ves imajo svoj rudnik (iz dre
vesnih odpadkov izdelamo lo-

gozdu 
patke in vozičke), stene domo
vanja okrasimo (spletemo 
venčke iz cvetic), pripravimo 
jim hrano - gozdne jagode na 
listu s kapljico rose... Igra ima 
posebno vrednost, če dalj časa 
traja. Za hišico v gozdu vemo 
le mi in otrok. Tako se na spre
hodih v gozd vračamo vedno 
na isto mesto. Otrok ima pri
ložnost opazovati in doživeti 
spremembe v naravi skozi letne 
čase v živem okolju. Pa ga ne 
bo treba mučiti z "zguljenimi" 
vprašanji: "No, povej mi, kate
re so značilnosti letnega časa 
pomlad...?!" V hišici v gozdu 
povemo otroku ali preberemo 
tudi pesem, ki bo dopolnila 
vzdušje in mimogrede si jo bo 
zapomnil. Zapojmo skupaj ti
sto o metuljčku cekinčku - po-
tepinčku, ali ono kratko o stu-
denčku Neže Maurer... 

STUDENCEK 
S T U D E N Č E K S M O PILI, 
G A N I S M O IZPILI. 
NEVIDNI Š K R A T J E 
S O V E D N O Z N O V A 
Č I S T E V O D I C E 
V K O T A N J O DOLILI. 

S u l i č a s t i trpotec 
Suličasti trpotec je prastara 
zdravilna rastlina in uživa od 
davnih časov največji ugled. 
Uporabljamo jo zoper vse bo
lezni dihalnih organov, zlasti 
pri večjem ali manjšem zaslu-
zenju. Pri kašlju, oslovskem 
kašlju, pljučni astmi, katarju 
pljučnih vršičkov, celo pri plju
čni jetiki je suličasti trpotec 
odlično zdravilo. Zelo pripo
ročljiva je naslednja čajna me
šanica za pljučne bolezni: 
200 g listov suličastega trpotca 
100 g kopriv ovih listov 
100 g pljučnika 
50 g lapuhovih listov in cvetov 
50 g navadnega rmana 
Vzamemo 2 čajni žlički te meša
nice za 1 skodelico čaja v preli
vu. Ko se čaj primerno ohladi, 
mu dodamo 1 čajno žličko me
du. Na dan popijemo 2 do 3 sko
delice čaja po požirkih. 
Zelo priljubljena je uporaba 
sveže iztisnjenega soka cvetoče 
rastline, s korenino vred, za 
zdravljenje kroničnih katarjev, 
prav tako tudi črevesnih katar
jev, prebavnih motenj, želod
čnih bolezni, črevesnih zajedal-
cev in krvavitev. Iztisnjeni sok 
jemljemo večkrat na dan, in si
cer pogoltnemo 1 jedilno žlico, 
polno soka, pomešano s pol je
dilne žlice tople vode. Kneipp 
priporoča suličasti trpotec tudi 
za čiščenje krvi, posebno pri 
kroničnih kožnih boleznih. 

Iz starih lekarniških 
bukev: 
Suličasti trpotec uspešno celi 
rane; sveže odtrgane liste malo 
zmečkamo in jih položimo na 
rano. Listi suličastega trpotca 
ustavljajo krvavenje iz ran in 
zdravijo opekline; v ta namen 
liste zmečkamo, namažemo z 

.•I 
jajčnim beljakom in položimo 
na rano. Sveže iztisnjen sok su
ši rane in jih vleče skupaj ter 
čisti kri, zato se uspešno upora
blja pri zdravljenju nečistih, iz-
cejajočih se in razširjajočih či
rov in zastaranih ran, živalskih 
ugriznin, opeklin, tudi oteklih 
bezgavk in zlate žile. Obliži s 
sokom suličastega trpotca zdra
vijo trdovratne bolečine v gla
vi. Če nakapljamo nekaj soka 
iz listov v uho, bodo prenehale 
bolečine v ušesu. Če nakaplja
mo nekaj razredčenega soka v 
oko, bo prijetno hladilo in za-
zdravilo vnetje. 
Pa še to: Suličasti trpotec nabi
ramo (liste) od maja do konca 
avgusta, dokler rastlina cvete, 
seme pa še ni zrelo. Nabrane li
ste je treba takoj na prepihu 
posušiti. Če liste preveč prije
mamo in grobo obračamo, radi 
počrne. Za čaj so pa dobri le 
zeleni. Korenine izkopavamo 
od srede avgusta do konca ok
tobra; takoj jih operemo in de-
nemo nabrane na nit na pre
pih, da se posušijo. 

Hitra omleta s sadjem 
4 jajca, 4 žlice sladkorja, 4 žlice moke, žlička pecilnega praška 
sladka smetana, sladkor v prahu. Nadev: 3 žlice dobre marme!**** 
poljubno sveže ali kuhano sadje: jabolka, hruške, breskve, jagode, 
nane, pomaranče. 
Iz beljakov stepemo sneg; ko otrdi, mu med stepanjem po&j1 

dodajamo sladkor. Ko je sneg čvrst, mu primešamo moko s pê J1' 
nim praškom in rumenjake. Testo vsujemo na pomazan, z Bl#| 
potresen pekač in pečemo, da zarumeni. Še vročega namažeffl0 

marmelado. Po polovici testa po dolžini naložimo narezano s*' 
dje, ki ga z drugo polovico testa prekrijemo. Potresemo s $8| 
korjem. Narežemo na koščke, ki jih obložimo s stepeno slad" 
smetano. 

Odišavljeiii kis 

Kis z bezgovimi cvetovi 

1/2 l jabolčnega kisa, 5 bezgovih 
cvetov 

V kozarec s širokim vratom 
natlačimo bezgove cvetove in 
jih zalijemo s kisom. Dobro za
premo in pustimo tri tedne v 
temnem prostoru. Nato kis pre
cedimo in pretočimo v običaj
no steklenico. Bezgov kis upo
rabimo za solate in za jedi s ku
hanim sadjem. 

Nabirajmo zelišča za čaje 

Zdaj je čas, da pripravimo čaje za naslednjo zimo: pridno nabi
rajmo mlade liste malin, robidnic, gozdnih jagod in jih razpro
strte na papirju ali še bolje na velikih lesenih sitih posušimo. Še 
vedno cvete lapuh; nabirajmo ga in sušimo na zraku. Kamilice 
že začenjajo cveteti; obirajmo jih sproti in sušimo razprostrte na 
papirju. Do jeseni se jih bo nabralo dovolj za čez zimo. Prav je 
tudi, da si za zimo nasušimo koprive. Če ne za čaj, jo bomo upo
rabljali za škropivo ali za gnojilo za vrt. Pazite tudi, da ne za
mudite lipe. Mimogrede bo zacvetela. Tudi materina dušica bo 
kmalu zacvetela, posebno v prisojnih legah. Plešec cvete že od 
aprila, nabiramo ga vse do septembra. Na drobno ga narežemo, 
v senci posušimo in shranimo v temnih kozarcih (plešec uravna
va krvni pritisk, pomaga pri premočnih menstruacijah). Zdaj že 
cvete ranjak; nabiramo cvetove (celi rane, čisti kri). 

Pehtranov kis 
112 l jabolčnega kisa, 1 skodli 
pehtranovih lističev 

Oprane pehtranove lističe °* 
sekljamo in stolčemo v tep'n 

ku. Pol količine kisa segrejê  
do vrelišča in z njim zaliĵ J? 
stolčeni pehtran v posodi, <* 
bro premešamo in pustimo, 
se ohladi. Ohlajeni pehtran 
lijemo s preostalim kisom, J 
skupaj zlijemo v kozarec s šlf!J 
kim vratom, dobro zapremo 
pustimo stati dva tedna. Ko*:, 
rec večkrat pretresemo; n 3 

precedimo in prelijemo v % 
klenico. 

F I L M S K A N A G R A D N A U G A N K A 

Kar nekaj Save je že preteklo, 
kar vam dolgujemo odgovor na 
zadnje filmsko nagradno vpra
šanje. Spraševali smo po glav
nem igralcu v filmu Poslednji 
Mohikanec. To je seveda Dani-
el Day Lewis. Žreb je za nagra
di - po dve brezplačni kino 
vstopnici - izbral Petro Krek iz 
Škofje Loke, Klobovsova 12, in 
Tanjo Tolar z Jesenic, C. revo
lucije 2a. Čestitamo. 

V sredo ga bodo začeli vrteti 
v jeseniški, dan kasneje pa v 
kranjski kino dvorani. Gre za 
prikupno družinsko komedijo 
Beethoven oziroma "sto kilogra
mov ljubezni, zvestobe, poguma 
in sline". Glavni junak filma, v 
katerem je nekaj solzic, pa veli

ko smeha, je štirinožni družinski član. V Kino podjetju Kranj 
pravijo, da vsekakor povabite na ogled tudi svoje starše. 

Nagradno vprašanje: katere pasje pasme je prikupni film
ski junak? Odgovore pošljite do 4. maja na naslov: ČP Go
renjski glas, 64000 Kranj, Moše Pijadeja 1 - Filmska uganka. 

STO KILOGRAMOV UUBtZNI. ZVFST08C. POGUMA IN SUNE 

Pravljica na P 
Po pšeničnem polju počasi, potiho potuje pet prebrisanih, 

potepuških papagajev. 
Papagaji pojedo pšenico, potem pod prašno potjo pet pe

tkov počivajo. 
Potem počasi potujejo proti Poljanam. Prispejo pred pe

karno. Papagaji pograbijo: pečeno potico, preste, piškote. 
Potem previdno pobrišejo pred poljanskim policajem pre

ko potočka po prijazni potki proti pošti. Pošljejo pismo papa 
gajki Petri: 

Preljuba Petra! 
Prosimo, pripravi pojedino: palačinke, pečenko, panirane-

ga piščanca, pico pa pijačo. 
Povabi prijatelje. 
Pridemo po petih ponedeljkih popoldne. 
Poljubček, pozdravček! 
Podpis: pet potepuških papagajev 

Urša Pagon in Barbara Gabrovec, 2. a r. OS Ivana Tavčarja 
Gorenja vas 

• M o j dedek 

Moj nagajivi brat 
Imam brata Matička, ki mi včasih zelo nagaja. To seje zgodilo 

tudi v nedeljo. 
Ravno, ko sem metal na koš in je bila moja roka najbolj točna, 

pridrvi on. Ker že vnaprej vem, da se bova stepla, hitro zlezem 
na drevo, na katerem je pritrjen koš. Vendar tam gori je še hujše! 

Komaj uspem eno žogo odbiti s koša, že vame prileti žoga, ki 
jp je vrgel Matiček. Drevo sem zavzel jaz, zato nihče ne sme nanj. 
Zoge s koša ne brcam več, zato pa pazim, da tudi Matiček ne bi 
splezal nanj. To mu ne uspe, toda zgodi se nekaj hujšega. Vame 
začno leteti drobne kaplje prsti, ki jo je kradel kar z vrta. To bo 
joj, ko bo ati ugotovil, da je nepoklicani gost rovaril po vrtu! 

Igra se je nadaljevala tako še vse popoldne, dokler nisva z na
gajivim bratom z zadnjimi močmi zapustila prizorišča bitke. 

Jure Zumer, 4. a r. Oš Matije Valjavca Preddvor 

Žive meje 
V 4. c smo sklenili, da bomo bolj skrbno in načrtno opazo

vali žive meje. Nekateri so jih opazovali okrog svojega doma, 
nekateri pa so opazovali prave žive meje med njivami. 

Odkrili smo, da so žive meje res žive, saj je v njih zelo ži
vahno življenje. Odrasli, ukrenite kaj, da bo živih mej med 
polji vedno več, dajmo dom živalim in rastlinam! Poskrbimo, 
da pasovi ob cestah ne bodo tako zastrupljeni! Ali veste, da 
ta pas sega do 200 metrov od ceste? 

Učenci 4. c r. OŠ Petra Kavčiča Škofja Loka 

Zate 

Zjxte vedno bi živela, 
zate vedno bi cvetela 
kakor spomladanska roža, 
ki jo veter nežno boža. 
Zate bi preplula svet. 
utrgala najlepši cvet, 
zate jaz bi tudi umrla, 
se življenju bi uprla. 
Zate jaz zabela bi. 
zate odletela bi; 
moje bi srce ljubeče 
tebi dalo največ sreče. 
Zate le lagala bi. 
zate le jokala bi. 
dala dušo bi le tebi. 
od sebe te pustila ne bi. 
Sandra Prešeren 7. b r. OŠ 
Cvetka Golarja Škofja I oku 

Mojemu dedku je ime Rudi. 
Star je 59 let inje upokojen. Ži
vimo v eni hiši, le da dedek in 
babica živita v pritličju, jaz z 
očkom in mamico pa v nad
stropju. Ima črne, že rahlo osi
vele lase in rjave oči. Čeprav 
ima velika ušesa, si ne zapomni 
veliko. Ker je zelo pozabljiv, 
večkrat kaj izgubi in tako razje
zi babico. Rad se pošali z me
noj, v družbi pripoveduje šale 
še drugim. Je vesele narave in 
vedno pripravljen na smeh. 
Kljub temu da je upokojen, 
ima še dosti dela. Ker imamo 
precej vrta in velik sadovnjak, 
porabi veliko časa zanju. Skrbi 
za kurjavo in razna popravila. 
Popravlja pralne in vrtalne 
stroje, mlinčke za kavo in še 
druge električne aparate. Rad 
tudi kuha in peče na žaru, po 
sebej še za svoje prijatelje, s k.t 
terimi se rad poveseli. (Jovori 
po "stražiško". Na primer: šef-
la, šporget, cvikcange, pofretfl 
kan... Rad ga imam, ker jc / i 
baven. 
Boštjan Volčič, 5. c r. OŠ Luci

jami Seljaka Kranj 

Vaša pesem 

D o n J u a n : G a s i l c i smo. . . 
V sedmih letih je pop skupi

na Don Juan izdala štiri kasete, 
ki so bile prodane v rekordnem 
številu, za kar so glasbeniki do
bili dve platinasti in dve zlati 
odličji. Prvi hit je bila skladba 
Mandarina, sledile so uspešni
ce: Rdeča roža. Pod oknom 
sem stal. Dekleta pa taka, Po
vrnem se čez leto dni. Od Mur
ske do Kopra, Dragi moji, Gu
sarji z morja, Aj, aj, aj. Ona sa 
nja Pariz, Rad bi ti rekel nekaj 
lepega. Gasilci smo... Večina 
teh skladb je zdaj izšla tudi na 
< I) plošči, Don Juanovci pa 
snemajo že novo, peto kaseto. 

Glasbeniki: bas kitarist Vili 
Bertok, bobnar Damir Jurak, 
klaviaturist Vojko Sfiligoj ter 
kitarist in pevec Brane Vunjak 
so veseljaki, ki prepevajo pre
proste in melodične pesmi, ki 
gredo hitro v uho. Avtor glasbe 
in besedil je njihov vodja in pe
vec Brane Vutijak, ki rad po
maga tudi mladim, še neuvelja
vljenim glasbenikom z vsako
letno kaseto Naj, naj, naj. Pri 
njegovi Založbi Mandarina je 
izšla že sedma takšna kaseta. 
Brane Vunjak je med drugim 
odkril tudi mlado pevko Hajdi 

Brane Vunjak 
. . „i pfi' 

Korošec in zanjo napl***/l 
ljubljeni pesmici Naš ku* 
Moj petelinček. , \jl 

Naj vam še zaupamo, £J| 
Don Juanovec Brane v o i 
glasbeni gost na pet koven1 * 
gradnem izletu za nuše d y 
nike v Železnike. ObjavÛ j 
tudi njegovo popularno Pc 

co (iasilci smo 

dasiln smo in pogasimo, vse kar je v ognju. 
Ime \tare. a najraje, naše ljubice. 
Sirena poje vsak na svoje mesto že hitimo. 
voda teče. cev se vleče, ogen/ se gasi 
Franci nas povclmik /e. na kapi nosi značko, 
mi ostali vsi smo pravi fantje iz vasi 
Prapor naš se v vetru vi/e, mi smo vedno prvi, 
če gasi se ali pije. mi smo vedno tu. 
(iasih i smo... 

T E C H N O 
F O T O HI-FI V I D E O 

Ljubljanska 1, KnfB 
tel.-fax.064/22l'1 

/za hotelom Jelen/ 

file:///tare
http://tel.-fax.064/22l'1


S R E D A , 2 6 . m a j a 1 9 9 3 

10.35 Batman, ameriška nanizanka 11.00 Videošpon 11.40 Iz življenja za življenje: Da ne bi bolelo 12.05 Kronika, kanadska dokumentarna serija 12.30 Na poti z dr. Stinglom, ponovitev 
13.00 Poročila 13.05 Poslovna borza 15.30 Trije semestri, švedska nadaljevanka 16.20 Svet poroča 17.00 TV dnevnik 1 17.10 Klub klobuk, kontaktna oddaja 18.50 Pari, TV igrica 19.15 Risanka 19.30 TV dnevnik 2, Vreme 19.55 Šport 20.05 Žarišče 20.50 Film tedna: Draga Emma, ljuba Bobe, madžarski film 22.15 TV dnevnik 3, Vreme 22.39 Šport 22.45 Sova; V športnem duhu, ameriška nanizanka Vrtinec, južnoafriška nadaljevanka 

14.30 Gore in ljudje 15.30 Omizje 16.45 Beverly Hills 90210, ponovitev ameriške nanizanke 17.30 Sova, ponovitev 18.46 Analitična mehanika, ameriška izobraževalna serija 19.30 TV dnevnik 2, Vreme 19.55 šport 20.06 Športna sreda 20.25 Finale pokala prvakov v nogometu iz Munchna 22.15 Oči kritike 

8.00 Dobro jutro, Hrvaška/Zgodbe j* Monticella 10.00 Poročila 10.06 
šola 11.30 Tom in Jerrv kot otroka 12.00 Točno opoldne/Poročila/ Ko se svet vrti, ameriška nadaljevanka 13.30 Monofon 14.00 Poroči-14.06 Slika na sliko, ponovitev 14.50 Nenavadna medigra, ponovitev 15.40 Popoldanska poročila 16.00 Poročila 16.06 Učimo o Hrva &ki 16.36 Malavizija: Vsi za enega, *orija 17.30 Hrvaška država in ljudje 18.00 Poročila 18.06 Moja knji-Oa o džungli 18.30 Loto 18.36 Santa barbara, ameriška nadaljevanka }*18 Risanka 19.30 Bmevnik 20.00 

L°to 20.06 Valentina, španski bar 
v"i film 22.36 Dnevnik 23.00 Slika °a sliko 23.46 Poročila v angleščini 23.50 Poročila 0.00 Sanje brez meja 

15.55 Ko se svet vrti, ameriška nadaljevanka 16.40 Vaterpolo: Kvalifikacije za EP: Hrvaška - Rusija, pre 
nos 18.00 Rokomet; Kvalifikacije za £p (ž): Hrvaška Moldavija 19.30 Dnevnik 20.10 Nogomet: Finale pokala pokalnih prvakov Milan Olimpigue, prenos iz Torina 22.06 Nenavadna medigra, angleška na daljevanka 22.56 Glasbeni večer °-25 Horoskop 

9.00 Ris, risanke in spoti 9.06 Rallv Saturnus 9.35 A-shop 9.50 Astrološka napoved 10.00 Macneil in Le-hrer komentirata 11.00 Drugačen svet, ponovitev ameriške nadaljevanke 11.50 Dober nakup 12.00 A shop 18.30 Dober nakup 18.40 Male živali 19.25 A Shop 19.40 MCM 20.00 Risanke 20.15 Dnevno informativni program 20.30 Blagovno denarna loterija KK Miklavž 20.45 Drugačen svet 21.35 čudoviti cirkus pod morjem, dokumentarna serija 22.06 Elizije - Vatikan in nava doba 22.35 Dnevno informativni program 22.50 Poročila v angleščini: Deutsche weile 23.00 A shop 23.15 Astrološka napoved 

9.05 Družinske vezi 9.30 Srečanje z naravo 10.15 Znanost 10.30 Njen alibi, ponovitev ameriškega filma 12.10 Reportaže iz tujine 13.00 čas v sliki 13.10 Mi, ponovitev 13.35 Sinha Moča 14.00 S telesom in dušo 14.45 Družina Meier 15.00 Jaz in ti 15.05 Evvoki 15.30 Pojoči škornji 15.50 Superbabica 16.20 Nekoč je bilo... 16.30 Ding dong 17.00 Mini čas v sliki 17.10 VVurlitzer 18.00 Čas v sliki 18.06 Mi 18.30 Baywatch 19.22 Znanost 19.30 čas v sliki/Vreme 20.00 šport 20.15 Hvala, prenos slavnostne prireditve za eno leto akcije "Nachbar im Not* 23.15 Čas v sliki 23.30 V zadnji sekundi, britanska komedija 1.00 Poročila 

16.50 Tisoč mojstrovin 17.00 Poklicne slike 17.30 Zemlja in ljudje 18.00 Družinske vezi 18.30 To ni mogoče 19.00 Regionalna poročila 19.30 čas v sliki/Vreme 20.15 Nogomet - evropski pokal, finale 22.00 Čas v sliki 22.30 Kadar bogovi ljubijo 0.30 Roaund midnight: Nigel Kennedv 

8.00 - Napoved, telegraf, horoskop, obvestila - 9.30 - Novice, aktualno, naše stranke so stranke - 11.30 -Novice, novice iz NZ glasbe, danes do 13 ih - 13.30 - Napoved popoldanskega programa -14.15 - Obvestila, popoldanski telegraf, nasvet iz zdravnikove torbe - 15.30 - Dogodki in odmevi - 16.15 - Obvestila, novice, minutke za svobodni sindikat Železarne Jesenice, osrednja tema - 18.00 - Voščila, novice 

12.00 - Napoved programa 12.15 -EPP - 12.30 - Morda ste preslišali 13.00 - Danes do 13.00 13.40 - Nai zgodovinski spomin - 14.00 - Loka v časopisju 14.30 - Devizni tečaj 14.40 - Koristni nasveti 15.00 - Dogodki danes, jutri - 16.30 - Prenos dnevno-informativne oddaje RA Slovenija 16.00 - Napoved progra ma - 17.00 - Obvestila športni utrinki - 17.15 - Glasbeno popoldne Moj svet Heavy metal 

K I N O 2 6 . m a j a 

CENTER amer akcij krim film PEKLENSKI VAL ob 16.. 18 in 20 uri STORŽIC amer trda erot NEBEŠKE LISICE ob 18 in 20 uri ŽELEZAR Predprem amer druž kom BEETHOVEN ob 18. in 20. uri ŠKOFJA LOKA ital. west kom TRINITA ob 18 in 20 uri ŽELEZNIKI amer krim. '•lm V POSTELJI S SOVRAŽNIKOM ob 18. uri 

j j DESNICA NE VE, KAJ POČNI LEVICA - Triilki po-
_ **>ci so na zadnji seji skupščine spraševali, kdo je dovolil no-
J 111,1 najemniku občinskega lokala aa Trgu svobode 18 (nekda-
|-' kavarni) prenovo z izstopajočo zeleno barvo oken in vrat. 
si* i T* tn* '"formacija o obnovi brez dovoljenja sicer ne drži, m-
(1 * P* I« nekakšen "kratek stik" v občinski upravi pri izdaji 
s(̂

Vo|irnja. Kot je povedala načelnica oddelka za urejanje pro-
k °r*L "* P°K°<'D<> I najemnikom Igorjem Šimencem i/ CeSnjev-
n* * . *B" K a r oddelek za splošne zadeve in finance, za kar pa 
it, pr'*,0J*n- Kot so sklenili v odboru za revitalizacijo starega 
finega jedra, bo moral najemnik les obarvati v rjavo, enake 
Id U !M> 'ahko senčilo z navojnico, razen tega pa bo moral us-
d<> r' D a n , ° f«*ade in vrsto tlaka, preden bo dobil uporabno 
• nik t n* t t M n o v H ' l * v " r n o • okrepčevalnico. Kaj si misli podje-
dr. ° , r , n , d " občinska desnica ne ve za početje levice, je že 

ruKa tema'US. S. - Koto: S. Saje 

Č E T R T E K , 2 7 . m a j a 1 9 9 3 

10.40 Zgodbe iz školjke 11.25 Slovenska ljudska glasbila in godci: Razvoj citer 12.00 Analitična mehanika, ameriška izobraževalna serija 12.30 Videomeh 13.00 Poročila 15.55 Oči kritike 17.00 TV dnevnik 17.15 Otroški program: Živ žav 18.00 Regionalni studio Maribor 18.50 Pari, TV igrica 19.15 Risanka 19.30 TV dnevnik 2, Vreme 19.55 Šport 20.05 Žarišče 20.35 Glasba, shovv in cirkus: Čarobni svet glasbe 21.30 Tednik 22.15 TV dnevnik 3, Vreme 22.38 šport 22.45 Sova: On in ona, ameriška nanizanka Vrtinec, južnoafriška nadaljevanka 

T V SLOVENIJA 2 
16.10 Draga Emma, ljuba Bobe, ponovitev madžarskega filma 17.30 Sova, ponovitev 18.46 Že veste 19.30 TV dnevnik 2, Vreme 19.55 Šport 20.00 Poslovna borza 20.10 Znanost, 20. oddaja 20.35 Cannes 93 

SLOVENIJA 1 
VRTINEC 
Armstrong besni, ker je verjel, da se je John vrnil zaradi sestre, a bržkone je ves čas s Khumalo načrtoval, kako ga bosta spodnesla. Po pogrebu Amv Armstrong se vname prepir med mogotcem, in njegovo nekdanjo ženo Helen, ki zahteva, da njun sin dobi Amviino posestvo. John se poroči z Ali-son in naselita se v Matavvezi-ju. Armstrong, ki se ne more sprijazniti s porazom, se hoče maščevati Johnu. Doseže, da vlada Matavvezija izroči Johna zaradi poskusa umora. 

8.00 Dobro jutro, Hrvaška/Zgodbe iz Monticella 10.00 Poročila 10.06 TV Šola 11.30 Naj bo igral, mladinska dokumentarna serrija 12.00 Točno opoldne/Poročila/Ko se svet vrti, ameriška nadaljevanka 13.30 Monofon 14.00 Poročila 14.06 Slika na sliko, ponovitev 14.40 Nenavadna medigra, ponovitev 15.46 After-noon report 16.00 Poročila 16.06 Učimo se o Hrvaški 16.36 Malavizija 17.30 Hrvaška država in ljudje 18.00 Poročila 18.06 Znanost in mi 18.36 Santa Barbara, ameriška nanizanka 19.18 Risanka 19.30 TV dnevnik 20.06 Spekter 20.60 Glasbena oddaja 21.36 Ekran brez okvir ja 22.35 TV dnevnik 23.00 Slika na sliko 23.46 Poročila v angleščini 23.50 Poročila 0.00 Sanje brez meja 

9.00 Jutranji program; Čas v sliki 9.06 Družinske vezi 9.30 Zemlja in ljudje 10.00 Slika Avstrije 10.30 Tako potujemo in tako ljubimo, ponovitev 12.05 Glasbena skrinja 12.15 Kompas 13.00 Čas v sliki 13.10 Mi 13.35 Sinha Moča 14.00 S telesom in dušo 14.46 Antični junaki in bogovi 15.00 Jaz in ti 15.06 Tao tao 15.30 Am, dam, des 15.50 Alfred J. Kwak 16.15 Artefix 16.30 Hevrekal 17.00 Mini čas v sliki 17.10 VVurlitzer 18.00 Čas v sliki 18.30 Bavvvatch 19.22 Znanost danes 19.30 čas v sliki/Vreme 20.00 Šport 20.15 Opojnost planin in pršič 21.10 Ambo ter-no 21.20 Pogledi od strani 21.30 Nepopustljivi, ameriški vestem 23.25 Čas v sliki 23.30 Nevarne igre, ameriški film 0.50 Manekenka in vohljač, serija 1.36 Poročila/1000 mohjstrovin 

8.30 Vremenska panorama 17.06 Tisoč mojstrovin 17.15 Kdo je najvišji v vsej deželi? 18.06 Družinske vezi 18.30 Made in Austria 19.00 Regionalna poročila 19.30 Čas v sliki/Vreme 20.00 Kultura 20.15 Domače reportaže 21.00 Trailer 21.30 Pozor, kultura 22.00 čas v sliki 22.30 Anti-kos - otoki redu 23.15 Nočni studio 0.16 Hello Austria, Hello Vienna 0.46 Poročila 

P E T E K , 2 8 . m a j a 1 9 9 3 

BORZNI 
rosiuBDNiiu 
let; 064/221*44* 

SO ljubljanska banka 
Gorenjska banka d.d., Kranj 

BORZNI 
rosiuBDNiiu 
let; 064/221*44* Ko želite svojemu kapitalu dati drugačno obliko 

15.25 TV koledar 15.36 Ko se svet vrti, ponovitev 16.20 Spet zaljubljen, ponovitev ameriškega filma 18.00 Košarka: NBA liga 19.30 TV dnevnik 20.06 Zvonili ste, milord? 21.00 Nenavadna medigra, zadnji del angleške nadaljevanke 21.50 Marlboro music shovv 22.20 Dediščina, dokumentarna oddaja 22.50 Pepsi DJ mag 0.16 Horoskop 

9.00 Ris 9.50 Astrološka napoved 10.00 MacNeil in Lehrer komentirata, oddaja v angleščini 11.00 Drugačen svet, ponovitev ameriške nadaljevanke 11.50 Dober nakup 12.00 A Shop 12.15 MCM 19.00 A Shop 19.40 MCM 20.00 Risanka 20.15 Dnevno informativni program 20.30 Drugačen svet, ameriška nadaljevanka 21.20 Kulinarični kotiček 21.36 Dance session, oddaja o plesu 22.06 Demonski kamen, ameriški barvni film 23.36 Dnevno infor mativni program 23.40 Poročila v angleščini Deutsche vvelle 0.06 A shop 0.35 Astrološka napoved 

8.00 - Napoved, telegraf, horoskop, obvestila 9.30 - Novice, aktualno, Naše stranke so stranke - 11.30 -Novice, zimzelene melodije, danes do 13-ih - 13.30 - Napoved popoldanskega programa, novinar na obisku - 14.15 - Obvestila, popol danski telegraf, rezervirano za stranke, dogodki in odmevi 16.15 - Obvestila, novice, spoznajmo se -18.00 - Voščila, novice -18.46 - Dogodki jutri, prenos Radia Slovenija 

12.00 - Napoved programa 12.30 -Morda ste preslišali 13.00 - Danes do 13.00 13.40 - Naš zgodovinski spomin 14.00 - Loka v časopisju -14.30 - Devizni tečaj - 14.40 - Vse o cvetju - 15.00 - Dogodki danes - jutri - 15.30 - Prenos dnevno-informativne oddaje RA Slovenija -16.00 - Napoved programa 17.00 -Prenos pogovora s slov predsednikom Milanom Kučanom iz studia Radia Trbovlje 18.00 - Novice obvestila šport 18.30 - Iz zgodo vine naših krajev 19.00 - Odpoved programa -

/sci/<or-— jr 

A V T O Š O L A 

Begunjska 10 rnvootodnemstcjirM 

Tel.: (064) 216-245 

K I N O 2 7 . m a j a 

CENTER prem amer druž kom BEETHOVEN ob 18 in 18 uri. prem amer znanstv fant drame IZTREBUEVALEC 2 ob 20 uri 8TORŽIČ amer akcij krim PEKLENSKI VAL ob 18 in 20 uri ŽELEZAR ital erot film KALIGULA IN MESALINA ob 18 in 20 uri BLED amer kom SMRT JI LEPO PRISTOJI ob 20 uri ŠKOFJA LOKA ital west kom TRINITA ob 20 un ŽELEZNIKI amer krim film V POSTELJI S SO VRAŽNIKOM ob 19 uri 

8.55 Batman, ameriška nanizanka 9.20 The battle od the Bulge, ameriški film 12.05 Že veste 12.30 Znanost 13.00 Poročila 13.05 Poslovna borza, ponovitev 13.15 Povečava: Cannes 93 16.00 Osmi dan, ponovitev 
17.00 TV Dnevnik 17.10 Tok, tok 18.00 Regionalni program - Koper 18.50 Pari, TV igrica 19.15 Risanka 19.30 TV Dnevnik, Vreme 19.55 Šport 20.06 Forum 20.30 Obiski na' domu, ameriški film 22.15 TV dnevnik. Vreme 22.39 Šport 22.45 Sova; Ljubezen da, ljubezen ne, 3. epizoda ameriške nanizanke; 

Vrtinec, južnoafriška nadaljevanka; Notranji glasovi, ameriška nadaljevanka 1/4 

16.45 Glasba, shovv in cirkus, ponovitev 17.30 Sova, ponovitev 18.45 Znanje za znanje, učite se z nami 19.30 TV dnevnik. Vreme 19.55 Šport 20.00 Koncert simfoničnega orkestra, prenos 22.00 Večerni gost 

8.00 Dobro jutro, Hrvaška/TV Koledar/Zgodbe iz Monticella, nanizanka 10.00 Poročila 10.06 TV šola 11.30 Pravljice 12.00 Točno opoldne/Poročila/Ko se svet vrti 13.30 Mikser M 14.00 Poročila 14.05 Slika na sliko, ponovitev 14.50 Nenavadna medigra, ponovitev 15.45 After-noon report 16.00 Poročila 16.06 Angleščina, 3 del 16.36 Malavizija 17.30 Hrvaška država in ljudje 18.00 Poročila 18.06 Duševni klic 18.10 101. brigada za Hrvaško, posnetek koncerta 18.40 Santa Barbara, ameriška nadaljevanka 19.30 Dnevnik 20.05 Film - video - film 20.46 Trije amigosi, ameriški barvni film 22.40 Dnevnik 23.06 Slika na sliko 23.50 Poročila v angleščini 23.56 Poročila 0.06 Sanje brez meja 

17.10 Ko se svet vrti, ponovitev 17.55 Ples do jutra 19.30 TV dnevnik 20.06 Samci, angleška humoristična serija 20.05 Clive James 21.36 Cro pop ročk 22.20 Življenjski stili 23.00 Nočna izmena; Lovejov, angleška nanizanka; Družina Ad-dams, humoristična nanizanka; Cop ročk, ameriška nadaljevanka; Komedija grozot, ameriški barvni film 3.00 Horoskop/Video strani 

9.00 Ris 9.60 Astrološka napoved 10.00 Macneil in Lehrere komenti rata 11.00 Drugačen svet, ponovitev ameriške nadaljevanke 11.50 Dober nakup 12.00 A shop 12.15 MCM 18.30 Ročk starine 19.00 A shop 19.16 MCM 20.00 Risanke 20.16 Dnevno informativni program 20.30 Drugačen svet, ameriška nadaljevanka 

9.00 Jutranji program: Čas v sliki 9.06 Družinske vezi 9.30 Novosti 10.00 X-large 10.25 Metamorfoze 10.30 Dolge noge, dolgi prsti, ponovitev 12.00 Glasbena skrinja 12.15 Domače reportaže 13.00 Čas v sliki 13.10 Mi 13.36 Sinha Moča 14.00 S telesom in dušo 14.45 Mojstri jutrišnjega dne 15.00 Jaz in ti, otroški program 15.05 Heidi, risana serija 15.30 Am, dam, des 15.50 Paradižniki proti vampirjem 16.15 Co-ol 16.30 Video uspešnice in kviz 17.00 Mini čas v sliki 17.10 VVurlitzer 18.00 čas v sliki 18.05 Mi 18.30 Bavvvatch 19.22 Znanje danes 19.30 Čas v sliki/Vreme 20.00 Šport 20.15 Stari 21.15 Avstrijska kuhinja 21.25 Pogledi od strani 21.35 Kako se poročiš z milijonarjem, ameriška komedija 23.05 Čas v sliki 23.30 Beli pes z Beverlv Hillsa, ameriški film 0.50 Poročila/1000 mojstrovin 

15.40 1000 mojstrovin 15.45 Na koncu poti, ameriški TV film 17.30 Z zobmi in kremplji 18.00 Družinske vezi 18.30 Milijonsko kolo 19.00 Avstrija danes 19.30 Čas v sliki/Vreme 20.00 Kulturni dnevnik 20.15 S polno hitrostjo v toplo gredo, oddaja iz niza Mobilnost 2000 21.00 Znanost 21.15 Šiling 22.00 Čas v sliki 22.30 Alas Smith in Jones 22.56 X-large Nightime 23.45 Guns'n'roses in concert 

8.00 - Napoved, telegraf, horoskop, EPP - 9.30 - Novice, aktualno, naše stranke so stranke -11.30 - Novice, Danes do 13-ih - 13.30 - Napoved popoldanskega programa - 14.15 -Obvestila, popoldanski telegraf -15.30 - Dogodki in odmevi - 16.15 -Obvestila - 16.30 - Novice, EPP -17.00 - Lestvica popularnih 40 z ekipo Riharda Kisliha do 22. ure -22.00 - Prenos Radia Slovenija -

12.00 - Napoved programa -12.30 -Morda ste preslišali -13.00 - Danes do 13.00 - 13.40 - Naš zgodovinski spomin - 14.00 - Loka v časopisju -14.30 - Devizni tečaj - 14.40 - Zrcal-ce, zrcalce - 15.00 - Dogodki danes jutri - 15.30 - Prenos dnevno-informativne oddaje RA Slovenija -16.00 - Napoved programa -17.00 -Športni utrinki - novice - obvestila - mali oglasi - 17.10 - V družbi s športniki - 18.30 - Glasbo izbirajo gostje oddaje - 19.00 - Odpoved programa -

Župan je ponosen ni športnike - Škofjeloški rokomet ali so se konec 
prejšnjega meseci uspeli uvrstiti v slovensko rokometno elito. Prejšnji 
petek pi so pripravili tudi priložnostno slovesnost, na kateri so se pove
sili! skupaj s predstavniki sponzorji, Seširji, in vodstvom občine. Če
prav škofjeloškim športnikom iz leti v leto s proračunsko delitvijo 
vztrsjno zitegujejo pas, pi vendirle kiže, di njihovo trud in odrekinji 
vodilni vsaj še cenijo, saj sti se pnznovinji udeležili tiko predsednik 
izvršnegi sveti Vincencij Demšar kot župan Peter Hiwlim, ki je ob di
rektorju Seširji (in minigerju leti) Miru Pinteriču tikole ponosno 
vzdignil pokil zi prvo mesto v drugi rokometni ligi. V .S., foto: G.Šink 

G L A S 



UT R. E O r-l I ; T O M A Ž K U K O V I C A 

P R O T I V E T R U 

Obsesija gledanja slovenskih celovečercev: 

K o m o r a m o z a r e s z a p r e t i o č i 

Po premieri Cavazzovega TV 
filma "Predsednik" je bil mar-

ikdo pri volji, da bi razbil 
televizor. Če ste to nemara res 
napravili, ste storili napako, 
kajti ni se vredno razburjati 
zaradi nečesa, kar ni ničemur 
podobno. Kaj takega nam ob 
krstni TV uprizoritvi Slakove-
ga celovečerca ni prišlo na 
misel, a vseeno smo ostali 
presenečeni sami nad seboj, 
ker smo film pogledali do 
konca. 
Nedvomno je bil prvi vzrok za 
ta heroizem v reklamnem spotu, 
ki je obetal najmanj slastno 
akcijsko politično kriminalka, 
če le ne samo senzacionalno 
odkritje slovenske Sharon 
Stone. No, nekako po petih 
minutah gledanja filma so se 
omenjeni upi razblinili; od 
prvinskega nagona je ob sliko
viti kameri ostal občutek, da 
nam hočejo prikazati turistično 
reklamni spot o arhitekturnih 
znamenitostih Ljubljane. 

Kolikor za film velja, da mu 
daje vsaj v grobem pečat soz
vočja scenarija, relije in igre, 
gre v primeru "Ko zaprem oči" 
v tej triadi za nekakšen fazni 
zamik. Scenarij je vsebinsko 
zamišljen kot preplet thrillerja 
s politično zgodbo. Toda Ana, 
glavna igralka osnovno zamisel 
filma s politično konotacijo 
razcefra na prafaktorje. Pri 
iskanju osebne identitete s konč
nim dejanjem, ko pokonča 
svojega rešitelja, popolnoma 
inulira politično zgodbo. Če jo 

je vprašanje smrti svojega očeta, 
ki ga je likvidirala UDBa, tako 
livljenjsko bremenilo, gledalec 
pričakuje, da jo bo razrešila. 
Seveda se pri tem pojavi vpra
šanje, kaj je pričakovala, da se 
bo zgodilo, ko bo prišla zadevi 
do dna. In ko ji je teta, lena 
očetovega morilca v zadnjem 
pismu predlolila karte ter jo 
prosila odpuščanja, se je gospo
dična Ana le še dodatno 
vzburila. In dejansko so jo 
vzburjali le 

(očeto)morilci; UDBovci, poli
cisti, roparji. To pa je zelo 
trivialen zaključek v smislu, 
likvidatorji so potomce svojih 
Irtev zmolni prositi odpuščan
ja, medtem ko gre potomcem 
Irtev zgolj za peklensko mašče
vanje, ker se jim je v dolgem 
obdobju prelivljanja krivic om-
račil um. 

Razplet filma lahko interpretir
amo še drugače. Denimo psi-
hoanalično: Aninega očeta je 
UDBa pribita na drevo. Nado
mestni starši so ji predstavljali 
osebnost očeta, ljubljene osebe v 
luči kriminalca, kar je v Aninem 
libidu sprolilo transfer, saj so ji 
objekti lelje postali kriminalci. 
Po drugi strani pa ji je neza
vedno narekovalo sovraštvo do 
sistema preveč lojalnih ljudi, 
nekakšen odpor kot posledica 
ljubezenske premestitve, ki bi ga 
lahko označili kot odpor do 
(očeto)morilcev. Tako je v ro
parju, torej kriminalcu spoznala 
očeta. In ko jo je Ivan, sistemu 
preveč lojalen molakar, zalotil 
pri "incestnem" početju, jo 
kaznuje s tem, da ubije njenega 
imaginarnega očeta. Seveda mu 
Ana pri tem ne ostane dolina in 
se mu z dvema streloma maš
čuje za dvojni očetomor (očeta 
in roparja). 

In ravno to je v filmu najbolj 
banalno dejstvo, torej 
psihoanalitična naracija znotraj 
politične zgodbe. Če rečemo, da 
freudovska interpretacija poli
tične teme, v tem konkretnem 
primeru slednjo izniči, potem 
nam ostane le še medla krimi
nalistična tema. Kolikor pa 
gledamo vsak sklop filmske 
govorice bodisi psihoanalitičen 
bodisi političen bodisi krimina-
litičen, imamo opravka s faznim 
zamikom. 

Zgodba o U D Baskih postopkih 
obračunavanja z ljudmi je prvič 
medla, drugič pa je, le glede na 
dejstvo, da so bili napravljeni 
bolj izvirni pristopi k tej temi v 

pretekli (jugo)slovenski filmski 
produkciji, pravo skrpucalo. Da 
ne izgubljamo besed o 
psihoanalitičnih naracijah v so
dobnem filmu, ki so pravi 
anahronizem, kolikor vemo, da 
je to značilna ekspresija fran
coskega novega vala šestdesetih 
let.. Tako, da kot rezultat, 
dobimo film, katerega identite
ta je izgubljena v poskusu 
sinteze ameriških erotiziranih 
psihothrilerjev in evropskega 
senzibilnega pripovedovanja 
fabule. 

Reliji do ameriškega proizvoda 
a la Basic instinct manjka 
hitrejšega tempa, torej številnej
šega kadriranja. Do evropske 
senzibilne narativnosti pa izbor 
boljših igralcev. Dejansko je 
bila igralska zasedba izbrana 
zelo ponesrečeno. Petra Govc 
ne samo, da je redkobesedno 
vlogo odigrala neprivlač
no, neerotizirano, dejansko je 
dajala vtis frigidne kisle ku
mare, ki je za nameček še 
emocionalna Antarktika. Vtis, 
ki ga je dajala igralska zased
ba, je vsaj nekoliko popravil 
Mario Šelth, ki je delonovsko 
odigral svojo animalno vlogo. 

Konec koncev pa, če res zapre
mo oči in se zamislimo, je imel 
film v svoji kali vsaj leljo po 
sodobnosti. In ta lelja se je 
nekako začela z Anllovarjem 
in "Babico". Na lalost pa lahko 
ugotovimo, da, ali na eni strani 
ni dobrih scenaristov, ali na 
drugi sposobnih reliserjev, ki 
bi znali motivirati ingralce in 
tako spraviti skupaj dober, pov
prečnemu ljubitelju filmov 
gledljiv celovečerec. 

Zares je bilo dovolj joka, telkih 
usod, fanatičnega domoljubja 
ter ostalega scenarističnega te-
lenja, ob katerem se gledalec 
počuti kot zaječek, ki konzu
mira eksperimentalno duhovno 
hrano. 

Tomaž KUKOVICA 

da dokler časa se počutimo 
ogrolene, bomo stali ob strani 
svojih otrok, ko pa njih ni več, 
bomo lahko svinjali šolska 
dvorišča - igrišča, otroške pes-
kovnike, parke itd. 

Ob prilolnosti sem povedal 
vzgojiteljici v vrtcu, da po 
peskovniku ob sobotah, nede
ljah in praznikih veselo skačejo 
in lulajo psi. Malo začudeno me 
je pogledala in rekla, da ne 
more nič pomagati. 

V tej isti šoli imajo zaposlena 
dva hišnika. Sprašujem pa se, 
kdo bo kriv, če bo zbolelo več 
otrok. Vemo namreč vsi, da se 

* manjši otroci igrajo v peskovni
kih, lovijo po trati, se valjajo in 
da večkrat umazane roke nesejo 
v usta ali na obraz. 

Na Jesenicah imamo tudi ob
činskega redarja. Le da ta zelo 
rad dela red med pravilno ali 
nepravilno parkiranimi vozili 
Vse drugod pa raje zatisne eno 
ali obe očesi. 

Najbolj lalostno pa je to, da 
sem med lastniki psov opazil 
tudi člana lovske druline. Mor
da bi se včasih tudi policisti 
lahko pripeljali mimo, saj so 
verjetno tudi nekje predpisi, kdo 
ne sme na šolsko dvorišče in 
igrišče naših najmlajših. 

Ko sem se še ne dolgo tega 
pogovarjal z znancem v Avstriji, 
mi je dejal, da bi v tem primeru 
dali zamenjati vso mivko v 
peskovnikih in oprali šolska 
dvorišča na račun prevelikih 
ljubiteljev psov. 

Vaš bralec 
Jože Kunstelj 

O D M E V I 

V rubriki Odmevi Prejeti 
smo objavljamo pisma bral
cev po presoji m izboru ured
ništva. Vse. ki nam pišejo, 
prosimo, da pisma niso dalj
ša od 60 tipkanih vrstic. 
Daljša pisma smo prisiljeni 
krajšati, ne glede na vsebino. 
Vabimo k sodelovanju! Pišite 
na naslov: Gorenjski glas, 
Moie Pijadejm I, 64000 
Kranj, za rubriko Odmevi 

P r e d r a g a 

n o v i n a r s k a e t i k a 

Kaj storiti, če novinar zlorablja 
moč medijev? 
S svojim pismom bi rad odgo
voril na članek novinarke H. J. 
"Predragi pocinkani llebovi", 
ki je bil objavljen 21. maja 
1993. Tukaj lahko najdete ek 
semplarični primerek neobjek-
tivnega novinarskega pisanja, 
saj je celotna navedba podat
kov netočna, nepreverjena, en
ostranska ter laljiva in prestopa 
meje zakonsko in etično dopust
nega. Npr. vsota, ki jo navaja 
novinarka, je dejansko vključe
vala še druga dela, ki jih je 
"prizadeta" stranka "pozabila" 
navesti, itd Menim, da je novi
narsko delo predvsem, da novi
nar objektivno piše o 
problemih, s katerimi se sooča 

današnja drulba in ne da "daje 
nasvete in poduke" še drugim 
"naivnim ljudem". Področje 
trlnega gospodarstva in gospo
darskega prava pa raje pustimo 
tistim, ki so zanje usposobljeni. 
To so pač stvari, ki jih vsaka 
demokratična in pravno urejena 
drlava rešuje preko za to name
njenih mehanizmov. V svojem 
odgovoru bi se rad osredotočil 
pravzaprav na drugi dve osnov
ni vprašanji, ki jih je v meni 
vzbudilo takšno pisanje, in za 
kateri menim, da opozarjata na 
širši problem, namreč: 
1. Glede na to, da obstaja 
kodeks novinarske etike, ali 
obstajajo tudi sankcije proti 
kršiteljem teh pravil, in kdo je 
najbolj poklican za to, da jih 
izvaja? Mislim, da je to v prvi 
vrsti drlava, ki mora z zakoni 
zagotavljati posamezniku oseb
no intergriteto. Zdi se, da je naš 
"postkomunističnio" čas postal 
tudi "posthumanistični", saj so 
vrednote, kot je osebna odgo
vornost, izgubile drlavljanske 
pravice. 
2. Drugo vprašanje, ki sem si ga 
zastavil ob takšnem članku, je: 
koliko si lahko medijska sredst
va dovolijo objavo člankov tipa 
H.J., saj gre za namerno in 
očitno zlorabo medijev kot 
"Sredstva nelojalne konkurence 
na trgu osebnih storitev". Lojal
na konkurenca "neznanega 
konkurenta" bi bila ti. "Fair 
play", kjer bi bil osnovni kriterij 

kakovost opravljenega dela, in 
njegova realna vrednost. Če bi 
imela novinarka H.J. kakršen
koli verodostojen argument za 
svoje pisanje, bi se lahko pisanja 
lotila veliko bolj problemsko in 
strokovno. 
Nikakršna drlava ne more 
zagotoviti z deklaracijo o člove
kovih pravicah, z ustavo ali 
zakoni pravni red v vseh svojih 
segmentih, če se posamezniki 
kot člani te civilne drulbe ne 
bomo odzivali na takšne grobe 
zlorabe medijev v osebne ali 
druge namene. 
In jaz, kot pošten davkoplače
valec in vesten drlavljan ji iz 
vsega srca lelim, da bi ji to tudi 
uspelo. 
A. š. (naslov v uredništvu) 

K j e j e v a š a z a v e s t ? 

Večkrat peljem vnuka v vrtec, ki 
je ob Osnovni šoli Tone čufar 
na Jesenicah. 

Zgodilo pa se mi je, da sem na 
šolskem dvorišču srečal ljudi, ki 
so pripeljali svoje štirinotne 
prijatelje na jutranje spreha
janje (iztrebljanje). Nekateri so 
na vrvicah, drugi pa veselo 
skačejo ob lastnikih. Žalostno 
pa je, da je med njimi več 
starejših lensk, ki so imele 
svoje otroke. Ko pa so otroci 
šli po svoje, so si omislile pse. 
Ne vem ali smo res tako sebični, 

O d p r t o p i s m o 

S pobiranjem odpadkov otro
kom ne privzgojimo pravilnega 
odnosa do okolja 
Tudi letos, 3. aprila, je v Žele
znikih potekala očiščevalna ak
cija, v kateri smo skupaj z 
osnovnošolci čistili reko Soro, 
njene pritoke in okolico. Akcija 
za čisto okolje, v nespremenjeni 
obliki poteka le dvajset let -
takrat sem bila še sama osnov-
nošolka. Leto za letom so rečni 
bregovi enaki, polni odpadkov, 
brez pravega livljenja. 

Naša okolica naj bi bila trenut
no čista in čaka, da bo minilo 
leto dni, da bodo smetarji -
osnovnošolci spet zavihali ro
kave in pobirali odpadke. Letos 
sem prvič, a tudi zadnjič pobir
ala s prvošolci. Komunalni 
delavci pobirajo odpadke z 
gumijastimi rokavicami in kle
ščami, saj nekateri odpadki 
ogrolajo varnost in zdravje. 
Naši otroci pa so bili opremlje
ni s polivinilastimi vrečicami. 
Rokice so se v njih potile. 
Neprestano so segale k tlom iz 
vrečice v lep po bombone in 
ustom. Otroci Še nimajo pravih 
občutkov glede higiene, ki se 
izoblikujejo z dolgotrajnim, 
vzgojnim procesom doma in v 
šoli. S kolegico sva bili zadolle-
ni za dvainštirideset otrok, ki 
smo se razkropljeni pomikali no 
določenem prostoru. V navidez 
"zelo čistem"okolju so s svojo 
zagnanostjo in natančnostjo, 
kdo bo nabral več, pobrali prav 
vse. Nabrali smo: staro zarjave
lo lelezo - vem, da ga otroci 
niso odmetavali, razbite UN
ION steklenice in steklo, ciga
retne ogorke - prepričana sem, 
da prvošolci še ne kadijo, 
škatlice z zdravili, pasje iz
trebke... 

Prav slednji lelijo vsepovsod, v 
peskovnikih in tudi na hodnikih 
stanovanjskih blokov. Videvam 
lastnike, ki svoje ljubljence 
peljejo v naravo, nikoli pa jih 
ne vidim, da bi pospravili 
iztrebke za njimi. 

Vsakdo, ki dela z otroki, je pri 
svojem delu odgovoren za nji
hovo VARNOST in ZDRAVJE. 
Odločno sem proti takim akci
jam in s svojimi razredi jih v 
taki obliki ne bom nikoli več 
izvedla. Po dvajsetih letih ugo 
lavljam, da se nismo naučili nič 
Še vedno so nekaterim ustrezna 

mesta za smeti: Sora, pritoki, 
grape, parki... Menim, da je 
treba pri pristopu do čistega 
okolja narediti drug korak. 
Obstajajo različni načini, ki bi 
mlade naučili varovati in skrbeti 
za okolje. S pobiranjem odpad
kov otrok ne vzgajamo k pra
vilnemu odnosu do okolja, pač 
pa dajemo molnost odraslim, 
da leto za letom stresajo od
padke stran od redkih kontej
nerjev. Razmišljam tudi, kaj 
pomeni in kaj storiti, da je bil 
tako negativen odziv odraslih 
na akcijo. 

Prav zato namenjam ODPRTO 
PISMO: 
- KS Železniki - Mnenja sem, da 
ni dovolj različnih kontejnerjev 
za različne dopadke in ni 
poskrbljeno za pravočasen od
voz le-teh. Ne bodo me prepri
čali da jih je dovolj - odločno 
premalo jih je. Tudi košev za 
smeti ni dovolj, če pa so, niso 
izpraznjeni. 
• POLICIJI ŽELEZNIKI -
zanima me, kakšne so kazni za 
kršilce, katere odločbe veljajo 
glede varovanja okolja, in kaj v 
zvezi z varstvom okolja izvaja
jo. 
- ZDRAVSTVENO-SANI-
TARNI SLUŽBI V KRANJU 
• Prosim jih za mnenje v zvezi z 
izpostavljenimi problemi. 

LJUDEM, ki imajo občutek in 
odnos do narave. 
Sicer pa je čisto okolje odraz 
vseh, odraz kulturnih navad 
kraja. 

Marija G, Železniki 

dimenzije bivanja in livljenja v 
tem mestu. 

Mesto po toliko letih zgrešenega 
urbanizma nastalega iz nuje po 
ekspanziji potrebuje predah in 
tudi čas za razmislek o svojem 
obstoju in perspektivi Potrebuje 
novo kvaliteto, ki mu jo lahko 
ponovno (kakšna ironija) daje 
Železarna. Seveda v novi obliki 
in na nov način. Proces ekspan
zije je na neki način reverzibilen 
in preobrat naj bi bil v okviru 
ekoloških in ostalih kvalitetnih 
komponent logičen. Seveda se 
bo o tem potrebno dogovoriti in 
zaustaviti nekatere inercije v 
razmišljanju. Jesenice bodo še 
naprej dihale skozi dimnik, 
vendar tokrat globlje in bolj 
zdravo, če bo zadosti priprav
ljenosti, volje in seveda denarja 
za to. 

Mag. Vitomir Pretnar, dipl. ing, 
sekretar 

Z a s e b n i k u n e 

z a u p a t i -

m a l o d r u g a č e 

g r e 

Revitalizacija indus

trijskih o b j e k t o v v 

mestu Jesenice 

Jesenice le dolgo ne dihajo več 
skozi dimnike. Od veličastnih 
plavlov, kavperjev in dimnikov 
je ostal samo še vzorec, to sta 
dva dimnika, ki edina še pričata 
o nekdanji tehnologiji in veličini 
uspešne lelezarske industrije. 

Celoten kompleks bivše aglo
meracije skupaj s Staro Savo 
predstavlja mestno sivo cono, s 
katero ta trenutek še nihče ne ve, 
kaj početi. Mesto nima denarja, 
Železarna kot lastnica pa ne 
interesa, da območje uredi ali 
pa ga uporabi ua neke druge 
namene. Grafiti na objekti so 
pravzaprav edina dekoracija, ki 
vsaj malo polepša dokaj klavrn 
pogled na ogromne betonske 
kolose, ki stojijo praktično v 
središču mesta. "Rt mam Jese
nice" je napisano na enem od 
objektov. Verjetno jih je potreb
no imeti rad z vsemi ostalinami 
lelezarske veličine, saj bi dru
gače imeli neodgovoren in ne
pošten odnos do lastnega mesta. 
Tako se spet postavlja tisto 
znano vprašanje, lahko mu 
rečemo kar jeseniška dilema: 
ali rušiti ali graditi, ali rušiti 
zato, da bi gradili, ali pa 
mogoče revitalizirati obstoječe, 
škoda bi bilo, da bi tako kot v 
preteklosti na račun ali v imenu 
razvoja spet padali objekti, brez 
ustreznega koncepta in jasne 
vizije. Tako je pred leti le bil 
porušen Zoisov grad na Javor-
niku in še marsikateri objekt 
zgodovinskega značaja. V Ko
sovi graščini na Jesenicah se ta 
trenutek odvija zanimiva razsta
va, na kateri nam študentka 
arhitekture Špela Kuhar, pre
dstavlja svojo vizijo reševanja 
sive cone mesta. 

V času razstave je dobila tudi 
študentsko Prešernovo nagrado 
za predstavljeno nalogo, kar 
kale nedvomno na kvaliteto 
njene rešitve in seveda tudi 
prilolnost za mesto, da razmišl 
ja z vsemi svojimi "sivimi" 
celicami o konceptu sive cone. 
Špela Kuhar predlaga revitali
zacijo objektov in njihovo 
vključitev v nov prostorski kon 
cept mesta. Motna je tudi 
povezava v okviru muzejskega 
kompleksa Stare Save in upor
abo objektov za te potrebe. 
Ideja sloni na povezavi treh 
elementov: zemlje (objekti), zra
ka (dimnik) in vode (kanjona 
reke Save). Predlog predstavlja 
celovit pristop k reševanju pro
blema in upošteva tudi najširše 

S prodajalko, ki se prituluje 
pod tem naslovom, sva bili 
kolegici, zato sem članek o njej 
temeljito prebrala. Kot stari 
Kranjčanki so mi dokaj po
znane razmere na njenem de
lovnem mestu v trgovini nad 
katere lastniki izliva lolč. Dej
stvo je, da le kot prodajalka v 
Kokri ni bila nikoli zadovoljna 
in ne trikratna plača pri zaseb
niku (k pretiravanju in jezičnos-
tije bila vedno nagnjena), je bila 
vzrok zamenjave slulbe. Po 
naključju sem bila navzoča ob 
otvoritvi te zasebne trgovine. 
Takrat sem premišljevala, koli
ko truda je potrebno, da se tako 
zalolena in to s poceni artikli 
trgovina sploh odpre. Prav 
cenenost in ponudba sta me 
večkrat pritegnili v prodajalno. 
Kmalu sem začela opalati, da 
trgovina ne bo imela dolge 
prihodnosti. Prodajalke so sto
lno delovale, kot bi bila proda
jalna njihova last. Nekaj višji 
osebni dohotlki jim niso bili 
spodbuda za bolj prizadevno 
delo. Zasebni interesi so bili v 
ospredju (osebne nabave), tako 
velika blagovnica je večkrat 
samevala. Je bilo zaradi tega 
tudi kaj odnesenega iz lokala? 
Nimamo, ni te številke idp. je 
bila le standardna "ponudba" 
prodajalk. Večkrat sem artikel 
"nimamo" sama našla. Cene 
blaga so kljub močni inflaciji 
več ali manj stale, sicer v dobro 
kupcev, ne pa lastnikov. Ne bi 
rekla, da za nivelacije ni bilo 
časa, saj se za kupce niso preveč 
zanimale. 

Ko sem opazovala propad trgo
vine, sem premišljevala o stro
ških poslovanja kot najemnine, 
ki za tako velik prostor ni bila 
majhna, dobrih plačah proda
jalk, je moral biti doprinos 
lasmikov oz. njihovo delo toli
ko večje, da so pri vse manjši 
prodaji krili stroške. iMstniki so 
vloitli veliko tudi v reklamo. 
Reklamirali so firmo tudi preko 
radia v obliki kviza. Kar nekaj 
se nas je veselilo nagrad. Več kot 
zanimivo. Na vsa vprašanja O 
firmi in tudi, kaj je za nagrado, 
je odkrila in dobila njena sva
kinja po nekaj minutah. S tem je 
bilo tudi reklame konec. Jaz bi 
temu rekla izdaja poslovne 
skrivnosti, prodajalka pa kon
flikti in šikaniranja 

še v času čakanja si je našlo 
honorarno zaposlitev. Poleg 
podpore se sedaj tolari z lastni
ki le za tretje plačilo za čas 
nedela. Kot "izkušeni" proda
jalki bi ji le moralo biti jasno, 
da samo zaščita njenih pravic, 
nepoznavanje delovnih obvi 
znosti. tolarjenje in ustvarjanj* 
konkhktnih situacij vsekakof 
niso dobra reklama zanjo. Kal 
omenja, je te nekaj časa, kar )e 

zapustila bivše delodujalie, Pa 

je kljub raznim honorarni'* 
slulbam nihče ni bil pripravl
jen redno zaposliti. Torej je 1 

njo nekaj narobe. 

Pošteno delo, uspešnost m P0' 
dobne vrline so zagotovilo ia 

redno sluibo, kajti tudi dag* 
velja KDOR HOČE DELA'I' 
DELO IN ZASLUŽEK IMA' 

Ani Demšar 



P O S L I I N F I N A N C E 
UREJA: MARIJA VOLČJAK 

Študij M B A v Radovlj ic i 
Kranj, 24. maja - Ekonomska fakulteta iz Ljubljane bo v Izobraže
vanem centru Intertrade v hotelu Grajski dvor v Radovljici jeseni 
začela z novim programom rednega podiplomskega študija poslovo
dja in organizacije (MBA program). 

Redni MBA študij bo potekal od jeseni 1993 do decembra 
'̂ 94, v štirih semestrih bodo izvedli dva modula: nosilec sploš-
nega managementa bo dr. Janez Prašnikar, nosilec bančnega ma-
nagementa pa dr. Ivan Ribnikar. V programu, ki bo potekal v an-
8'eškem jeziku, bodo sodelovali mednarodno priznani slovenski 
strokovnjaki in predavatelji iz tujine, izbrani bodo na ustreznem 
natečaju. 

V študij naj bi se vključili predvsem kadri, ki imajo nekajletne 
delovne izkušnje, v prihodnje pa naj bi prevzeli najbolj odgovor
na managerska dela v slovenskih podjetjih, bankah, zavarovalni-
Cah in drugod. Študij bo vseboval oblikovanje in sprejemanje 
odločitev v podjetjih, bankah in drugod, poudarek bo na analiti
čnem presojanju problemov, s katerimi se managerji srečujejo v 
razmerah tržnega prilagajanja podjetij. Razvijali naj bid pred« 
Vsem sposobnost ustvarjalnega mišljenja, ki ga bodo nato lahko 
"Porabili pri reševanju konkretnih problemov v praksi. 

Magistrski študij iz poslovnih znanosti na ljubljanski Ekonom
ij fakulteti obstaja že več kot 20 let, poteka kot večerni študij in 
2ajema predvsem študente ob delu. Z rednim MBA študije se od-
2,va na izziv konkurence, pri njem pa je vsekakor sposobna zago
toviti zelo kvalitetni program. Fakulteta bo s tem ustvarila še več
jo povezavo s poslovno prakso, povečala pa bo seveda tudi tisti s 
Svetom. 

S r e č a n j e evropskih bančnikov 

na Bledu 
J*led, 24. maja - Na Bledu je od 18. do 21. maja potekal 21. letna 
konferenca Eurobankinga, evropske delovne skupine za operacijske 
ra/iskave v bančništvu, prišlo je 47 udeležencev iz 14 držav. Prvo 
**čje srečanje evropskih bančnikov v samostojni Sloveniji je pote
klo v organizaciji SKB banke. 

Eurobanking je mednarodna neprofitna organizacija, ki se 
ukvarja z operacijskimi raziskavami v bančništvu ter njihovo 
uPorabnostjo pri reševanju bančniške problematike. Običajne te-

srečanj evropskih bančnikov so tako analize tveganja, upra
vljanje s terjatvami in obveznostmi, trgi kapitala, upravljanje s 
Portfeljem, planiranje in kontroling, letošnja osrednja tema pa so 
'** stroški in njihovo zniževanje. 
Srečanje je zaprto za javnost, tudi na četrtkovi tiskovni konfe-

rer|ci so bili bančniki zelo redkobesedni, kakor se zanje spodobi, 
Sekretar Eurobankinga Anglež Robert Park je dejal, da je bilo na 
Srečanju predstavljenih 35 referatov in da se se banke v Evropi 
**fadi recesije vsaka po svoje spopadajo s prevelikimi stroški, s 
s'abami terjatvami in izboljšati skušajo servis. 
, Trije referati so bili slovenski, dva so pripravili v Ljubljanski 
rjjiki, enega je prispevala SKB banka, ki je priredila srečanje. 
gl*den Stariha, izvršilni direktor SKB banke, ki je koordinator 

Ur°bankinga v Sloveniji, je povedal, da sodeluje že pet let, po 
P̂ rrtosvojitvi Slovenije pa je to prve večje mednarodno srečanje 
Par,čnikov pri nas. Vse večja konkurenca tudi slovenskim ban-

a r" narekuje vse večje prilagajanje bankam v razvitem delu Ev-
r°Pe- Sodelovanje v Eurobankingu je zato vse bolj smiselno, če-
Prav se evropski bančniki denimo ne pogovarjajo o sanaciji 

ar|k, ki je trenutno pri nas najbolj aktualna bančna tema. 

125 tolarjev m e s e č n o 

-a vodenje t e k o č e g a r a č u n a 

B o r z n i k o m e n t a r 

Na tradicionalnem borznem srečanju v Portorožu v začetku 
tega tedna je cela finančna srenja z zanimanjem pričakovala ot
voritveni govor finančnega t.iinistra Mitje Gasparija, kije že la
ni s svojo napovedjo revolucionarno posegel v oblikovanje teča
jev državnih vrednostnih papirjev. 

Njegove tokratne samozavestne izjave pa bodo prav gotovo 
posegle globlje v makroekonomijo: izjave o držanju vajeti v ro
kah in o obvladovanju razmer na gospodarskem in finančnem 
področju, o umiritvi deviznega tečaja nekje na ravni okoli 70 
SIT/DEM in o novi ponudbi državnega zakladništva pri izdaji 
predvsem kratkoročnih papirjev, so prav gotovo že imele vpliv na 
četrtkovo dogajanje na parketu Ljubljanske borze. 
Dogajanje so kljub začetnemu zatišju, razgibali medvedji trendi 
oziroma padci nekaterih obveznic, predvsem obeh državnih ob
veznic, ki se že nekaj časa držita nivojev: RSL 1 okoli 118,5 in 
RS 2 nekaj pod 90,00, pa Mesta Ljubljane, Občine Zagorje, Ro
gaške 2, ki so v povprečju padli za 0,5 do 1,0 odstotek glede na 
trgovanje na OTC v preteklem dnevu, 

Seveda pa je bilo pričakovati, da se bodo trendi na trgu delnic 
nadaljevali v t.i. bikovskem trendu, saj povpraševanje investitor
jev po najbolj likvidnih delnicah na Ljubljanski borzi še vedno 
narašča. 
Komentarji, ki so nakazovali oz. se spraševali, ali bo delnica Ni
ke krenila po poti Dadasa, so doživeli potrditev v porastu tečaja 
za maksimalno 10 odstotkov, to je na raven 40.533 SIT za eno 
delnico. Dadas se vzpenja navzgor po poti v neznano in dosega 
že neverjetno ceno 59.000 za eno delnico v nominalni vrednosti 
50 DEM. 
Tudi delnica Probanke sledi pozitivni trend, saj je dosegala teča

je med 19.740 in 19.800, kar pomeni porast tečaja za okoli 1,8 
odstotka. 
P.S.: Klima v Portorožu je vsaj toliko vroča, kot je in bo tudi v 

perspektivi dogajanje na borzi za nekatere papirje. 
Pripravila borzna posrednika Gorenjske banke d.d., Kranj: 

r Brane Čare, Hermina Krt 

K O L I K O J E V R E D E N T O L A R 

BORZNI POSREDNIKI leteM22l*446 tot 294,47« Wm 221-613 

/O ljubljanska banka 
Gorenjska banka d.d., Kranj 

BORZNI POSREDNIKI leteM22l*446 tot 294,47« Wm 221-613 Ko želite svojemu kapitalu dati drugačno obliko 

Odslej Center za razvoj 

drobnega gospodarstva 

Kranj, 24. maja (STA) - Odbor Združenja za drobno gospodarstvo 
GZS je 20. maja sklenil, da bo poslej deloval kot center za razvoj 
drobnega gospodarstva. 

Takšna usmeritev bo omogočila vključevanje celotne strukture 
in ponudbe sistema GZS v razvoj drobnega gospodarstva, kakor 
tudi vključevanje drobnega gospodarstva v vse akcije in prizade
vanja GZS, posebej na področju promocije slovenskega gospo
darstva v tujini. Pri območnih zbornicah, torej tudi v Kranju, bo
do ustavili sekcije drobnega gospodarstva, ki bodo skrbele za 
njegovo vključevanje v delo zbornice. 

Projekti vredni tudi milijon mark 

Kr 
Kranj, 24. maja - Na skladu za razvoj malega gospodarstva se 
kopičijo vloge investitorjev, nabralo se jih je že približno 300, 
projekti pa so vredni od 50 tisoč do 1 milijona mark. 

Zaradi zapletov z upravnim odborom vlog ne obravnavajo, zaostanek je že približno 4-mesečni. Emil Milan Pintar, član starega upravnega odbora, je povedal, da je pred kratkim pregledal Pfavili nhLJy„"'",'v"u ' " V * V , , J V \ u l T i T I j ' vloge, približno 300 jih je za subvencioniranje obresti. Invcstitor-
I v"i ob koncu meseca za pretek i mesec. Izpiske bodo pošiha i •• T * A->n A i ^ A . Il i . u A . 
e st enu,. „ a • x .i . l i - ji nameravajo vložiti od 20 do celo 60 odstotkov lastnih sredstev, 

.cr,Krut mesečno m sicer na začetku meseca za pretek h me- M „ « , c n .• * A i _ i • _ i, 
vrednost projektov pa se suče od 50 tisoč do I milijona mark. 
Nekaj zasebnih investitorjev pa namerava vložiti celo milijon 
mark. Gre za verige trgovin, gostiln in šivalnic, ki so nastale s se
stavljanjem in potemtakem gre za podjetnost zasebnikov in ne za 
prelitje družbenega kapitala v zasebni sektor. Štajerske banke pa 
teh podjetnikov tako rekoč ne morejo več spremljati. # M. V. 

x»nj, 24. maja - Naše banke postajajo evropske tudi po tem, da 
Ĵ njajo ločevati stroške poslovanja in kapitala, kar z drugimi be
dami pomeni, da stroške poslovanja zaračunavajo posebej in jih 
* vključujejo več v obrestno mero. 
. Mubljanska banka d.d. Ljubljana bo junija začela zaračunava-
' '25 tolarjev mesečno za vodenje tekoče računa, kar bodo na-

Dr:i, . i . . . . . - l i i_ x : i : _ i : 

e c Kdor bo želel še naprej dobivati izpisek dvakrat mesečno, bo 
* dodatni izpisek plačal 10 tolarjev in poštnino, to željo pa bo 
°jal povedati svoji matični banki. 

y p°stopoma bodo uvedli tarife tudi za vodenje drugih računov, 
raj h ° nedvomno prispevalo tudi k temu, da bodo ljudje zaprli 

Cune in hranilni knjižice, ki jih ne uporabljajo več. 

štiri zvezdice za L B S Bank 
kj j^' 7̂ - "laja - Na letni ameriško slovenski poslovni konferenci, 
I Uv; lJ1,ni|li teden potekala Portorožu, se je sestal upravni odbor 

J7 H»nk iz Ne*v Vorka. 
4ubH * J C h l ' ' U 8 ' a n 0 V U e n a l e t a 1 9 8 6 ' n J« v 100-odstotni lasti 
n̂či» • °*nke d.d. i/ Ljubljane Posluje kot pravni subjekt 
k̂ih fC ' l n a r ,čne zakonodaje ZIM in je pod kontrolo ameri-

ga m '"ar|čnjh oblasti Posluje s podjetji in financira pretok bla-
Un Slovenijo, 

trii Js!aVm °dbor j c poslovanje banke ocenil kot uspešno. Zače-
jev h

s,novitvcni kapital se je z 10 zvišal na 18 milijonov dolar-
Urjev n C n a v s , ) l-' P1 •><•• K 'hI konca leta IVK7 s 97 milijonov do-
dobjA ' V l i a ' a na 183 milijone dolaricv. Banka je vsa leta izkazala 
la 32 jjuj"11 ' a c c tku je bilo zaposlenih sedem, zdaj pa v banki de 
finan

r^na
h

Haucr Hnancial Reportere Inc., ki se ukvarja z izdelavo 
NlItjL m h l n analitičnih poročil ter i ocenjevanjem bonitete ame-
&ask ank. je pred kratkim objavikMtlo ugodno oceno za LBS 
noS( V°C C n i l a 1° j« namreč s "štirimi zvezdicami" za njeno var-
jc r,j'| *P'talsk<» moč in re/ultate poslovanja Osnova za analizo 
n,m f ,,nančno poročilo, ki j-.i l<" banka oddala ameriškim zvez-

"naen.m oblastem. 

A V T O Š O L A 

BegunjskB 10 -pn vodovodnem stolpu 

T e l . : ( 0 6 4 ) 2 1 6 - 2 4 5 

ST 
P r e s k r b a T R Ž I Č 

MERCATOR • PRESKRBA, Tržič, d d 
Trg svobod« 27, 
64290 T̂ žlč 

razpisuie prosto delovno mesto 

PRODAJALCA tehnične stroke, za določen čas 3 mesece z 
možnostjo kasnejše spremembe delovnega razmerja za 
nedoločen čas. 

Pogo|i za sprejem: 
Šola za prodajalce oziroma VIT za trgovinsko dejavnost, 
zaželene so ustrezne delovne izkušnje. 
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev oddajte v 
osmih dneh po objavi razpisa v kadrovski službi podjetja. 

NUITNVPRODAJM I NAKU?WPtODAJNl NAKUMVPKODAJNI 
MENJALNICA 1 DEM 1 ATS 100 LIT 
A banka KrtnjfTržlfi, Jesenic«) 70,00 72,00 9,92 10.20 7,82 8,00 
AVAL Bled, Kranjska gora 70,70 71,40 10.00 10,25 7,72 7,90 
COPIA Kranj 70.60 72.00 10,00 10,35 7,70 8.00 
CREDITANSTALT N. banka Lj. 69,50 71,90 9,85 10,20 7,30 7,85 
EROS (Stari Mayr),Kranj 70,50 . -. 10,00 10.25 7,80 7.95 GE0SS Medvode 71,00 71,30 9,95 10,05 7,90 8,00 
HRAN&NICAL0N,td.Kranj 70,15 71.99 9.95 10.25 7,50 7.80 
HIDA-trinica Ljubljana 70,50 71,40 9,95 10,15 7,80 7,95 
HIP0TEKARNA BANKA, Jesenice 70.00 71.90 9,90 10,30 7,78 7,98 
INVEST Škofja Loka 70,30 72,50 9,95 10,29 7,65 8,02 
INVEST Tržič 71.00 72,50 10.01 10.29 7,65 7.99 
LB-Gorenjska banka Kranj 69,80 72,80 9,73 10,35 7,30 8,05 
MERKUR-Partner Kranj 70.70 72,00 10.05 10,23 7.75 7,90 
MERKUR-Železniška postaja Kranj 70.70 72,00 10,05 10,23 7,75 7,90 
MIKEL Stražtice 70,60 71,40 9,90 10.20 7.70 7,99 OTOK Bled 70,13 71,90 9,95 10.14 7,60 7,95 
POŠTNA BANKA.d. d. (na poštah) 69,80 71,95 9.94 10.20 7.40 7.90 
SHP-Slov. hran. in pos. Kranj 70,60 71,30 10,00 10,15 7,70 7,90 
SKB Kranj (Radovljica. Šk. Loka) 70.70 72.00 10,05 10,23 7.75 7,90 
SLOGA Kranj 70,30 71.30 9,95 10.20 7.70 7,95 
SLOVENUATURIST Boh. »strica 70.00 9,76 7,30 -
SLOVENIJATURIST Jesenice 70,40 71,80 9,92 10,15 7,82 7,93 
WtLFAN Kranj 70,70 71,20 9,95 10,15 7,70 7,93 
WILFAN Radovljica, Grajski dvor 70.60 71.30 9,95 10,20 7,70 7,95 
F-AIRd. o.o.Tržič 70.25 71.65 9,95 10,17 7,55 7,90 
POVPREČNI TEČAJ 70.38 71,80 9.95 10,22 7,65 7,94 
Pri nakupu in prodaji SKB in MERKUR zaračunavata provizijo, j 

Pri Šporovtu v Avstriji je ATS ob nakupu blaga po 9,80 tolarjev. 

M e n j a l n i c a 

M i K E L c / o o 

Delavska 24, Kranj 
Stražišče 

NAJuqodNEJši 
t e č a j n i p o q o j i . 
P r e p r i č a j t e s e ! 
T e l . 3 1 0 - 0 5 7 

poslovna enota KRANJ 
/Delavski dom-vhod 
nasproti Globusa/ 
tel.: 064/211 387 

poslovna enota 
RADOVLJICA, 

HOTEL GRAJSKI DVOR 
tel.: 064/714 013 

ZAVOD REPUBLIKE SLOVENIJE ZA STATISTIKO 

AKTUALNI PODATKI 
INDEKSI RZIČNEGA OBSEGA PROIZVODNJE, APRIL 1993 

IV 93 IV 93 IV 93 1 - IV 93 
0 92 III 93 IV 92 1 - IV 92 

Industrija in rudarstvo 93,4 89,0 93,1 92.8 
Sredstva za delo 87,3 81,5 88,9 89,7 
Reprodukcijski material 92,7 88,9 89,0 91,2 
Blago za porabo 94,4 89.7 99,3 96,2 

Vir. Zavod Republike Slovenije za statistiko 

H R A N I L N I C A 

L O N 
d. d. Kranj 

Koroška 27, tel: 064/223-777, fax: 064/211-: 
P o s e b n a m a j s k a p o n u d b a -
t o l a r s k a v e z a v a z d e v i z n o k l a v z u l o l 

Vsak Gorenje ta prav bo v LON tolarje djav. 

G L A S 

C E N E R A B L J E N I H V O Z I L 
Podjetje PRAKTIKUM d.o.o. je na kranjskem sejmišču 
ponovno začelo organizirati tedenski sejem rabljenih 
vozil. Pripravljajo ga vsako soboto in nedeljo, 23.5.1993 
so lastniki svoje jeklene konjičke ponujali po: 
np VOZILA LETNIK & CENA 

1993 1992 1991 1990 1989 1988 starejši 
Zastava 101 5.200 4.000 3.300/86̂  
fugo 45 6.000 4.200 3 000/BT 

2.50Qifi!L 
Renault Clio1.2 15.000 
Renault 4 7.000 4\0W8T S 1Q0ifl5_ 
Renault 5 12.500 9.200 5.200/85 
Renault 19 14.300 13.500 
Skoda Favorit 9.000 8.500 
Lada Riva 4.800 3.200 3.000/85 
Ford Fiesta 11.000 
Doel Corsa 13.900 
Opomba: vso cono so (šo vodno) v DEM. 
Sobotna vstopnina velja tudi v nedeljo. 
Prvi trije Imajo vstop prost. 

T P C* T I M A ljubljanska 1, KRANJ 
^ - ^ V ^ l l i N v F tel.- fax. 064/221-112 
F ° T 0 HI-FI VIDEO /za hotelom Jeien/ 



K M E T I J S T V O 
UREJA: CVETO ZAPLOTNIK 

Ob nedavnem kmečkem protestu 

K m e t j e n i s o v e č e n o t n i 

Enotno mnenje o razmerah v kmetijstvu in različna stališča 
o tem, kako jih izboljšati 

Slovenska kmečka zveza pri Slovenski ljudski stranki in Za
družna zveza Slovenije sta kmečke proteste napovedovali že za 
konec marca in začetek aprila, vendar sta jih preklicali, ker nista 
dobili dovoljenj za zaporo magistralnih cest in ker je tudi vlada 
sprejela nekaj ukrepov za izboljšanje razmer v kmetijstvu (med 
drugim je za devet odstotkov povečala odkupno ceno mleka). Če
prav jo je državni zbor zavezal, da "naj do obravnave predloga 
zakona o proračunu za leto 1993 pripravi ukrepe, ki bodo omogo
čili dvig odkupnih cen do 80 odstotkov proizvodnih stroškov mle
ka in mladega pitanega goveda", sklepa ni uresničila. Proračun 
je že sprejet, odkupni ceni mleka in živine še vedno pokrivata sa
mo dobre tri petine stroškov prireje, vlada pa v skrbi za makroe
konomsko politiko in v strahu pred inflacijo razglaša, da ne bo 
popuščala ne kmetijskemu intervencionizmu in ne sindikalnim 
(delavskim) pritiskom. 

Ker vlada po mnenju kmetov še naprej vodi nesprejemljivo 
kmetijsko politiko, nakopičene probleme pa rešuje po kapljicah, 
so se v kmečki in zadružni zvezi odločili, da že nekajkrat napove
dane grožnje s protestom tudi uresničijo. To so tudi storili: prejš
njo sredo so s traktorji prišli na ceste in ovirali promet. 

Čeprav imajo kmetje legalno pravico, da protestirajo, pa se je 
kmetijski minister dr. Jože Osterc na dan protesta spraševal, ali 
je bila oblika, ki so si jo izbrali, primerna. Takšne pomisleke je si
cer mogoče razumeti kot del politične igre med oblastjo in opozi
cijo, lahko pa so tudi resno vprašanje, ali ni morebiti neljubo ovi
ranje prometa razredčilo vrste zaveznikov slovenskega kmetstva 
med nekmečkim prebivalstvom in še zmanjšalo naklonjenost jav
nega mnenja do reševanja kmečkih problemov. 

Gorenjski kmetje v sredo niso šli na ceste, ampak so (prav tako 
nezadovoljni z razmerami v kmetijstvu) solidarizirali z ostalimi v 
Sloveniji in predvsem v ravninskih območjih na veliko "protestira
li" s košnjo in s spravilom sena. Ob tem, da so bili protesti vsaj za 
Gorenjsko v nepravem času, je bilo "na terenu " in tudi med kmeč
kimi voditelji slišati tudi vprašanja, češ kaj pa bi dosegli, če bi šli 
na (lokalne) ceste in ovirali promet. 

Nesporno je, da slovenska vlada, že navajena raznih pritiskov 
in protestov, ne bo popustila in spremenila kmetijske politike sa
mo zaradi opozorilne akcije, kije za nekaj ur ohromila promet na 
cestah, ampak bo to storila šele potlej, ko jo bo k sprejetju ustrez
nih ukrepov (nepreklicno) zavezal državni zbor ali jo bo v to pre
pričal njen član, kmetijski minister dr. Jože Osterc. Minister sicer 
poudarja, da ni mogoče v kratkem nadoknaditi vsega, kar je bilo 
zamujeno v zadnjih osmih mesecih, vendar pa obljublja, da bo 
storil vse, kar je v njegovih močeh. 

Čeprav so prireditelji kmečkih protestov poudarjali, da je bila 
na nekaterih območjih udeležba slabša zaradi košnje in drugih 
kmečkih del, pa vendarle ne gre prezreti tega, da slovenski (go
renjski) kmetje zdaj niso več tako enotni, kot so bili, na primer, 
pred petimi leti ob ustanovitvi kmečke zveze in da so vsaj na Go
renjskem precej razcepljeni. Nekateri podpirajo Omanovo kmečko 
gibanje pri stranki krščanskih demokratih, kije ob protestu le iz
razilo solidarnost s slovenskimi kmeti, drugi so privrženci Zagož-
nove kmečke zveze, ki deluje v ljudski stranki in je skupaj z za
družno zvezo tudi organizirala proteste. To neenotnost (in razli
čnost stališč) je mogoče lažje razumeti, če vemo, da so krščanski 
demokrati v oblastni koaliciji in da je "njihov" tudi kmetijski mi
nister. Slovenska ljudska stranka pa v opoziciji.% C. /a plot ni k 

Zaplet se razpleta 

Ovce s Kriške gore na Kofce 
Nekdanji člani ovčarske skupnosti Kriška gora bodo v so
boto (namesto na Kriško goro) ovce odgnali na Kofce. 
Tržič - Člani ovčarske pašne skupnosti Kriška gora so več kot 
petnajst let brez kakršnihkoli zapletov pasli ovce na "tujih" za
sebnih visokogorskih pašnikih od Kriške gore do Tolstega vrha, 
sredi aprila letos ali vsega tri tedne pred odgonom ovc na pašo pa 
so jim lastniki planin sporočili, da jim za letos prepovedujejo na
daljnjo pašo, če se ne bodo z vsakim dogovorili za pašne pogoje 
in za odškodnino. Ker so jim zagrozili tudi s sodno potjo, so se 
poskušali sporazumeti, vendar pa so se, potem ko niso uspeli, 
obrnili k "sosedom", ki pasejo na Kofcah. 

čeprav se ovčerejci dobro zavedajo, da imajo lastniki vso 
pravico in možnost ravnati tako, kot so v tem primeru, pa so 
bili presenečeni predvsem na tem, da so jim svojo odločitev 
sporočili šele tri tedne pred načrtovanim odgonom ovc na pla
ninsko pašo. Ovčerejci so nameravali prvi trop odgnati na Kri
ško goro že 8. maja, vendar so odločitev morali spremeniti, saj 
so ovce domala čez noč ostale brez paše in jim je bilo treba po
iskati nadomestni pašnik. Ko smo včeraj zjutraj poklicali Jane
za Vogelnika, nam je povedal, da se zaplet ugodno razpleta: 
pašno skupnost Kriška gora so ukinili in se s tem tudi formal
no "razbremenili" odgovornosti, če bi kdo od ovčerejcev na la
stno pest odgnal ovce na Kriško goro; z ovčerejci iz Podljube-
Ija in iz Doline, ki pasejo na Kofcah, pa so se dogovorili, da 
bo osem ovčerejcev lahko to soboto odgnalo skupno osemde
set ovc na planino Kofce. Prve tri tedne bo za trop redno skr
bel pastir, potlej pa ga bodo občasno hodili nadzirat lastniki. 
Ovčerejci, ki pasejo na Kofcah, že razmišljajo o tem, da bi po 
končani pašni sezoni ustanovili ovčarsko pašno skupnost. 

Kot je povedal Janez Vogelnik, bodo na Kofce odgnali bi
stveno manj ovc, kot bi jih sicer na Kriško goro, če ne bi prišlo 
do zapleta. Nekateri ovčerejci so jih namreč že dali na Begunj-
Ščico, drugi pa prodali ali zaklali. Za pastirsko kočo, ki so jo 
člani nekdanje ovčarske skupnosti postavili na pobočju Kriške 
gore, je precej zanimanja, nekateri bi jo celo radi odkupili za 
"vikend". Ovčerejci je za zdaj ne mislijo prodajati, dogovorili 
pa so se, da jo bodo lahko občasno koristili lovci iz lovske dru
žine t Ulinhoršt • C. /-pločnik 

A H A 
A P K A i A J A 

S A L O N 
P O H I Š T V A 
Kranj, PREDOSLJE 34 
(kulturni dom), tel.: 241-031 

Skrb za zdrave čebelje družine 

Novo žarišče hude gnilobe čebelje zalege 
Na Gorenjskem smo Jih odkrili predvsem v okolici Kranja (Golnik, Bafoni vrt, Hrastje, 
Prebačevo, Breg ob Savi, Mavčiče). 

Čebelarstvo je pomembna kmetijska panoga, zato si delavci na 
večini kmetijskih področij prizadevajo za uspešen razvoj čebe
larstva in mu tudi ustrezno pomagajo. Čebelje bolezni so poseb
no v zadnjih letih pogostejše in povzročajo veliko gospodarsko 
škodo. 

Poleg znane parazitarne 
bolezni, ki je zdesetkala naše 
čebelarstvo, v zadnjem ob
dobju, predvsem v okolici 
Kranja, pogosteje ugotavlja
mo bakterijsko čebeljo zale
go, huda gniloba čebelje zale
ge (Pestiš apium). 

Huda gniloba čebelje zale
ge je ena najstarejših čebeljih 
bolezni in je razširjena po 
vsem svetu. Je zelo nalezljiva 
bolezen, ki lahko v kratkem 
času povzroči propad čebelje 
družine. Prenaša se med če
beljimi družinami v čebelnja
ku in v sosednja čebelarstva. 
Čeprav je prevalenca bolezni 
v času aktivnega razvoja če
belje družine, bolezen lahko 
ugotovimo v kateremkoli let
nem času. 

Povzročitelj bolezni je bak
terija, Bacilus larvae, ki v zu
nanjem okolju preide v zelo 
odporno obliko - sporo. Tudi 
v neugodnih razmerah preži
vi več desetletij. 

Spore ostajajo na satju, v 
propadli čebelji zalegi, na če
belarskem priboru in drugod 
in so lahko neposredno vir 
okužbe. 

Pri sumu na hudo gnilobo 
čebelje zalege je potreben 
pregled vseh čebeljih družin 
v čebelarstvu. Odvzame se tu
di vzorec spremenjene čebe-

Letos smo ugotovili nova 
žarišča čebelje zalege pred
vsem v okolici Kranja: Gol
nik, Bahni vrt, Hrastje, Preba-
čevo, Breg ob Savi, Mavčiče. 

Ije zalege za laboratorijsko 
preiskavo. 

Pri ugotovitvi hude gnilobe 
čebelje zalege se odredi zapo
ra okuženega čebelnjaka in 
okolice. Ker je povzročitelj 
hude gnilobe čebelje zalege 
zelo odporen, posebno po
zornost posvečamo prepreče
vanju prenosa povzročitelja 
bolezni, še posebno, ker ve
mo, kako težko ga je uničeva
ti in tudi zdraviti samo bole
zen. Pomembni so postopki 
razkuževanja čebelarskega 
pribora, čebelnjaka in okoli
ce. 

Postopek sanacije hude 
gnilobe čebelje zalege vodi 
veterinarska inšpekcija, vete
rinarski zavod za postopke 
zdravljenja in sanacije čebe
larstva vodi po strokovni pla
ti. 

Preventivni ukrepi: 
Pri običajnih pregledih čebe
ljih družin spomladi, poleti 
in jeseni je čebelar pozoren 
na vsako nepravilnost v čebe
lji zalegi. Za vsako nepravil
nost mora poiskati tudi 
vzrok, ki ga potem odpravi. 
Najzanesljiveje pa je, da v ta
kem primeru oceni stanje ve

terinar. Priporočljivo je, da 
bolezen ugotovimo v začet
nem stadiju, ko še ni večje 
ekonomske škode. Prav pri 
pregledih čebeljih družin 
pred prevozom na pašo smo 
ugotovili pomembna žarišča 
hude gnilobe. Seveda pa po
samezna žarišča v fazi inku
bacije in v opuščenih in zane
marjenih čebelnjakih ali pod
strešjih še lahko povzročajo 
pojavljanje hude gnilobe. Po
sebno, če čebelar ne ugota
vlja vzroka odmrtja čebelje 
družine, čebelarski pribor pa 
nerazkužne pusti dostopne 
čebelam. 

Drugi ukrepi za prepreče
vanje širjenja bolezni so: po
poln register čebelarstev in 
izdelan kataster, preventivni 
pregledi čebelarstev na kužne 
bolezni čebel, veterinarsko 
sanitarni red v satnišnicah in 
izobraževanje čebelarjev. 

Glede na opisano problema
tiko in na pomembnost čebe
larstva v kmetijstvu, lahko 
ugotovimo, da čebelarstvo po
trebuje predvsem pomoč pri 
nabavi zdravil za čebelje dru
žine in za preventivne preglede 
čebelarstev. Nekatera čebelar
ska društva imajo tudi neure
jene satnišnice. Prav take sa-
tnišnice so lahko pomemben 
vir širjenja bolezni. Ureditev 
le-teh bi morala biti predno
stna skrb vseh, ki skrbijo za 
napredek v čebelarstvu. 
Mag. Aleš Gregorc, dr. vet. 

med., ŽVZG - Kranj 

V jeseniški občini 

T e ž a v e n d o s t o p d o n e k a t e r i h v i s o k o g o r s k i h k m e t i j 

Jesenice - Izvršni svet bo na današnji seji med drugim obravnaval 
problematiko dostopa do nekaterih visokogorskih kmetij v občini. 
Posebna petčlanska komisija, v kateri je bil tudi Pavel Razinger, v 
izvršnem svetu odgovoren za kmetijstvo, si je ogledala dostopne po
ti do sedmih kmetij in pripravila poročilo, v katerem za nekatere 
ceste predlaga prednostno vzdrževanje (nasutje s peskom in uredi
tev odvodnjavanja), za druge pa izdelavo idejnih rešitev, ki bi za ce
lotne poti ali le za posamezne odseke pokazale najboljšo traso. 

Kot navaja komisija, je do
stopna pot do kmetije Andreja 
Mertlja v Srednjem vrhu sicer 
v redu, brez večjih vzponov, 
vendar bi jo bilo treba na neka
terih mestih razširiti, ponekod 
pa nasuti in urediti odvodnja
vanje. Na cesti, ki vodi do Vav-

čarja, kot se po domače pravi 
kmetiji Petra Robiča v Sred
njem vrhu, bi morali urediti 
več drenažnikov, saj sicer voda 
ob večjem nalivu odnese ves 
nasuti pesek. Če bi hoteli kme
tiji omogočiti kamionski do
voz, bi bilo treba razširiti odsek 

Zakaj je v Bohinju poginila srnjad 

P r e i s k a v e n i s o d a l e 

z a n e s l j i v e g a o d g o v o r a 

Inšpektor poročila ni zasnoval na domnevah, ampak na osnovi ke
mijskih in patoanatomskih preiskav trupel, ki so tudi samo "naka
zale možnost" zastrupitve. 
Radovljica, 21. maja - Ko so zbori radovljiške občinske skupščine 
na aprilskem zasedanju obravnavali poročila gorenjskih inšpekcij
skih služb, so sprejeli vsa, razen poročila lovsko-rihiškega inšpek
torja, od katerega so zahtevali, naj poročilo do naslednje seje do
polni z odgovorom na vprašanje, zakaj je v Bohinju lani spomladi 
poginila srnjad. 

od Vaha do stare žage. Cestišče 
do kmetije Alojzija Gregorija 
na Belci je po oceni komisije 
slabo vzdrževano, v slabšem 
stanju pa je tudi zaradi vleke 
lesa. Odcep za mostom bi mo
rali nasuti, sicer pa urediti tudi 
odvodnjavanje meteorne vode. 
Podobno velja za pot do kmeti
je Alojza Pezdirnika na Dov
jem: cesta, ki jc po oceni komi
sije primerna za kamionski pre
voz, je slabše vzdrževana in bi 
jo bilo treba nasuti, na nekate
rih odsekih pa urediti odvod
njavanje. Dostopna pot do 
kmetije Jožeta Lipovca v Priho
dih je na začetku zelo strma, 
proti vrhu pa se končuje z 
ostrim ovinkom. Ta del ceste bi 
morali speljati v manjšem nagi
bu in z večjim ovinkom, preve
riti pa bi bilo treba tudi lažjo 
varianto (Novak - Budnar). 

V Javorniškem Rovtu je te
žaven dostop predvsem do 
kmetije Pri Lenčku (Peter Ra
zinger) in do Jencla (Jože Noč)-
Kar zadeva pot do Lenčkove 
kmetije, komisija ocenjuje, da 
bi bila najugodnejša rešitev, Če 
bi razširili gozdno pot s Prista
ve, sicer pa sta še dve možno
sti. Prva je ta, da bi sedanjo 
pot, ki je precej strma, utrdili i 
grobim gramozom, po drug1 

varianti pa naj bi pot do kmeti
je speljali po obstoječi kolovo
zni poti pod kmetijo oz. mirno 
Klinarja. Tudi za dostop d° 
Jenclove kmetije so tri variante 
(mimo Kogovška, čez Smolejev 

travnik ali po sedanji kolovo
zni poti), komisija pa predlaga« 
naj projektanti ugotovijo, kate-
ra bi bila najprimernejša.• M< 
Z. 

Inšpektor Jože Muri je na
mreč v poročilo zapisal, da je v 
Bohinju "zaradi nestrokovnega 
dela pri sanaciji agromeliora
cij" poginilo 30 srnjadi in da je 
bil "domnevni vzrok zastrupi
tev z mineralnimi gnojili". Po
slanec Andrej Ogrin (Slovenska 
ljudska stranka), sicer pa tudi 
član izvršnega sveta, odgovo
ren za kmetijstvo, je v skup
ščinski razpravi dejal, da in
špekcija ne more poročati na 
podlagi nekih domnev, ampak 
to lahko počne le na osnovi 
dejstev. To je bil tudi zadosten 
razlog, da skupščina poročila 
lovsko-ribiškega inšpektorja ni 
sprejela in da je od njega zah
teva dopolnitev. 

Inšpektor je skupščini že 
poslal pojasnilo, v katerem na
vaja, da inšpekcija ni poročala 
na podlagi domnev, u/npak na 
osnovi kemijske analize in pa-
toanatomske preiskave, ki so ju 
opravili na Veterinarski fakul 
teti v Ljubljani. Ko so na fakul
tetnem Inštitutu za patologijo 
divjih živali preiskali poginuli 
srni s področja Senožet (posla
la ju je lovska družina Stara 
Lužina), niso ugotovili zaneslji
vega vzroka za pogin, ampak 
so na podlagi analize vsebine 
vampov in visoke ravni amo-
niaka v poročilo zapisali, da 
"rezultati analize kažejo na 
možnost zastrupitve z neprote-
mskim dušikom". O C. Z. 

Ko bo začel veljati novi republiški pravilnik o mleku. 
Gorenjcem bo lažje 
Kranj, 21. maja - Ko ho prihodnje leto začel v Sloveniji veljati 
nov republiški pravilnik o higienski kakovosti mleka, po kate
rem bo lahko mleko v mililitru vsebovalo le 100.000 mikroorga
nizmov, bo to za marsikaterega slovenskega kmeta postala ne
premostljiva ovira. Gorenjskim kmetom bo zanesljivo lažje, saj 
kranjska, škofjeloška in bohinjska mlekarna že nekaj časa n* 
spoštujejo republiškega pravilnika in uveljavljajo precej 

strožja 
merila. 

V kranjski mlekarni, na primer, ugotavljajo, da se je delê  
nagrajenega mleka (prvi in drugi kakovostni razred) v letoš
njem prvem četrtletju v primerjavi z enakim lanskim obdob
jem celo povečal, pa čeprav so se merila letos februarja še za' 
Ostrila, Lebruarja je bilo kar 81 odstotkov vsega oddanega 
mleka v prvem in drugem razredu (to pomeni, da je v mil''1' 
tru vsebovalo manj kot 400.000 mikroorganizmov), marca fj 
bilo takšnega mleka 85 odstotkov, aprila 76 odstotkov. M«d 

zadrugami je po higienski kakovosti na prvem mestu (iorenj-
ska mlekarska zadruga Kranj, ki je v prvih treh mesecih, 
kar velja strožji pravilnik, imela vse mleko v prvem in druge"1 

kakovostnem razredu; enako ra velja tudi za državna p°sC' 
stva, s katerimi upravlja Mere. tor - KZK Kmetijstvo Kranj-
Visok delež nagrajenega mleka sta imeli tudi kmetijska zadflj' 
ga Naklo in kmetijsko gozdarska zadruga Sava Lesce, najfli*" 
jega pa v vseh mesecih Cerklje (februarja 74 odstotkov, mar
ca 77, aprila pa samo še 58 odstotkov). • C. Z. 
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š k o f j e l o š k i p l a n i n c i s o p r o s l a v i l i 40 l e t d o m a n a l u b n i k u 

L U B N I K V A B I P L A N I N C E O D B L I Z U I N D A L E Č 

^po sončno dopoldne je minulo nedeljo na Lubnik privabilo številne ljubitelje planin, pa tudi množico Loča-
n°v, ki vsak dan iz svojega mesta občudujejo bližnji hrib s kočico na vrhu - V 40 letih je tako imenovani Dom 
n a Lubniku dal zavetje mnogim pohodnikom po loški planinski poti. 

^ bnik, 23. maja - S sobotno slavnostno sejo upravnega odbora Planin-
. *ga društva Škofja Loka in z nedeljsko osrednjo proslavo pri koči na 
i Iznikli, so dosegle vrhunec letošnje prireditve ob 40-letnici koče na 
jih • ^ ' e t n i c i organiziranega planinstva na Slovenskem, ki 

J* organiziralo škofjeloško Planinsko društvo. Ob navzočnosti pred-
te|Vn" t0> Planinske zveze, škofjeloškega župana Petra Havdine, gradi

le*' koče in številnih Lubniku zvestih planincev je na Lubiku zadonela 
v

 S e m '* harmonike in iz grl kvarteta Spev, kasneje pa večine, ki so 
r*jali na nedeljski proslavi. 

Prav je. da ob današnji slo-
, e s " 0 sti spregovorim, kako smo 

planinci gradili naš planin-
K l dom - tudi v spomin in pri
čanje vsem. ki so pri gradnji šo

l a l i . Po drugi svetovni vojni, 
*° Je veliko ljudi požrtvovalno 
^elovalo pri obnovi porušene 

Orr>ovine, smo se tudi loški pla
v c i , združeni v po vojni na no-
,° osnovanem Planinskem dru-
s t v'U Škofja Loka, odločili, da po-
"O vno zgradimo planinsko kočo 
" a Lubniku, na prostoru prejš-
Je, med vojno požgane. Sklenili 

|.m°' da bomo večino dela opravi
li Planinci sami. prostovoljno in 
s

r e z plačno, nekaj denarja pa 
^9 zbrali z organiziranjem pri-

I a - e v m denarnimi prispevki 
°skih podjetij. Planinske zveze 

loyenije in članov društva. Jese-
leta 1949 smo lahko začeli s 

Popravljalnimi deli. gradnje pa 
,° se nato loški planinci lotili z 

,e'iko vnemo in prizadevnostjo, 
*' "ista popustili vse do kraja 

nn d ? i c (>d J e s e n i l e l a 1 9 4 9 d o 

, a d ' i leta 1953 je vsako nede-
'J°. DO r. u: . . . A : Ar,.n. Hni v P° Potrebi pa tudi druge dni 
na < ! l n u ' r a z e n pozimi, prihajalo 
do ^fiRPVoUn0 delo po petnajst 
n . štirideset planink in pla-

" C c v - Dela je po načrtu Marja

ne živi graditelji doma na Lub
niku so prejeli slike, ki jih je iz
delal planinec Martin Goriča-
nec. To so: Janez Cof, Jože Ča-
dež, Franc Dolenc, Franc Kalan, 
Tilka Oblak, Savo Šink, Branko 
Šubic in Franc Vizjak. Za mno
žico prostovolnjih ur pri graditvi 
doma jih je nagradil upravni od
bor PD Škofja Loka. 

na Mastrla vodil gradbeni moj
ster Franc Zontar. Veliko truda 
in naporov je terjal zlasti prenos 
gradbenega materiala iz Breznice 
na vrh Lubnika. Pri tem so nam 
dostikrat prišli na pomoč tudi 
člani sindikalnih podružnic iz lo
ških podjetij, šolska mladina in 
vojaki loškega garnizona. Tako 
je včasih delalo na Lubniku tudi 
do 120 prostovoljnih delavcev. 
Pomladi leta 1953 so bila opra
vljena še zadnja obrtniška dela, 
novi planinski dom pa smo slove
sno odprli 24. maja," je na ne
deljski proslavi dejal Savo Slnk. 

Slavnostni govornik, podpred
sednik Planinske zveze Slovenije, 
Jože Dobnik pa je ob jubileju 
poudaril, da so naše planinske 
postojanke tesno povezane z zgo-

Ob jubileju koče na Lubniku so podeli častne znake PZS trinajstim 
loškim planincem, ki so dolga leta opravljali odgovorno delo pri go
spodarjenju z Domom na Lubniku in kočo na Bledošu. Bronasti ča
stni znak so prejeli: Martin Goričanee, Angelca Hafner, Milka 
Kolman, Minka Koprek, Marinka Mrak, Boštjan Pleško in Minka 
Porenta. Srebrni častni znak so prejeli: Lado Jugovic, Pavle Kle-
menčič in marica Oblak. Zlati častni znak pa so prejeli: Jože Fili-
pič, Franci Klobovs in Marinka Pavičevič. 

dovino in razvojem slovenske 
planinske organizacije, ki je bila 
ustanovljena pred sto leti in je 
imela med drugimi dolžnost 
ohraniti slovenskim goram slo
vensko lice. Povedal je tudi, da si 
pri Planinski zvezi želijo, da bi 
planinci svoje večdnevne pohode 
preusmerili iz preobremenjenih 
poli in postojank na druga, prav 
tako lepa, gorstva. "Prosti čas ob 
koncu tedna pa večina ljudi, gle
de na svoje finančne zmožnosti. 

želi preživeti blizu doma, a ven
dar v prijetnem okolju. In prav 
planinske postojanke blizu indu
strijskih središč, zlasti tiste, ki 
imajo do izhodišč dobre promet
ne zveze, so cilj mnogih družin
skih, prijateljskih in tudi organi
ziranih društvenih izletov. Med 
takimi prijetnimi cilji je tudi ko
ča na Lubniku." je Jože Dobnik 
še dejal na vrhu Lubnika. • V. 
Stanovnik 

' 6 - k a l l y s a t u r n u s 

W n T M A N N P R E M O Č A N Z A B U G A L S K E G A 

^.'Jana, 21. maja - Po dveh dnevih in 576 kilometrih prevožene poti z 
K, h, ,rostniml preizkušnjami se je končal letošnji rally Saturnus. Mno-
i *o pričakovali napet boj med Francozom Phillipeom Bugaiskim z re-

uitom wilUamsom clio in Avstrijcem Franzom VVittmanom s tovoto 
ok r

C°' k i 1« tokrat zmagal že četrtič. V dveh dneh si je rally ogledalo 
°« sto'tisoč ljudi 

; *e prva hitrostna preizkušnja 
|J Pokazala, da je favorizirani 
tyra"coz prešibak za posadko 

'urnann - Pattermann, tako da 
, 1 1 enkrat m uspel biti hitrejši. 

Prav se je njegov clio vrtel po-
tev^ do konca. H P Rovte je zah-
d i

V a 'a kar precejšen davek: zara 

Ostali Gorenjci, ki sicer vozi
jo v barvah Mazda Y.C.C. Dia
mond Rally Teama so dosegli 
manj od pričakovanj posadki 
Miran Stri kov ič - Bogdan Pušnik 
je nagajal avto, tako da jc bilo 
31. mesto veliko manj. kar jc ta 
posadka sposobna doseči, posad-

1 ZllM J ->v ii uj.vii. «.».«•- K " - " " " " ••KV'J~ • I 
ča|0 , o v s ceste ali okvar je obu- ka Bojan Turk - Matjaž Korošak 
i. . kar osam „ i l m » , i n ; ; m : p a u hita na solidnem 43. mestu ' udi "u( o s c m Posadk, med njimi 
c e v : M ' r oslav (irad Od Sloven-
,rejši p ° Pričakovanjih najhi-

lo Btaj Jcmt s sovoznico 

°dliče P C P o p r v i H P J C b i l 

ta p r
 n P*1', nato p.i se je do koti 

in d C v
e , K ' ' dela vozil med šestim 

9 H p C , l r T 1 m e s , o m potem pa v 
leka, / d r s r u l s CestC m izgubil 
n<Ht n S l V c ndar je bila pred-
lik*na t S l a v k o m Kometom tO-
r°rn-i ' J e P*1 Prvem dnevu <>/i 
^v'rs l ; ; , ; " i ^ h m > 

generalni 
•/tast u, s 

OJInutO pred Komclom 
raj z ' a ' l ^ V | "stal na 9 mestu, sko-

()d 130 posadk jih jc prvi dan na 
cilj prispela samo polovica. 

Tudi drugi del rallvja, ki je po-
tekal po Notranjskem, jc minil v 
znamenju obračuna med \Vitt-
mannom in Bugaiskim, vendar je 
imel Francoz že toliko zaostan
ka, da sta ga nekajkrat celo ogro
žala Baumschlagei / eseortom 
cosvvorthom in Spcrrer z audijem 
coupe S2. Bolj zanimivo je bilo 
ponovno med slovenskimi vozni-

Jcmc jc šc pred startom na

letela diskvalifikacija. Strikoviču 
je avto delal z malo več kot pol 
moči, Turk pa jc v 16. H P raztre
ščil menjalnik. 2e prej je odsto
pil Komel, tako da je zmagoval
ne točke prepričljivo dobil Darko 
Peljhan z golfom pred Petrom Ja-
nežičem z. mazdo 323 G T -R. 

Okoli slo tisoč gledalcev je bi
lo oba dneva navdušenih nad 
atraktivnimi vožnjami, ki so j ih 
poleg favoritov uprizorili še Ceh 
Siolfa s škodo favorit, Italijan Be-
dini z eseortom cosvvorthom in 
nekateri naši, med njimi Rihtar 
in Zdešar Rally, ki je štel za ev
ropski pokal, pokal Mitropa in 
avstrijsko in slovensko državno 
prvenstvo, je bil kljub nekaterim 
težavam organizatorjev odlično 

pripravljen, hkrati pa se je poka
zalo, da jc avtomobilski šport v 
Sloveniji vse bolj popularen. Re
zultati: Skupna razvrstitev: 1. 
VVittmann - Pattermann (A, To-
yota celica), 2 Bugalski - Neyron 
(F, R Clio vvilliams 16 V), 3. 
Sperrer - Loidl (A, Audi coupe 
S2), 4. Goettlicher - Zvvanzigleit-
ner (A, Ford eseort cosvvorth) 5. 
Rosenberger - Schwarz (A, ford 
eseort cosvvorth).. DP Slovenije: 
1. Peljhan - Kacin (VW golf ral-
lye G60), 2. Janežič - Pucelj 
(Mazda familia GT-R). 3. Rihtar 
- Picelj (mazda familia 4WD). 4. 
Zdešar - Rezek (mazda familia 
4WD). 5. Valant - Vene (Nissan 
Pulsar GT1-R)... 18. Strikovič -
Pušnik (Mazda familia GT-R)... 
• M . G. 

ki 
pravil napako, s katero ga je do-
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, 0 N ' R J E M K O N D O R J A P O K A L O B 100. O B L E T N I C I 

V k r * u , e * ' ' m*** ' N o K o m c < n ' klub Rctečc je ob 100 obletnici šole 
delov'. O I 11 nogometni turnir pionirjev, na katerem so so-
Hov n °gomctne ekipe Medvod. Bitcnj, Kondorja in domači-

"ovn^ d°bri organizaciji NK Rctečc in pod pokroviteljstvom os-
sP<HlhU|

( ( %ctko (iolai so mladi prikazali borben nogomet, ob 
V J d n , u vehkcga šicvila mladih 

***ČJne|4 '''očflnem kt>lu so Medvode najprej premagale do-
V '• Kondoi p.i Bnnje z I : 0. 

^l ,nd(,r
 n ' ' u 'retje mesto so Bunjc premagale Rcicče s 3 : 0, 

P r c ^ a u a n J C V "dlocilni lekmi za pno mesto |>o nekaj boljši igri 
K v, L C l K odc z I 0 m s tem osvojil lep pokal 

a' ^'adi d , C m u l'ibilciu. I (Ml ..blctniii šole v Rclcčah. so tako tu-
i.ii, ^ i prispevek k temu velikemu prazniku v Rctc-

J Starman 

Z JESENIC L E T O M J U G 

D a n e s o d l o č i t e v o a l p s k i l i g i 

Jesenice, 24. maja - Kot kale bodo Acroni Jesenice t novi sezo
ni igrali v podobni postavi kot lani. Ekipo je sicer takoj po sezo
ni zapustil branilec Borisov, ki je odpotoval domov, v prestop
nem roku pa je k ljubljanski Olimpiji Hertz prestopil branilec 
Tom Jug, za katerega so is Ljubljane a« Jesenice že nakazali 
M D E M odškodnin«. 

J ne« ti ki klub je pred sezono ostal tudi brez trenerja, MJ je Krt* 
kanov odšel domov, vendar pa bo uprava državnik prvakov v rek« 
štirinajstih dni * Rusiji poiskala novega vodjo svoje ekipa. Fudl bra
nilci Jih ne skrbijo, saj imajo dovolj domačih mladih hokejistov, po 
podpisu predpogodb pa na Jesenicah tudi v letošnji sezoni pričaku
jejo lanske tujce: Rahmatulin pride zagotovo, najverjetneje pa tudi 
Malgin in Kvartalaov. Za prestop k Celja se ni odločil Magazin, pa 
tudi Murajka Pajič bo v novi sesoai igral doma. 

Danes pa bo po sestanka ekipe Zeti am See tudi Jamo, aH imajo 
nali državni prvaki možnost nastopiti v letošnji alpski ligi, saj le ob 
odpovedi nastop« te ekipe Acroal Jesenice dobijo prostor med av
strijskimi in italijanskimi klubi. Vsekakor pa bodo Jeseničani na
stopili v pokalu državnih prvakov la d ris vnem prvenstvo. • V. Sta
novnik 

L e t o s 28. p o h o d n a s t o l 
Ljubljana, 21. maja - Množična planinska prireditev v Karavan
kah bo v soboto, 29. maja 1993. To bo tudi osrednje gorenjsko 
praznovanje 100-letnice organiziranega planinstva, so napovedali 
organizatorji z Jesenic med četrtkovo tiskovno konferenco. 

Tradicionalni pohod na Stol bo letos že tretjič v organizaciji 
Športne zveze z Jesenic. Kot je pojasnil sekretar zveze Brane 
Jeršin. so se glede na bližino gora in razvitost planinstva odlo
čili ohraniti vsaj en množičen planinski pohod. Podpredsednik 
organizacijskega odbora Janko Rabič pa je naštel, da se je do
slej udeležilo vseh pohodov več kot 65 tisoč planincev. Tudi le
tos pričakujejo od tisoč do dva tisoč pohodnikov. 

Letošnji, 28. pohod se bo začel zadnjo majsko soboto ob 6. 
uri. Od Valvasorjeve koče pod Stolom do vrha gore. kamor bo 
moč oditi vse do 11. ure, bo zavarovana planinska pot. Ob 
13.30 bo pri Valvasorjevi koči kratka svečanost, med katero bo
do zapeli pevci iz Žirovnice, za priložnostni nagovor pa so za
prosili dr. Matjaža Kmecla. Pohod bodo končali v dolini Završ
nice, kjer se bo ob 15. uri začelo družabno srečanje ob domači 
glasbi in nastopu folkloristov. 

Prireditelji opozarjajo, da bo cesta do Valvasorjeve koče na 
dan pohoda zaprta za avtomobilski promet. Obenem obvešča
jo, da bo vsak udeleženec prejel za 100 tolarjev startnine spo
minsko razglednico, za desetkratno in dvajsekratno udeležbo 
pa bodo pohodnikom podelili priznanja. In še to! Čeprav je za
enkrat sneg le še na enem mestu na poti, vsem priporočajo do
bro planinsko opremo in upoštevanje navodil reševalcev. • S. 
Saje 

K E G L J A N J E N A A S F A L T U 

2. DRŽAVNO PRVENSTVO 
Zveza za kegljanje na ledu Slovenije organizira 2. odprto prvenstvo 
Republike Slaovenije v metu na daljavo na asfaltu za leto 1993. Tek
movanje, katerega izvajalec je Športno društvo Planica - sekcija za 
kegljanje na ledu, bo predvidoma v petek, 28. maja, z začetkom ob 
17. uri na asfaltnih terenih v protokolarnih objektih na Brdu pri Kra-

n i u - • Lojze Kerštan 

K o l e s a r s k a d i r k a v š k o f j i l o k i 
V četrtek, 27. maja 1993. bo v Škofji Loki kolesarska dirka 

za "Pokal Škofje Loke", ki šteje za kriterij slovenskih mest. 
Tekmovanje pripravlja KK Sava Kranj v sodelovanju s KK Ja
nez Peternel škofja Loka. 

Na krožni dirki okoli Novega sveta bodo tekmovali kole
sarji in kolesarke vseh kategorij. Start dirke bo v četrtek, 27. 
maja, ob 16. uri pred blagovnico Nama v Škofji Loki. 

Vera Drašak 

IZ KRANJA NA TEK TREH SRC 
Kranj, 24. maja - Športna zveza Kranj bo tudi letos organizirala av
tobusni prevoz na tek v Radence. Odhod avtobusa bo v soboto, 29. 
maja, ob 8.30 izpred hotela Creine. prijave pa do petka, 28. maja, 
do 12. ure sprejemajo na kranjski Športni zvezi ali po telefonu 
211-176. Tam dobite tudi dodatne informacije. • V. S. 

D U Š E V N O P R I Z A D E T I B O D O T E K M O V A L I 

L e t n e i g r e s p e c i a l n e o l i m p i a d e 
Radovljica - V petek in v soboto bodo na Gorenjskem letne igre spe
cialne olimpiade Slovenije. Prireditelj, Dom Matevža Langusa iz Ra-
dovjice, pričakuje, da se bodo iger udeležile ekipe iz Črne na Koro
škem, Maribora, Dornave, Dobrne, Domžal, Iga, Ljubljane, Vipave, 
Strunjana, združene gorenjske ekipe in Radovljice, Hrvatske in Av
strije. 
V petek popoldne bodo v osnovni šoli na Bledu tekmovanja v ko
šarki in namiznem tenisu, zvečer pa v hotelu Astoria družabni ve
čer. V soboto se bodo udeleženci odpravili v Kranj, kjer bo ob pol 
desetih v športnem parku Stanka Mlakarja slavnosten začetek iger, 
nato pa na štadionu tekmovanja v teku na 50, 100 in 200 metrov, v 
metu četrtkilogramske žogice in v skoku v daljino z mesta, v zim
skem bazenu pa tekmovanja v plavanju na 25 in 50 metrov. Naj
boljšim bodo na sklepni slovesnosti podelili medalje. 

Prireditelji pričakujejo, da se bodo iger udeležili tudi medna
rodni opazovalci posebnega olimpijskega gibanja, ki ga je ustano
vila Jeunnice Kennedy, sestra ubitega ameriškega predsednika Joh
na Kennedvja. in katerega članica je tudi Slovenija.• C. Z. 

K O Š A R K A R S K I T U R N I R P A R A P L E G I K O V 

K r a n j s k a ekipa z m a g a l a 
Jesenice, 22. maja - V dvorani Železarskega izobraževalnega centra 
na Jesenicah je bil v soboto 14. mednarodni košarkarski turnir pa-
raplegikov, zdaj že drugo leto pod pokroviteljstvom SDP in Izvrš
nega sveta občine Jesenice. Sodelovale so ekipe Kranja, Marroora, 
Novega mesta in avstrijske Koroške. Rezultati tekem: Kranj : Ma
ribor 48 35, Novo mesto : avstrijska Koroška 19 : 33, Maribor : 
Novo mesto 30 : 27, Kranj : K c o š k a 43 : 19. 

V zmagoviti kranjski ekipi so igrali: Robnik, J. Trdina, M. Trdi
na, Peternelj, Tomažin, Učakar, Purgar, Eržen, Černilec. # D. Z. 

J A D R A L N O P A D A L S T V O 

D r ž a v n o p r v e n s t v o v p r e d d v o r u 
Kranj, 24. maja - Danes se je v Preddvoru začelo II. državno pr
venstvo v letenju z jadralnimi padali. Tekmovanje bo trajalo ves 
teden, do nedelje, tekmovalni spored pa se bo (glede na vreme) 
odvijal od 12. ure dalje, piloti jadralnih padal pa bodo vzletali na 
Kriški gori, Krvavcu, Potoški gori in Veliki Planini. Kot je ob za
četku tekmovanja povedal Srečko Meglic v Preddvoru te dni pri
čakujejo okoli 90 jadralnih padalcev. • V. S. 

file:///Vitt-


K S O ^ O M E T 
P R V A S L O V E N S K A N O G O M E T N A L I G A 

Sodnik durmič rež iser olimpijine zmage 
S C T O L I M P I J A : Ž I V I L A N A K L O 6 : 1 (0 : 1), strelec za Ž i 
vila M a r u š i č v 37. minuti, za O l i m p i j o pa D j u r a n o v i č , U b a v i č 2, 
Z u l i č 2 in T o p i č . 

Naklo, 25. maja - Nogometaš i Živil Naklo so v nedeljo razočara
ni zapuščali stadion za B e ž i g r a d o m . Ne zato, ker so zgubili, saj je 
Olimpija le najboljše m o š t v o lige, ampak zaradi n a č i n a , zaradi ka
terega je Olimpija visoko zmagala. Naklanci so odšli v Ljubljano 
oslabljeni. Zaigrala sta tudi p o š k o d o v a n a Boris Sirk in Fil ip M u r -
nik. V prvem polčasu so Živila kljub temu igrala odl ično in v 37. 
minuti je M a r u š i č po podaji Jerine preigral Oiimpijino obrambo z 
vratarjem Simeunovičem vred. 

Naklancev pa ni premagala samo Olimpija , ampak tudi sodniki. 
Glavni sodnik Durmič iz Kopra je že v prvem polčasu sodil pristran
sko, v drugem polčasu pa je svojo strategijo uničenja Naklancev na
daljeval. Izenačujoči gol je Olimpija res dosegla zaradi kasnega 
reagiranja obrambe, vodilni gol Olimpije iz enajstmetrovke (to je bi
la v tej sezoni že 15., dosojena zoper Naklo ! ) pa si je po besedah se
kretarja naklanskega kluba Daneta J o š t a sodnik Durmič izmislil. 
T o p i č je vlekel za roko Sirka in ne obratno, kot je videl sodnik. 
Igralca sta padla, dosojena pa je bila najstrožja kazen. Po evidenci 
naklancev je to že druga ali celo tretja najstrožja kazen, ki jo je zo
per Naklo dosodil ta sodnik. Po tako prejetem golu je bila tekma 
prakt ično odločena . O č i t n o , pravijo v Naklem, smo zoper sodniške 
igre n e m o č n i . • J . Košnjek 

J u t r i s kompas h o l i d a y s o m 
D o konca tekmovanja v prvi ligi so še štiri kola. Naslednje ko
lo bo že jutri , 26. maja. Živila Naklo igrajo v Kranju s Kompas 
Holidavsom. T e k m a bo ob 16.30. T o bo pomembna tekma za 5. 
mesto. Naklanci so sedaj peti s 34 t o č k a m i . Kompas pa je sed
mi z dvema t o č k a m a manj. Odlični in borbeni naklanski nogo
metaši vabijo na kranjski stadion. Polna tribuna bo pomagala 
k zmagi. 

D R U G A S L O V E N S K A N O G O M E T N A L I G A 

J e l e n t r i g l a v u č i n k o v i t o 
Kranj - V drugi slovenski nogometni ligi je moštvo Jelena T r i 

glava gostilo Gidos iz Turnišc in zmagalo z rezultatom 4 : 1 . Sreča
nje je bilo dokaj d i n a m i č n o in zanimivo, povedli pa so gostje v 25. 
minuti. V nadaljevanju so K r a n j č a n i zaigrali bolje, že dve minuti 
kasneje iz enajstmetrovke preko Atlije izenačili , v vodstvo pa j ih 
je pet minut pred koncem prvega dela povedel Tušar . V drugem 
delu je Tiganj s svojim vstopom še nekoliko poživil igro K r a n j č a 
nov, ter dosegel tretji zadetek, četr tega pa Goga. K r a n j č a n i s to 
zmago ostajajo na petem mestu, z nedeljsko igro pa so vsaj nekoli
ko popravili vtis, ki se j ih drži v spomladanskem delu prvenstva. 
Igrali so: Skodlar, Atlija, Durakovič , Novkovič, Smaj ič , Pivac, G o 
ga, Belančič , Egart, Razboršek, T u š a r , Tiganj. • L Golob 

T R E T J A S L O V E N S K A L I G A 

N e u s p e h z a r i c e 
Kranj - V tretji nogometni ligi je moštvo Zarice gostilo Jadran 

in igralo neodločeno 0 : 0. S r e č a n j e je bilo izredno pomembno za 
oba nasprotnika, ki se borita za obstanek v ligi. T e m u primerna je 
bila tudi sama igra, sicer d i n a m i č n a , borbena, moštvi sta igrali 
agresivno, vendar pa premalo zbrano v zaključnih fazah napadov. 

Igrali so: Triler, Zeželj , Zontar, Kondič, IMuratagič, Šink, Su-
hadolnik, Kurent, Thaler, Mažgon , Rešek, Prestor, Zore. 

G o r e n j s k i o b r a č u n b r e z z m a g o v a l c a 
Škofja Loka - V gorenjskem o b r a č u n u v tretji nogometni ligi 

med Jelovico L T H in Dolnov Creino so bili večji del srečanja boljši 
d o m a č i n i , vendar so prvi nasprotnikovo m r e ž o zatresli K r a n j č a n i 
in sicer je bil v uvodnih minutah drugega dela uspešen mladinec 
Božič. Ločani so po prejetem zadetku napadali na vso m o č in kma
lu preko Jereba izenačili , ter tako kronali rahlo terensko p r e m o č . 
Po d o s e ž e n e m zadetku so precej popustili, kar so izkoristili Prim-
skovljani, prevzeli niti igre v svoje roke in bili do konca srečanja 
nevarnejši nasprotnik, vendar pa ne oni ne d o m a č i n i niso bili spo
sobni doseči še enega zadetka. Oboji so glede na prikazano igro 
lahko zadovoljni s točko. 
Jelovica L T H : Oblak, Ažbe, Brdnik, Babšek, Krupič, Klančar , Ži
žek, Ahčin, Jereb, Peternelj, Bogovič. 
Dolnov Creina: Markun, Klemenčič, M a l i , Bučan, Verbič B., Zde
š a r , Ceferin, Delič , Božič, Korenjak, Bašel j , Sofl ič . • 1. Golob 

M L A D I N S K A L I G A 

P o r a z m l a d i h t r i g l a v a n o v 
Ljubljana - Mladinsko moštvo Jelena Triglava je v nedeljo go

stovalo v Ljubljani pri vrstnikih S C T Olimpije in izgubilo z rezulta
tom 0 : 3. Jelenčki so bili na poraz obsojeni že pred tekmo, saj so 
na o b r a č u n k Olimpij i odšli kar brez štirih standardnih igralcev 

Igrali so: Beton, Flajnik, Golob, Kos, Bajrovič, Lukič , Trogrl ič , 
Or l i c , M a r z i č , Tasič , Tiganj E. , Bubulj. • L Golob 

V i s o k a z m a g a b l e d a 
Kranj, 19. maja - V preteklem kolu gorenjske članske nogometne 
lige skupina A so bili doseženi naslednji izidi : A l p i n a : Trboje I : 
I, Bitnje : Britof 0 :0, Hrastje : Sava 2 : 1 , Bled : T r ž i č 8 : 1 in Jese
nice : Visoko 3 : 2. Tekma Polet : Lesce je bila prekinjena v 70 mi
nuti pri rezultatu 0 : 2 zaradi napada d o m a č i h igralcev na sodnika 
Zlatka Fileja. Vodi Visoko pred Bledom in Lescami. • R. Gros 

V e l i k i t u r n i r v m a l e m n o g o m e t u 
Bukovica, 20. maja - Š D Bukovica - Bukovšica , ekipa " A m o r " prire
ja turnir v malem nogometu. Turnir bo potekal na športnem igriš
ču v Dašnici - Železniki v nedeljo, 30. maja. ž r e b a n j e bo 27. maja 
v piceriji " L O G " v Železnikih. Prijavnina za ekipo je 3500 tolar
jev. Turnir šteje za točke občinskega prvenstva. Prve štiri ekipe bo
do prejele pokale, prve tri pa tudi bogate denarne nagrade. Vse do
datne informacije lahko dobite po telefonu 66-021 ( Simon Moho-
rič - od 6. do 4 ure) od ponedeljka do petka. • V . S. 

Pop design proti veteranom Šenčurja 
Šenčur , 24. maja - Ta četr tek, 27. maja. bo na nogometnem igrišču 
v Š e n č u r j u tekma med člani popularne glasbene skupine Pop de
sign in d o m a č i m i veterani. Zače la se bo ob 18. uri. • V . S. 

T R A Š K I B A L I N A R J I S O E D I N I G O R E N J S K I P R E D S T A V N I K I V S U P E R L I G I 

P r v i c i l j k l u b a j e v z g o j a n a j m l a j š i h 

K a r m a l c e p r e s e n e t l j i v o s o l e t o š n j o s e z o n o z a č e l i b a l i n a r j i T r a t e , k i s o d o p r e j š n j e g a k o l a c e l o v o d i l i , v z a d n j e m k o l u 

p a s o t i k p r e d k o n c e m p r e p u s t i l i z m a g o d r ž a v n i m p r v a k o m , e k i p i B r d a - B K T r a t a s i ž e l i č i m p r e j p r i t i d o p o k r i t e g a in 

o g r e v a n e g a b a l i n i š č a , s š o l o b a l i n a n j a p a ž e l i j o v z g a j a t i m l a d e i g r a l c e . 

Trata pri Škofji L o k i , 22. maja - Balinarji Trate so v lanski sezoni prvič 
igrali v slovenski super balinarski ligi, kot cilj pa so si v prvi sezoni za
stavili, da ne izpadejo iz lige. N a koncu so se uvrstili na peto do sedmo 
mesto, izpolnili cilj sezone in letos ponovno zaigrali v elitni skupini. Vse 
do četr tega kola so v ligi tudi vodili, da pa dobri rezultati niso naključ
je, so dokazali tudi v sobotnem derbiju kola, ko so se pomerili z lanskim 
državnim prvakom, ekipo Brda in šele na koncu izgubili. 

" N a letošnjo sezono smo se 
pripravljali na pokritem baliniš
ču v Šiški, udeleževali pa smo se 
tudi različnih turnirjev. S pripra
vami na ligo smo začeli marca in 
si tudi letos, podobno kot lani, 
zastavili cilj, da ostanemo med 
superligaši. V ekipi imamo dva 
nova stalna igralca, U r o š a Vehar-
ja iz Ži rov , ki je slovenski mla
dinski reprezentant in Romana 
Benceta s Trate. V našem klubu 
je 120 č lanov , od pionirjev do 
upokojencev. Ker je naš poglavi
tni cilj vzgoja mladih igralcev, 
smo ustanovili šolo balinanja, v 
kateri smo lani začeli vzgajati 36 
pionirjev. Osnova za prvo ekipo 
pa je naša ekipa Trata - Dvor , ki 
sodeluje v 1. gorenjski nogome
tni ligi. Poleg tega smo letos usta
novili tudi upokojensko sekcijo," 
pravi predsednik B K Trata Bojan 
Budan. 

Ker je v klubu vse več igral
cev, so letos zgradili novo štiriste-
zno igrišče, njihov cilj pa je tudi 
dozidava, ograditev in kasneje 

Balinarji Trate so se v soboto pomerili z državnim prvakom, ekipo Brda 
in po izenačenem boju izgubili z izidom 7 : 10. 

Najprespektivnejši igralec Trate je 
16-letni Uroš Vehar, ki je tudi slo
venski reprezentant, v 3. kolu le
tošnje lige pa je v hitrostnem izbi
janju dosegel 39 zadetkov, s čimer 
je izenačil mladinski svetovni re
kord. 

V prvi ekipi Trate 'letos igra
jo: Bojan Berčič, Jože Mrgo
le, Bojan Buden, Jure Štan-
car, Danilo Bence, Hasan 
Čauševič, Brane Klemenčič, 
Uroš Vehar in Roman Ben-

P o k a l ekipi c e b a r a 
T r ž i č - Špor tno društvo Brezje pri Tržiču je pripravilo zanimivo 

tekmovanje v odbojki za moške ekipe. Pokal Športnega društva je 
med šestimi sodelujočimi ekipami osvojila ekipa C E Bara iz Krope, 
ki je v finalu premagala tako Zupane kot Blue racerse. Druga je bila 
ekipa Zupanov, ki je odpravila Blue racerse, ki so bili tretji. • Janez 
Kikel 

ogrevanje sedanjega balinišča, s 
č i m e r naj bi, če bo le denar, zače
li prihodnje leto. Tako bi na G o 
renjskem dobili prvo zimsko ba
linišče, kjer bodo lahko trenirali 
vsi klubi. Pokrito balinišče pa bo 
tudi priložnost celoletnega tre
ninga za edino gorenjsko ekipo v 
super balinarski ligi. "Zavedamo 

se, da je mesto naše prve ekip e 

nekje na sredini super lige in za
to je zaenkrat naš cilj, da ostane
mo med superligaši. Ž e v nasled
njih letih, ko bomo vzgojili mla
de igralce, pa bodo lahko krojil' 
slovenski vrh ," pravi Bojan Bu
dan. 

V klubu so izračunali , da bodo 
minimalni stroški zla letošnjo se
zono 2 milijona tolarjev, večino 
denarja pa dobijo od Športne 
zveze, od č l a n a r i n e in klubskega 
bifeja ter organizacije veselic. Za 
posamezna tekmovanja in prven
stva (letos bodo organizirali fina
le dvojic za d r ž a v n o prvenstvo 
10. in II. julija), pa iščejo tudi 
sponzorje med loškimi podjetji-
• V . Stanovnik, fo to :G.Šinik 
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P r v a j a g o d a b o j a n u č e s n u 
Kranj, 22. maja - Potem ko je lani (in podobno tudi letos) Vinko Šimno-
vec v kegljaškem maratonu premagal svoje nasprotnice v članski kate
goriji, je bil minulo soboto na kranjskem kegljišču podoben maraton v 
mladinski kategoriji. Tokrat je bil izzivalec mladi Bojan Česen. 

Svojevrstni kegljaški maratoni, ki se bodo kot kaže udomačil i v 
Kranju, so tokrat na stezo zvabili Bojana Česna , ki si je kot naspro
tnice izbral šest deklet. Ker pa Mojca Jerala ni mogla nastopiti, jo je 
kot šesti zamenjal član moške ekipe kranjskega Triglava (ki bo letos 
spet igrala v prvi ligi) Vane Oman. Poleg njega so proti Bojanu meta
le še : Lina Eržen, Mateja Delavec, Marjanca Belcijan, N a t a š a Nepu-
žlan in Irena Strehovec. Izzivalec je dal šestim tekmecem I (K) kegljev 
prednosti, vendar pa to ni zadoščalo , da bi ga premagali. Tako je bil 
končni rezultat 2487 : 2414 za Bojana Česna . 

Bojan, ki je bil sicer prej smučarski skakalec, se je po poškodbi 
odločil , da se posveti športu z družinsko tradicijo, kot je povedal po 
k o n č a n e m sobotnem kegljaškem maratonu imenovanem J A G O D A 
93, pa je bil tokratni nastop uvod v maratone, ki naj bi postali tradi
cionalni. Organizatorji so pripravili tudi lepe nagrade in srečelov, 
sponzorja prireditve pa sta bila sitotisk Jagodic iz Trboj in športna tr
govina Mikes. • V . Stanovnik 

m n i o 

Pet kegljačic (okrepljenih z moškim vzornikom) ni uspelo premagati iz
zivalca Bojana č e s n a . Foto: G . š i n k 

N a j b o l j š i b o r i š benedik 
Tržič - č l a n i kegljaškega kluba I juberj [] l i ž i č a so uspešno iz

vedli 2. odprto prvenstvo Tržiča v kegljanju. Tekmovanja so se udele
žili številni znani tekmovalci, med katerimi omenimo Bonsa Benedi 
ka, Borisa Urbanca, Vladimirja G a l j a n č i č a , Albina J u v a n č i č a m dru
ge slovenske in hrvaške reprezentante. š tevilni prijatelji kegljanja iz 
Tržiča , Kranja in od drugod so bili predvsem navdušeni nad novim 
rekordom kegljišča K r a n j č a n a Bonsa Benetilka, ki |e podrl (>44 kc 
gljev, odlično pu je metal tudi član G r m o š č i c e iz Zagreba Vladimir 
G a l j a n i č . ki je zaostal le za dva keglja Vidno vlogo jc odigral i udi tlo 
maCin lanez č e r i n , ki seje v množic i res odličnih kegljačev najbolje 
/našel in z 891 podrtimi keglji OSVOJiti 9 mesto 

Vsi ruUtOpajOCi so bili / organizacijo tekmovanja i/redno zado 
voljni, posebej pa presenečeni nad vzdušjem, ki ga na kegljišču znaio 
vzpostaviti zvesti tržiški navijači in prijatelji kegljanja, ki znajo na
graditi vsako dobro potezo d o m a č i h in tudi gostujočih igralcev 

Končni vstni red: 1 Boris Benedik (Iskra š t e v c i ) 944, 2 Vladi 
mir G a l j a n i č 942, 3. Albin J u v a n č i č (oba G r m o š č i c a ) 906. 4 Boian 
Turk ( Tekstma) 905 , 5. Darko Bizjak (Foto I aniasv) 899, 6 Boris Ur
bane (Turospekter) 896, 7 Uroš Stok las (Bon sai) 89S, 8 Dušan Ivačič 
( G r a d i š ) 892, o | a nez č e r i n (Ljubelj) 891 m 10 Branko Bralma 
(Tekstma)K'mi ud • Janez Kikel 

B O S E B f l l l 

L i s j a k i s o t r e t j i 
Ljubljana, 22. maja - Minulo soboto je bilo odigrano deveto in deseto 
kolo prve lige v baseballu. Lisjaki so tokrat gostovali pri ekipi Jezice 
B. Igrali so zelo dobro, saj v obeh tekmah niso dobili niti ene točke, 
osvojili pa so j ih 36. Tako imajo Lisjaki sedaj 6 zmag, tri poraze i " 
eno neodigrano tekmo in so trenutno tretji na lestvici. 

Baseball pa so igrali tudi mladi kranjski lisjački. Na igrišču Gun-
celj v Ljubljani so igrali na turnirju, kjer so najprej premagali Slonč
ke z izidom 12 :8 , nato pa so izgubili z Ježki z rezultati 19 : 12. Tako 
imajo sedaj dve zmagi in štiri poraze. 

W $ ? E R P O L O 

S t ika L e v r o p o ne smemo i z g u b i t i 
Kranj, 19. maja - Reprezentanca Slovenije, ki je na mednarodnem tur
nirju v Innsbrucku osvojila prvo mesto je včeraj odšla na nov mednaro«' 
ni nastop, v Palermo na Siciliji , kjer se bo borila za čimboljšo uvrstil1'* 
na kvalifikacijah za E P . 

Tako bo reprezentanca v Palermu nastopila v postavi Tomaž. Laš& 
M a t j a ž Homovec, Branko Hajdinjak, Boris Margeta, Žigo Balderm«"* 
Marko Š t r k a l j , Uroš Cadež, Aleš Stopar, t l roš Zohil , Peter Bolel* 
Igor Štirn, Tadej Peranovič, Krištof Štromajer in Primož Troppan. , 

Ker denarja v Vaterpolski /vezi ni veliko, so naši igralci odig r a ' . 
dO sedaj dve tekmi / mlado reprezentanco Hrvaške , zabeležili P r 

mednarodni uspeh in imeli dvakrat testiranje. j 
Igralci so / v e č i n e iz dveh klubov (Triglav in Koper), zato se me 

seboj dobro poznajo in so dobro uigrani. Tekme pred nastopom ° " 
kvalifikacijah za I P so pokazale, da pa kar nekaj igralcev ni dor» 
pripravljenih (kondicija, hitrost). Prav ta pripravljenost pa jc ^° fy 

pokazatelj nezadostnega dela v klubih, ki so prav lako vezani na 
n a n č n o plat, saj so vsi igralci amaterji, ki ne dobijo povrnjenih st 
škov /a izgubljeni ČU in izgubljene kaloriie (prevozi, hrana, rekvi* 
ti, itd.) |j 

Kaj pa lahko p r i č a k u j e m o od kvalifikacij /a T P, pa smo povpra**' 
predsednika Strokovnega sveta pri V Z S Petra Didiča, ki je dejal: «* j 
pre/entanca Slovenije nima velike možnosti , da se uvrsti v l i n a h " 1 

EP. Vendar se teh kvalifikacij moramo udeležili, da ne i z g u b i m o * 
ka s kvaliteto evropskega vaterpola, ki je najboljša na svetu. ( ^ 
nam je, da lahko /aigiamo / najboljšimi reprezentancami sveta I 
ja, N e m č i j a ) in velika razlika v rezultatu nas ne bo iztirila. Prave 
/ultale p r i č a k u j e m o šele po izgradnji olimpijskega zimskega ba/ e 

m to v prvi vrsti z mlajšimi kategorijami i 
reprezentanci bo prvo irecanje odigrala v sredo 26 maj*v 

lialijo, v Četrtek igramo s Poljsko, v petek / Dansko, v soboto Z NC 
či|o in nedeljo z Ukrajino • J o ž e Marinček 

B r e z t o m a ž a l a š i č a v p a l e r m o 
Kranj, 23. maja - Tik pred odhodom vaterpolske reprezent*** 

ce na kvalifikacije za I P v Palermo na Siciliji |e iz daljne A v s , f . • 
11 j o pnspela novica, da se reprezentanci ne bo mogel prikljU* 1 

izkušeni vi.u.ir Tomaž I.ašič. l o m a ž I ašič. ki ima t Avstt.ilu 1 ' ' 
časno bivalno vizo, ic dobil / emigracijskega urada povabilo« 
lahko dobi stalno bivalno \ i/o Prav to pa ga |c zadi Z.ilo saj v c 

su, ko dajejo to potrdilo, ne sme zapustili Avstralije Pravi, da m 
je hudo, ker ne bo mogel pomagali reprezentanci, vendar J 
obljubil, da se j i bo priključil vsakič, ko ga bodo rabili Tudi v l 

sivo V / S ga |c razumelo. s.i| ic pridobitev lake vize zamudna 
deva. |e pa v njegovem primeru živl|cii|skcga pomena l o m a ' ' 
reprezentanci zaželel veliko športne sreče in pravi, tla bo po s 

lal preko medijev spremljati boje soigralcev • J . Marinček 
ktr-
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Po O L I M P I A D I M L A D I H 
TUDI N A E V R O P S K O P R V E N S T V O ? 
Kranj, 20. maja - Č e so lani iz "ženskega tabora" atletskega kluba T r i 
glav 

prihajale razveseljive vesti predvsem o dobrih rezultatih skakalke v 
daljino Marcele Umnik, je letos slišati tudi o uspehih njene sošolke, 
•7-letne Brigite Langerholc iz Škofje Loke, sicer dijakinje drugega le
tnika 

športne gimnazije v Šiški. 
Brigita se je za atletiko navdušila v petem 
razredu osnovne šole, največji "krivec" za 
to, da se je že tedaj zapisala kraljici špor
tov, pa je njen tedanji profesor telesne 
vzgoje. V osnovni šoli je tekla predvsem na 
dolge proge; ko pa je lani začela redno va
diti na štadionu v Kranju, je trener Dobri -
voje Vučkovič že po nekaj testiranjih spo
znal, da dekle ni le vztrajno in vzdržljivo, 
ampak da ima tudi lastnosti, ki so znači lne 
za kratkoprogašice . Brigita je začela treni
rati teke na 100, 200 in 400 metrov in se 
udeleževati tekmovanj, na katerih je že la
ni dosegla nekaj lepih uspehov. Na držav

a m prvenstvu za mlajše mladinke je bila druga v teku na 300 me-
t r ° v , na srednješolskem prvenstvu je zmagala v teku na 400 metrov. 

Letos ji gre še bolje, saj je že doslej, ko je bilo na sporedu le nekaj 
Jekrnovanj, v vseh disciplinah izboljšala osebni rekord. N a prvenstvu 
'jubljanskih srednjih šol je 100 metrov pretekla v 12,57 sekunde, na 
kvalifikacijah za atletski pokal je na 200 metrov dosegla čas 25,12, na 
jjUetskem mitingu v Goric i pa je 400 metrov pretekla v 55,27 sekun
de* kar je tudi doslej najboljši letošnji rezultat v Sloveniji. Njeni re
zultati niso ostali neopazni v slovenskem merilu: pred kratkim je ta-
* ° kot Marcela U m n i k dobila z atletske zveze povabilo, da nastopi 
n a olimpijskih dnevih mladih na Nizozemskem. O letošnjih načrt ih 
£ e r a d a govori, želi si le to, da bi morebiti na olimpiadi mladih ali pa 
ž e P r e j izpolnila tudi normo za nastop na evropskem mladinskem pr-
vertstvu v Španiji . Norma je 54,64 sekunde in jo bo po njenem mne-
nJU mogoče izpolniti, če bo na tekmah dobra konkurenca in ne bo 
Premočnega vetra v prsi. Trener Dobrivoje Vučkovič se z normo pre
deč ne obremenjuje in pravi: "Brigita bo še dve leti mladinka, v tem 
7 s u pa bo še dosti tekmovanj - in tudi p r i l o ž n o s t i . " © C . Zaplotnik, 

s | * a : G . Šinik 

F l N A L E A T L E T S K E G A P O K A L A S L O V E N I J E 

E n a z m a g a i n t r i t r e t j a m e s t a 
Kra nj . Šestnajst najhitrejših v tekaških in dvanajst najboljših v tehni
čnih disciplinah se je na kvalifikacijskih tekmovanjih v Celju in v Lju
l jani uvrstilo na finale Atletskega pokala Slovenije, ki je bilo minuli 
*°nec tedna v Celju in na katerem so sodelovali tudi atleti in atletinje 
" » n j s k e g a Triglava. 

Ed ino zmago za Triglav je dosegla Brigita Langerholc, ki je v teku 
" a 400 metrov dosegla čas 55,82 in prehitela celo uveljavljeno Do-
rJjOČevo iz Maribora. Goran Kabič je bil , kljub temu da bolj malo 

r e nira , tretji v teku na 110 metrov z ovirami (15,36), enako uvrstitev 
j a . s l a dosegla tudi T o m a ž Janežič v metu diska (43,82) in ženska šta-
dj * i 100 metrov (Eberl, Langerholc, Č a r m a n , Umnik), ki je v tej 

I S C | Plini s č a s o m 49,06 postavila nov absolutni klubski rekord. Četr-
II ^esto so osvojili: Bojan Klančnik v metu diska (42,80), Damjan 
^ m a n v teku na 800 metrov (1.53.19) in Boštjan Sinko v teku na 

OOO metrov (15.00,45). Saša Eberl jc bila šesta v troskoku z novim 
° S e ° n i m rekordom (11,85), Marcela U m n i k pa šesta v teku na 100 
m e t r o v (12,66). 

^Mnikova prek š e s t m e t r o v 
y Brigita Langerholc in Marcela U m n i k sta v sredo kot članici slo-

enske reprezentance nastopili v m a d ž a r s k e m /alaegcrszegu, kjer so 

1 7 . S T R A N • G O R E N J S K I G L A S 

[ O M E T 

Ž A B N I Č A N O M J E VŠEČ V P R E D D V O R U 
Kranj, 23. maja - V II. ligi za ženske so rokometašice Lokastara doma 
premagale Savo z rezultatom 21 : 17, druga ekipa Kranja je odščipnila 
točko vodilni Olimpiji II (20:20) visoko pa sta zmagala Piran in K r i m . 
Pred zadnjim kolom vodi Olimpija , Kranjčanke so tretje, Ločanke četr 
te in Sava šesta. 

V III. ligi za moške je Šešir slavil v Radovljici z rezultatom 19 : 21, 
Loške Smojke - Center Zaplotnik pa so z rezultatom 27 : 19 odpravile 
Besnico, nato pa v vnaprej odigrani tekmi zadnjega kola še Savo z re
zultatom 24 : 20. Ekipa Preddvor Skale je premagala Herbalife Stor-
žič z rezultatom 32 : 25, kot kaže pa je Z a b n i č a n o m všeč v Preddvo
ru, saj so po zmagi nad Skalo, tokrat ugnali še ekipo Infotradeja II. 
Kolo pred koncem vodi Preddvor Skala pred Loškimi smojkami -
Center Zaplotnik, tretja pa je Besnica. 

Starejše deklice so odigrale 13 kolo. Rezultati: Lokastar - Kranj 13 
: 19, Sava Kranj - Oprema K o č e v j e 19 : 14, Planina Kranj - Polje 17 : 
15. Brez poraza vodijo deklice Kranja, L o č a n k e so tretje, Planina je 
četrta , Sava pa sedma. • M . Dolanc 

N I Z E N « M H t t r < m 
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vašk 
"a Savana pokalu merile mladinske reprezentance Slovenije, Hr-

6| Madžarske in avstrijske Koroške . Umnikova jc v drugem Ic-
n Jcm nastopu v skoku v daljino skočila 601 centimeter, kar je bil 

£° Posebnem točkovanju tudi najboljši rezultat. L a n g c r h o l č e v a je 
/ lagala v teku na 400 metrov, obe pa sta tudi tekli za zmagovito šta-
$k ^ l o v c m J c 4 x 1 ( ) < ) metrov. Konec tedna bosta nastopili na atlet-

e r n šesteroboju v Bresannonu v Italiji • C . Z . 

Kolo pred koncem je že jasno, da je nov gorenjski drugoligaš ekipa Lo
ške smojke - Center Zaplotnik, saj ima Preddvor Infotrade svojo ekipo 
že v drugi ligi. Ekipa Loških smojk je v pomladanskem delu dobila tudi 
pokrovitelja, Center Zaplotnik, ki je ob pomoči prevozništva Oberstar 
kava bara Charlie, glavni sponzor ekipe, zato upajo, da bodo tudi finan
čno zmogli igranje v višjem kakovostnem razredu. N a s l iki : stojijo - oče 
in sin Zaplotnik (sponzorja), Gorazd Bajič , Boštjan Hribernik, Sandi 
Fajfar, M a t j a ž Šubic, M a t j a ž Damjan, trener Igor Stupnišek, tehnični 
vodja Jernej Stanovnik - čepijo - Edo Oberstar, Urban Blaznik, M a t j a ž 
Tavčar , Lojze Primožič, Andrej Završnik, M i r č e a Cinku in Rado Kej-
žar. • V . S. 

F i n a l e d r ž a v n e g a p r v e n s t v a in ššd 
Andor Jadran je bil organizator letošnjega finala državnega prven

stva za mlajše dečke. Med finalisti je nastopil tudi škofjeloški Šešir in 
bil četrti , prvaki pa so postali d o m a č i n i . 

Na finalu šolskega turnirja deklic so med štirimi ekipami nastopi
le tudi mlade rokometašice iz osnovne šole Franceta Prešerna iz Kra
nja, ki so ugnale vse tekmice in postale slovenske šolske prvakinje. 

V Ribnici pa je bilo finale prvenstva ŠŠD za fante. Finalisti so bili 
tudi učenci OŠ Ivana Groharja iz Škofje Loke, ki so osvojili tretje 
mesto. • M . D . 

ROKOMETAŠI PREDDVORA INFOTRADE 

OSVOJILI KARAVANŠKI POKAL 
Kranj - Z rokometno tekmo v Kamniku K r i m : Preddvor Infotra

de, v kateri so zmagali rokometaši Preddvora Infotrade z rezultatom 
27 : 25, seje končalo tekmovanje v karavanški rokometni ligi. V tem 
tekmovanju so tekmovale štiri slovenske in štiri avstrijske ekipe. 
Tekmovanje je bilo izredno razburljivo in se do zadnjega srečanja 
K r i m : Preddvor Infotrade ni vedelo, kdo bo osvojil prvo mesto in 
dragoceni pokal. Po zmagi nad K r i m o m so povsem zasluženo zmaga
li in osvojili lep pokal rokometaši Preddvora Infotrade pred K r i m o m 
iz Ljubljane in K A C iz Celovca. • J . Kuhar 

u n r 

T R Ž I Š K I A L P I N I S T F I L I P B E N C E 

Č E T R T S T O L E T J A 

D R U Ž E N J A S S T E N A M I 
T r ž i č , 23. maja - T a mesec je t ržiški alpinist F i l ip Bence doživel 
dva praznika. D a je v č e r a j dopolnil 43 let, vedo le najbližnji . 
Z las t i d o m a č i m plezalcem je bolj znano, da že dolgo vztraja v a l 
pinizmu. Prav jubilej na tem p o d r o č j u pa je bil povod za tokratni 
pogovor z njim. 

Koliko časa se že ukvarjate z alpinizmom in kje ste z njim začel i? 

B E N C E : » V steno sem se prvič podal 5. 
maja 1968, ko so me takratni tržiški alpi
nisti pospremili v Kramarjevo smer v 
Storžiču. K m a l u sem se pridružil č l a n o m 
A O Tržič . Z njimi sem prelezel okoliške 
gore podolgem in počez. T o je bila naj
boljša alpinistična šola. Po vrnitvi iz voj
ske leta 1971 se je začelo bolj zares v 
zahtevnejših smereh. Na primer, Č o p o v 
steber v Triglavu je takrat kar nekaj ve
ljal. Zahajati smo začeli tudi v Centralne 
Alpe, kjer sem v navezi štirih T r ž i č a n o v 
zmogel VValkerjev steber. T o je bil spod
buden rezultat za nadaljnje delo, žal pa 

ni bilo nikogar, ki bi znal usmerjati sposobnosti v kar m n o ž i č n e m 
odseku.« 

Ste morda registrirali dosedanje vzpone; kateri od njih se vam 
zdijo najpomembnejši? 

B E N C E : »Dosle j sem jih naštel blizu 2700, med njimi tudi pre
cej v tujih gorah. Zelo odmevno je bilo plezanje prvih treh proble
mov A l p , kar mi je uspelo kot drugemu T r ž i č a n u in takrat Jugoslo
vanu. T u d i na kuloar v steni francoske gore D r u sem ponosen. 
Zlasti zadnjih 15 let sem večino vzponov opravil sam. Razen tega 
sem sodeloval na 10 odpravah v Kavkaz, Pamir, Karakorum in H i 
malajo. Vedno sem si prizadeval za uspeh odprave, žal pa sem sto
pil le na vrh osemtisočaka Šiša Pangma med odpravo 1989. leta. 
Svojo največjo višino sem vseeno dosegel na Lhotseju, kjer smo le
ta 1981 odnehali okrog 8200 metrov visoko. Blizu te višine sem bil 
tudi na prvi odpravi naših alpinistov na K 2 .« 

Kako se je moč tako dolgo obdržati v vrhu alpinizma in v kolikšni 
meri je bil poplačan vaš trud? 

B E N C E : » M e n i nikoli ni bilo težko po službi oditi v bližnje go
re in opraviti po več vzponov zapored. Veliko treniranja in odpo
vedovanja - tudi dopustu - je bilo potrebno, da sem bil pripravljen 
za najtežje vzpone. Brez samohvale lahko zagotovim, da so bili 
uspehi povečini plod lastnega dela in financiranja. Vedno sem ple
zal zase in za svoj užitek, a sem po svojih močeh kaj prispeval tudi 
za napredek našega alpinizma in njegov ugled v svetu. Prav zato 
ne morem mimo dejstva, da je bilo ob 100-letnici našega planin
stva le malo alpinistov med nagrajenci. Tudi sam nimam, razen 
srebrne Bloudkove značke , nobenega republiškega priznanja. Neo
pazen pa nisem ostal v Tržiču , kjer sem dobil tudi plaketo mesta .« 

Kaj menite o sedanjem položaju in obetih slovenskega alpinizma? 
B E N C E : »Zal se njegova raven ne dviga, morda celo pada. Za

radi forsiranja nekaterih nezahtevnih ciljev se dela velika škoda. 
Vodstvo ne posluša vrhunskih alpinistov, njihovih idej celo ne 
jemlje dovolj resno. Dejstvo je, da so veliki dosežki zadnjih let 
plod posameznikov. Zase ocenjujem, da so solo vzponi najbolj či
sta in najbolj aktualna oblika alpinizma, č e m u r bomo morali sledi
ti tudi pri nas.« q 

In še nekaj o vaših načrtih v alpinizmu nam povejte! 
B E N C E : » L e t o s nameravam splezati nekaj težjih smeri v Cen

tralnih Alpah. Č e mi bo to uspelo, r a č u n a m še na kakšen osemtiso-
čak v Himalaji . Vse to je odvisno od zdravja in f inančne pomoči ti
stih, ki so me podpirali doslej. No , tudi brez treniranja, trezne 
presoje in sreče v steni ne bo šlo. Doslej sam nisem doživel po
škodb, vendar že dve desetletji pomagam kot gorski reševalec dru
gim, ki jih to d o l e t i « • Stojan Saje 

V M I L U A - B A N A N A - R O B I D A - M A R E U C A 

J r j STIN IN COKLIN PRVA NA ŠTATENBERCU NASTOP STRELCEV IN KEGUAČIC 
0 .* turnir v pospešenem šahu (2 x 20 minut) za veliko nagrado 
S (

P , l r n ' z m a so izvedli člani šahovskega kluba Impol iz. Slovenske Bi-
Ivj ' f c "a gradu Statenbcrg. Sodelovalo je 36 igralcev, najboljši je bil 
tov i J u s t m 1 Vrhnike s 6,5 točke. Drugi je bil zaradi poraza z zma-
5, a | c em turnirja Marko C o k l i n (6,5, Radenska - Pomurje). Z istim 
jern 1 1 t o ^ . v c n d a r slabšim buchholzcm jc končal turnir na tret-
raT m c s , u Kristjan Breznik (6,5, Pol jčanc) . O d 4. do 8. mesta so se 
0 l l j O r c d i l i igralci s 6 t o č k a m i : I ranci Sorčnik (Impol Ilirska Bistrica), 
( V r h

a t l brinovec (Žalec ) , Boris Ciglič (Cambit Naklo), Pr imož Šoln 
K r ""ka) l n Aleš Drinovec (Tomo Zupan Kranj). T o č k e za veliko na-
n 0 v ° S o prejeli še / d r a v k o Vošpcinik, Marjan Svcnšck, Franc Bri
li« c , c - Stanko Nikolič (vsi po 5,5), 1 rane Kolnik, Konrad Rcpnik in 

n , r ] » n Butala. 

j Naslednji turnir bo v nedelu), 30 maja, ob 9.30 v hotelu Grajski 
°r v u . i i 

v (sadovIiici. 

NNIKA IN STARI TRG OB KOLPI 

V .Športnem društvu Vodovodni stolp v Kranju so aktivni tudi š a h i 
sti. Njihovo z b i r a l i š č e je v vrtcu Janina. 

Kranj, 17. maja - Strelci so med najaktivnejšimi sekcijami Športnega 
društva Vodovodni stolp. Pretekli teden so organizirali klubsko tek
movanje, ki bo postalo, kot pravi predsednik društva J o ž e Zagore, tra
dicionalno. Organizirali ga bodo vsako leto pred poči tnicami . Tokrat 
so bile med mladinkami najboljše M i l k a Djurič , Mojca Rjaveč in Ire
na Kl jun , ki so dosegle 168, 155 in 147 krogov, med mladinci Dejan 
Majnik, Jože Bratkovič in Jure Kuhar, ki so nastreljali 185, 168 in 
152 krogov, med pionirji Sašo Mohar, Toni Zupane in Boštjan petrič 
s 161, 118 in 35 krogi, med člani pa je zmagal Feliks Majnik s 171 
krogi. Tradicionalni, že petnajsti če tveroboj so odigrale kegljačice 
krajevnih skupnosti Golnik in Podnart, Gorenjske predilnice iz 
škof je Lx>kc in Športnega društva Vodovodni stolp. Zmagala je G o 
renjska predilnica z 8232 kcglji pred Vodovodnim stolpom 8145 ke
gljev, Podnartom 7494 kegljev in G o l n i k o m 7180 kegljev. • J . K. 

v C [ |
 1 eskovcu pri k i š k e m jc bilo v nedeljo ekipno prvenstvo Slo-

$k c,'iC v *ahu.za dečke m deklice (do 12 let) [grtll 10 ' kol DO Švicar 
rnC(j s , s Ienui z igralnim časom M) minul na igralca Pri dečkih jc 
0r> k i c l u P a m i zmagala Vrhnika (12 točk) pred ekipo Starega liga 
s n a i . p i ' 1 1 1 1 , 1 r k ' l > " 1 , K ' | . ' " Seljak iz Kranja (10), Uroš Kavčič , Ve
droj l C " A l c < 1 Zaletel) in Marko ( iašperš ič Kranjčani so imeli z 
boju? 1" K a v č i č e m , udeležencem evropskega prvenstva do 12 let naj-

l > u " desko m / Alešem Zalcteljcm tudi najboljšo tretjo desko 
'cm ? c k l , c a n l c med 10 ekipami zmagala (>Š Stari Irg ob Kolpi m 

z r i n i l a lanskoletni naslov • Aleš Drinovec 

l l i ! M T E N I S « 8 X m X U T I I I 

° « K N J S K I PIONIRJI NA D R Ž A V N E M PRVENSTVU 
g 

J r u R ( , ? n * ' 2* ' " a j « - V Murski Soboti ic 22. in 23 maji potekalo 
n | r k c

 7 , , V n<> prvenstvo Rs v namiznem tenisu za pionirje in pio 
l i r ( f J ^ r o e z n o < »d gorenjskih pionirjev io se uvrstili \ finale: K o 
Monirk 1 " k " Aljančič (Krile) in Maček (Merkur), od gorenjskih 
H i „ , , M 1 0 bile uvrščene \ Finale Muzik ( K r i ž e ) , i v i n č in Zerov-
N f a p ! V 1 c r l t u , l Na j uspešne jša med vsemi |c bila igralka Merkurja 
k i , , , r * W H z uvrstitvijo med 16 najboljših * državi, čeprav na topa 

m | a | š a p.omika • ¥. Ošl ja j 

o d d e l e k a v t o d e l i - v k l e t i , t e l . : 2 1 4 - 7 6 1 

V E L I K A I Z B I R A K O L E S 

M O Ž N O S T N A K U P A N A 5 Č E K O V 

V A N I L I J A 

B A N A N A 

R O B I D A 

M A R E L I C A 

> Z E V N A S I T R G O V I N I ! > 
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Z a s l i š a n i n - i z p u š č e n 

Srečko Truta dokazuje nedolžnost 
Kranj, 24. maja - Kriminalisti gorenjskega 
urada kriminalistične službe so v prvih dneh 
tega leta izdali tiralico za 37-letnim hrvaškim 
državljanom Srećkom Trato, ovadenim kazni
vega dejanja poslovne goljufije. V času od sre
de avgusta 1991 do srede lanskega novembra 
naj bi več družbenih firm in zasebnikov v raz
nih krajih Slovenije prikrajšal za najmanj 183 
milijona tolarjev... 

Srečko Truta, lastnik štirih firm Carinthia, 
je - kot so tedaj vedeli povedati kriminalisti 
"pravočasno" izginil iz stanovanja v hotelu 
Jelen, kjer naj bi tudi ostal dolžan, in bržčas 
tudi iz Slovenije. Skratka, vsi upniki s krimi
nalisti vred so bili prepričani, da je Srečko 
pred njimi za vselej odnesel pete. 

Vendar je naneslo drugače. Srečko Truta 
se je (menda 4. aprila) sam pojavil pri prei
skovalnem sodniku, ki ga je družno z javnim 
tožilcem zaslišal in - izpustil. Zakaj ni v pri
poru? Odgovor javnega tožilca je skop, a ja
sen, ni zbranih dovolj dokazov za utemeljen 
sum, da bi storil očitana kazniva dejanja. 
Preiskava se nadaljuje. 

Zasebnih podjetnikov, ki veselo kupujejo s 
praznimi žepi in za krinko ustanavljajo vzpo
redne firme z nekaj bonitetnega drobiža na 

K a k o v a r n o j e ž i v l j e n j e v T r ž i č u 

žiro računih, je bilo doslej v rokah gorenjskih 
kriminalistov že nekaj. Tudi Srečko Truta naj 
bi sodil v to druščino in če naj verjamemo 
možem pregona, bi bil zrel za pripor. Zakaj 
ga torej preiskovalni sodnik ni strpal vanj? Je 
osumljencu verjel, da je nedolžen (dokler ni 
pravnomočne sodbe, dejansko tudi je), da ka
ni to dokazati in je pripravljen počakati na 
razplet, kakršenkoli že bo? Ali pa je res to, 
da (enake) zakone kriminalisti, ki pišejo 
ovadbe, berejo drugače kot ljudje iz pravo
sodja? Z drugimi besedami; so kazenske 
ovadbe na preveč trhlih nogah? 

Podoben primer razhajanja kriminalistov 
in preiskovalnega sodstva je ocrnjeni lastnik 
in direktor blejske firme Ivan Tours. Tudi 
njega je preiskovalni sodnik po zaslišanju iz
pustil zaradi prešibkih dokazov, da je nekaj 
deset opeharjenih vplačnikov avtomobilov 
res načrtno ogoljufal. 

Žrtev raznoraznih razvpitih novopečenih 
slovenskih podjetnikov vsekakor ne zanima, 
ali so naši zakoni prilagojeni spremenjenim 
lastninskim odnosom ali ne. Vedo le, kaj je 
prav in kaj ne in se nad "tolerantnostjo" pra
vosodja (lahko samo?) zgražajo. • H. Jelov-
čan 

Tudi mladoletniki na krivih poteh 
Tržič, 25. maja - Pri obravnavi štirih različnih poročil med sredino 
skupščino je največ pozornosti vzbudilo poročilo o lanskem delu 
Policijske postaje Tržič. Ob ugotovitvah o povečanju nasilja na jav
nih krajih, prisotnosti uživanja mamil in vpletenosti mladih v kaz
niva dejanja je to povsem razumljivo. Pobuda za povezano delova
nje strokovnih služb v občini. 

Najbolj zaskrbljuje, je med 
drugim poudaril komandir trži-
ške policijske postaje Gvido 
Berra, da je kar polovica od 
240 kršitev javnega reda in mi
ru lani nastala pod vplivom al
kohola. Zaradi teh prekrškov 
so prijavili sodniku 271 oseb, 
zaradi nasilja na javnih krajih 
pa so napisali 103 prijave in 25 
oseb pridržali v zaporu do iz-
treznitve. Stare znance so tudi 
opozarjali, da bodo ob ponov
nem srečanju proti njim podali 
kazensko ovadbo za nasilniško 
obnašanje, sicer bi bilo kršitev 
še več. 

Več skupin prebivalcev so 
obravnavali zaradi uživanja 
mamil; 7 so jih prijavili sodni
ku za prekrške, za 2 osebi pa so 
vložili kazenski ovadbi. Poleg 
ostalega so 15 oseb prijavili za
radi kršitev zakona o orožju in 
209 zaradi ugotovljenih prekr
škov na mejnem prehodu Lju
belj. Doslej niso uspeli raziska
ti le 19 od skupno 186 kaznivih 

mamilom, kar je opazno pred
vsem v mestnem jedru in Bistri
ci. Ob ugotovitvi, da si večjo 
kritiko za take razmere zasluži
jo starši kot pa otroci, so neka
teri razmišljali tudi o širših 
vzrokih za negativne pojave. 
Ocenili so, da bo treba brezper
spektivnost mladih dolgoročno 
reševati z urejenim šolstvom, 
organiziranim izkoriščanjem 
prostega časa, novimi delovni
mi mesti in podobnimi ukrepi. 

Za hitro reševanje problemov 
so se strinjali s predlogom 
predsedstva, da bo nujno pove
zano delo strokovnih služb in 
šol pri preprečevanju krimina
litete mladoletnikov. Ker zara
di preganjanja točenja alkoho
la mladim nekateri lastniki go
stinskih lokalov celo grozijo 
policajem, bodo prenovili 
odlok o javnem redu in miru 
ter vanj vgradili nekatere zavo
re za škodljive pojave. # S. Sa-
j * 

M l a d o l e t n a v l o m i l c a 

Med ukradenim tudi 
pištola 
Škofja Loka - Škofjeloški 
policisti in kriminalisti so 
obravnavali dva mladole
tnika, stara trinajst in pet
najst let, ki ju sumijo, da sta 
vlamljala v stanovanja. Va
nja sta prihajala bodisi sko
zi nezaklenjena garažna 
vrata, bodisi sta ključavnice 
nasilno odprla. Iz stano
vanj sta jemala drobne 
predmete, kot naprimer 
ključe, baterije za uro, žogi
ce za namizni tenis, zasko-
minal pa ju je tudi manjši 
radioaparat in celo pištola 
brovvning. Nakradenega 
blaga je skupaj za okrog 36 
tisočakov. 

dejanj, med katerimi prevladu
jejo predvsem tatvine. Žal je v 
48 kaznivih dejanj vpletenih 
kar 31 mladoletnikov. Nekateri 
izmed njih so se predvsem pri 
vlomnih tatvinah združevali v 
skupine. Kot se je pokazalo ob 
obravnavi dejanj, so nekateri 
starši povsem nezainteresirani 
za usodo svojih otrok. Veliko 
problemov je tudi v prometu 
po komaj 90 kilometrih cest v 
občini. Kljub 563 predlogom 
sodniku za prekrške, 834 man
datnim kaznim in številnim 
opozorilom v lanskem letu se 
razmere na cestah niso izbolj
šale, je še ocenil Berra. 

Obsežna razprava je opozo
rila na resne probleme zaradi 
vdajanja mladine alkoholu in 

N a s i l n i m l a d e n i č 

S pestmi zahteval drogo 
Tržič - Na tržiški policiji so napisali kazensko ovadbo proti 19-let-
nemu Alešu C. iz Tržiča, v kateri ga sumijo dveh kaznivih dejanj: 
nasilniškega obnašanja la kršitve nedotakljivosti stanovanja. 

Aleš C. naj bi 9. maja popoldne napadel enega od fantov, ki so 
sedeli in klepetali na travniku ob magistralni cesti Bistrica-Tržič. 
Aleš je pristopil k skupini in od fanta zahteval drogo. Nagovorje
ni mu je odgovoril, da je nima, nakar ga je Aleš udaril po glavi, 
ga spravil na tla in obrcal. 

Aleš je tako rekoč že stari znanec tržiških policistov, ki so ga 
zadnje čase večkrat obravnavali zaradi kršitev javnega reda in 
miru. Ko so obravnavali primer njegovega nasilništva ob cesti, so 
ugotovili tudi, da je nasilno vdrl v neko stanovanje v Tržiču in 
nekajkrat v njem prenočeval. Na lastnikovo zahtevo ni hotel ven, 
iz stanovanja so ga spravili šele policisti. 

Požar v garaži 
Kranj - 18. maja zvečer je zago
relo v parkirni garaži B na Pla
nini. V garaži so se igrali otroci 
in v bližini parkirane kamp pri
kolice kurili suho travo. Vnela 
se je guma, vendar so večjo 
škodo, ki bi lahko nastala, s hi
tro intervencijo preprečili gasil-

\ i i : < ; \ ! \ i i i k 

Tudi to s e zgodi 

S t r a h vzrok "ugrabitve 

Kranj - 13-letni otrok je prijavil ugrabitev in jo prav po filmsko 
opisal. Ugrabila naj bi ga dva neznanca in od njega zahtevala, 
da jima pove. kje ima oče denar. Porezala naj bi ga tudi z no
žem. Ko so kriminalisti fanta natančno izprašali, je priznal, da 
je ugrabitev plod njegove domišljije oziroma strahu pred očetom. 
Bal se je namreč, kaj bo, ko bo oče prišel domov, saj je bil oče 
dan prej v šoli na govorilnih urah. 

Bržčas ne ravno blesteč učenec je torej želel odvrniti pozornost 
od slabih ocen in pričakovane kazni zanje z izmišljeno ugrabitvi
jo, šolski psihologi pred koncem šolskega leta spet opozarjajo 
na velike duševne stiske in strese, kijih doživljajo šolarji, in na 
pogosto nerazumevanje staršev za njihove stiske. Strah pred 
kaznijo zaradi neuspeha v otrokih povzroča še dodatne tesnobe, 
včasih zaradi tega celo bežijo od doma in pomišljajo na samo
mor. Opisana "zgodbica" naj bo torej tudi v poduk prestrogim 
staršem, razočaranim nad otrokovimi ocenami. 
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M A T E R I A L Z A C E N T R A L N O O G R E V A N J E 
B R E Z P O P U S T O V N A J C E N E J E V ' KIKI 
T e l . : 6 9 1 - 5 5 5 , 6 9 2 - 0 3 6 . fax : 691 6 
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S A T E L I T S K I S I S T E M I 

P A C E Z E O D 6 1 0 D E M 

D A L J E 
ANTENSKE NAPRAVE LUKEŽ 

KRANJ, T E L : 212-107 

NAJNIŽJE CENE 
NEMŠKIH T V SATELITSKIH 

SISTEMOV s 136 KANALI 

*z anteno 80 x 90 659 D E M 
*z anteno 60 x 70 569 D E M 

DO 25 OBROKOV z montažo 

SATEX" TEL.: 48-570 

O S N O V N O Š O L C I , 7 V E S E L I H DNI K A R A T E J A ; 
A N G L E Š Č I N E ALI N E M Š Č I N E I 

Bohinjska Bistrica, Logarska dolina,... Izleti, družabne igre - že 
od 275 DEM I 3 obroki! Freedom d.o.o., 061/372-611 int. 264. 

IMATE TEŽAVE 3 SLUHOM? Pridite in pomagali.vam bomo. Pri 
nas uredite vse na enem mestu, v najkrajšem možnem času 
(pregled zdravnika - specialista za ušesa, preizkus sluinega 
aparata, dobava slušnega aparata, baterije, manjša popravila). 
OATTON INT. d .o .o . - zastopnik za slušne aparate SIEMENS 
Vsak četrtek od 13. do 18. ure v Art optiki, Bleivveisova 18, 
Kranj. Prijave in informacije (064)733-313 od 19. do 20. ure. 

- Novo za graditelje - kako zaščititi hidroizolacijo objekta 
pred poškodbami in se izogniti ponovnim stroškom in nepri
jetnostim pri sanaciji. Enostavno, ALPETOUR BANDAG iz 
Škofje Loke je v ta namen izdelal posebne plošče ZIP, ki jih sa
mi nalepite na izolacijo. So pa vsestransko uporabne tudi za 
protihrupno zaščito, kot razne podloge itd. Enostavno učinko
vito in ceneje. Zaenkrat jih dobite v trgovinah ALPETOUR 
BANDAG Škofja Loka, Savica, Bohinjska Bistrica, ZOIS Rado
vljica, Železnina Mercatorja v Tržiču, Železnina Loka Medvode, 
LGM Lesnina Kranj, Univerzal Jesenice. 

M A L I O G L A S I 

® 2 1 7 - 9 6 0 

RAČUNALNIK ZX SPECTRUM pro
dam za 180 DEM. «51-176 12702 

GLASBILA 

P I T J A 
M MJ . J u J n k 

D C L O V T O C A S : 
V S A K D A M O D 8 ' ' - 22 ( 

N B D C U A O D 1 1 - 22' 

APARATI STROJI 
SATELITSKE ANTENE Pace In Lasat 

z montažo in garancijo. Cena 530 
DEM 0 43-293 ioev 

OVERLOCK PFAFF In SINGER, nov 
nerabljen, ugodno prodam. «215-
650 11243 

Prodam malo rabljen 60-llterski 
BOJLER S 211-490. dopoldan -
Urška n4so 

GRAMOFON Tosca 25 In veliko 
plošč, zelo ugodno prodam. • / 2 1 -
739 12010 

Rabljen barvni TV gorenje za 250 
DEM, prodam. •51-507 i2*ti 

Nov TRAKTOR ferguson 39 s kabino 
in kabino novo za ferguson. prodam 
•65-140 12M0 

Vrtno KOSILNICO, cena po dogo
voru, prodam. •241-741 i?eee 

Planlrno DESKO za traktor prodam 
»633-653 12« n 

80 basno klavirsko HARMONIKO -
skoraj novo, prodam. •325-706 
12623 
PIANINO prodam. »50-204 12686 

GR. MATERIAL 
Prodam temno pobarvan OPAŽ, 

primeren za fasado. » 064/331-
709, dopoldan 12120 

Oddam strešnike (rabljene) splčak. 
»43-394 aH 323-084 12601 

OKNA, širina 140, dolžina 180 cm. 
prodam. Cena ugodna. » 81-494 
12727 

IZOBRAŽEVANJE 
Instruiram matematiko in elektroteh

niko za vse srednje sole Matjaž. 
»213-644 11S6* 

Instruiram matematiko za srednje In 
osnovne iole. »217-057 126M 

Inštruktorja za KITARO za 11 -letnega 
začetnika iščem. »41-709 12663 

INSTRUIRAM angleščino In kemijo. 
» 064/328-488 12731 

KUPIM 

Reform KOSILNICO. 
»061/614-065 

prodam 
12677 

Odkupujemo starinsko POHIŠTVO In 
ostale starinske PREDMETE. ANTI
KA KIRKA. Tavčarjeva ul. 7. Kranj. » 
064/221-037 11766 

Kupim PUHALNIK Tajfun brez elek
tromotorja. »621-805 12640 

Kupim otroški sedežni voziček In 
stajico. »682-057 -.•<** 

MESOREZNICO Titan M-80. trofaz 
no, mak) rabljeno, prodam. » 3 1 1 
312 1MM 
Poceni prodam KOSILKO Laverda 

Božič, Hraie 23 a. Smlednik 12701 

šivalni stori. VERITAS (nožni pogon), 
daljnogled 8x40. zračno puško (ruske 
Izdelave), vse je malo rabljeno In je 
lepo ohranjeno. Mausser Janez. 
Mencingerjeva 3, Kranj 12712 

LOKALI 

" P O D Š I F R O " 
Za male oglase "POD ŠIFRO" 
so oglaševalci naročili objavo 
tako, da zanje v malooglasni 
službi Gorenjskega glasa zbi 
ramo l/kl|ućno pismene po
nudbe interesentov. Stik z 
oglaševalcem "POD ŠIFRO" 
navežete tako, da posredujete 
pismeno ponudbo v zaprti ku 
verti na naslov GORENJSKI 
GLAS MALI OGLASI 64000 
Kranj, na kuverto obvezno na 
pilite lifro, na katero se Vala 
ponudba nanaša Veliko uspe 
ha Vam želi Gorenjski glas in 
se priporočamo! 

Oddamo prostore za obrtno dejav
nost v Zvlrčah »57-835, popoldan 
12663 
V Kranju ali okolici kupim KAVA BAR 
šifra: ANJA uror 

Oddamo prostor za mirno obrt (100 
kvadratov) pri Kranju In samopos
trežno trgovino v šk. Loki. NAJAME
MO manjše poslovne prostore in 
lokale na Gorenjskem APRON NE
PREMIČNINE, »214-674 i27«i 

V centru Kranja prodamo lokal za 
trgovino aH storitveno dejavnost. 
•214-674 12762 

N A J N O V E J Š I 

S A T E L I T S K I 
S I S T E M I " A M S T R A D " 

GRAFIKA NA EKRANU« ANGIVNKM) 
K A D I L S K I P R O G R A M I 
G A R A N C I J A OBROKI t - l ^ N - . . . 

ZMONTAŽOSAMO 6 7 9 i 

•S A . ' T - V R H O V N I K 
1 k i . o k a . <x)r>al i£ i2s 

T K L : 064 6.M-425 

MALI O G L A S I TUDI 
B R E Z P L A Č N O 

če nam pošljtete kupon iz ča
sopisa - objavili smo ga v pe
tek, 7. maja - vam bomo mali 
oglas do 10 besed, vpisan na 
kuponu, objavili brezplačno. 
Male oglase nad 10 besed, 
pod šifro itd. zaračunavamo 
po ceniku - za naročnike Go
renjskega glasa je objava 20 
odstotkov cenejša (velja tudi 
za oglase po telefonu!). Kupon 
za brezplačni mali oglas bomo 
objavili ponovno prvi torek y 
juniju. Veliko uspeha v največji 
trgovini na Gorenjskem - * 
malimi oglasi v Gorenjskem 
glasul 

KOLESA 
Prodam športno moško 

KOLO 
Super special kampanjola iride, '* 
prestav, vožen eno sezono, zeW 
ohranjen. Cena po dogovoru. • 
215-750, Slavko ril* 

ATX, letnik 1990, 2700 km, mod« 
barve. «211-746 

Moško, žensko GORSKO KOLO. 
prodam na 3 čeke. 0721-289 i*g 

AVTOMATIK TOMOS, dobro ohran
jen, prodam. Možnost na tri ček* 
«721-289 J * 5 

APN 4, malo vožen, ugodno f*0" 
dam. «49-048 

Gorsko KOLO rog, moško, prodan1 

«725-687 

Novo otroško KOLO BMX 2°' 
prodam. «217-128 

Gorsko KOLO, Shimano oprern* 
novo zapakirano, prodam za 2&* 
DEM. «216-419 

Novo moško KOLO rog klasično n» 
10 prestav, ugodno prodam. « 2 ' * 
288 «5 

Motor BT 50 TOMOS v dobr*J 
stanju, prodam. »50-137 

OBVESTILA 
— 1 

Enodnevni nakupovalni izlet z a^£ 
busom na Madžarsko dne 29.5»* 
Pijave na » 49-442, po 16. uri m 

OBLAČILA 
Bombažne majice, trenirke, žensk' 

hlačne nogavice - UGODNO! « 2 « \ 
038 |*5 
Dolgo belo poročno OBLEKO št. # 

38, prodam »45-584 J*, 

OTR. OPREMA 
^ 

Otroški STOLČEK in kombini^ 
VOZIČEK Roky, ugodno prod*" 
«84-589 J*? 

OTROŠKI VOZIČEK ugodno pjj 
dam. «50-204 

Kombinirani otroški VOZIČEK, ^ 
rabljen, cena 12.000 SIT, potoV^, 
TORBO za nošenje otroka, otr^J. 
športno KOLO na 5 prestav, že^Ji 
KOLO na 5 prestav In otroško P&1 
KOLO, prodam. Cena po doOOv°\ 

632-063, sreda, četrtek 
Ugodno prodam malo rabljen JJi 

janskl OTROŠKI VOZIČEK. » 7 2 | 
540 S 

OSTALO 
DRVA meterska, razžagana, 'r*Jj'iii 

dostavo, prodamo. Žagamo tud ^ 
domu «325-488 !> 

SIT đ Izposodim si 700.000 SH jjj 
vračilu po dogovoru. « 3 3 1 - y) 
zvečer J ' 

OGLJE za na žar In moško 
deset prestav, prodam. Pot v pj"^ 
57. «310-792 j y 

Prodam vratlč grm 100 S(T. 
686 

Dam hektar KOŠNJE, na polov*^ 
prodam TRAKTOR llnz. Drol* cy 
drai 1, Cerklje 

— M 
CISTERNO PVC 2000 litrov t* y 

prodam. • 242-696,od 19 UTt 

PRIDELKI , 
Prvo KOŠNJO TRAVNIKA P * 0 ^ 

«421-256 

Hruškovo žganje 500 
«633-830, zvečer X 

S i 
Jedilni KROMPIR kenebec in^iC 

ee, prodam Jeglič Jernej. Pod , / 
192 
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FORD FIESTAZEod 17500DEM ; 

ESCORT, MONDEO, OPEL ASTRA i 

VOZILA SO V ZALOGI • 

MOŽNOST NAKUPA NA KREDIT 

INF. VRBA d.o.o.,Struževo 4 i 
Kranj, tel. 064/218-454 i 

P O S E S T I 

Novo hišo PRODAMO v Lescah, 
Krpah, Šk. Loki, Naklem, polovico 
Nse v Cegelnici; nedograjeno pri 
B,edu, Medvodah-Vaše, Jesenicah; 
starejšo na Bledu, v Kranju, Jeseni-

v Boh.Bistrici in druge. Prodamo 
Zazidljive parcele pri Šk.Loki (Javorje 
H Dobenska Amerika), v Medvodah-
* a § e ; pašnik pri Ljubnem 
COOOOkvad.m) in Kamni gorici ter 
9m P" Vodicah. APRON NEPRE
MIČNINE, 0214-674 12753 

Kupimo novejšo enodružinsko hišo z 
^om na Gorenjskem. 0214-674 

* bližini Škofje Loke prodamo 
Nedograjeno hišo na 600 kvad.m 
*ernljišča. «214-674 12755 

P R I R E D I T V E 

PLESNA ŠOLA KRANJ - Delavski 
jgm Kranj vpisuje nove člane. 0 41-
" 1 117S4 

Trio aH duo igra na porokah ali v 
j°kalih. Veliko petja. «70-015 12311 

JRIO aH DUO igra na porokah ali v 
•okalih. Veliko petja! «70-015 128W 

P O S L O V N I S T I K I 

Iščem sposobnega menegerja za 
'Voje storitve. «57-719 12043 
a> 

K r z n o p r o d a m 

Zelo poceni prodam gostinske vrtne 
^ e in stole. «311-120 12552 

dvorno AVTO PRIKOLICO, ugodno 
£[odarn. «714-143 12*33 

Z e m l j o za rože, prodam. Jezerska 
JJJJ-Kranj 12634 

j - E S E N E BRIKETE za kurjavo, pro-
2*^ Bistrica 7, «70-007 12*49 

Š P O R T 

BRAKO prikolico In ČOLN Maestral 
2 motorjem, prodam, dobro oh-

Iĵ igno. «403-221 po 14. uri usae 

Ohranjen ČOLN, dolžine 3 m, z 
gorjem TOMOS 4,5, prodam. 
'213-103 12*73 

S T O R I T V E 

Vir?cJ S E R V I S v a m n u d l Popravila TV, 
'L)EO, HI-FI naprav vseh proizvajal-

q*v Smledniška 80. Kranj, del čas: 
EL* 17. ure, O 329-886 9*3 
LEDo 
nike 

SERVIS -iramo skrinje, hladll-
pralne stroje, štedilnike. Hitro, 

214-780 

T E L E F O N 
' H G O V I N A - S E R V I S 

u » ! a k s i ' "eni in bfsiileni telefoni • 
ki „. e ' central« • zaielte • telefonski! 
"i cn | * w m c 8 ' ' " • • n , c , ' k a W I • vt^ači • 

I!*"* - < anon Panasonic I 

"' ,,rt''i.i na drobno in debelo • rabati 

["°ntaia na terenu, svetovanje, ga-
1 " c , ia. atesti, konkurentne cene 

[JUBIJANA. BRILE JEVA 12. 
•'•'lax: 573-209 
,*ANj LJUBLJANSKA 1, 
•"»Qx: 222-150 

AVTODVIGALO za popravilo streh, 
barvanje opaža ter obžagovanje 
drevja vas čaka. B 733-120 9879 

Montaža in popravilo mlet in žaluzijl 
«061/376-783 10512 

ROLETE, ŽALUZUE vseh vrst lahko 
naročite na « 216-919 10756 

PEČARSTVO KROPAR Alojz, Kranj 
sprejema naročila za pečarsko -
keramična dela ter marmor. « 214-
313, samo zvečer od 19. do 21. ure, 
ostalo osebno na Ul. XXXI. divizije 46 
10760 

Popravilo in obnova PRALNIH 
STROJEV! «713-235 11027 

SERVIS in TRGOVINA - Samsung, 
Gorenje; ugodne cene, obroki. Can
karjeva 27 - Radovljica; Oprešnikova 
82 - Kranj, « 064/217-759, MON
TAŽA satelitskih anten 11002 

POPRAVILA MONTAŽA - pralni 
stroji, štedilniki, bojlerji, vodovodne 
in elektroinstalacije. « 325-81511450 

Nudimo računovodske in knjigo
vodske strotive. SPARTAK, d.0.0., 
«216-706 1«25 

Kvalitetno izdelujemo CINKANE 
SMETNJAKE in ŽEBLJE različnih 
dolžin. Prebačevo 32/a, « 326-426 
12112 

Smo poceni, kvalitetni, vestnil 
ČISTIMO in POSPRAVLJAMO po
slovne in stanovanjske prostore. 
HRIBAR - BLESK D.O.O., « 064/ 
331-709, dopoldan 12119 

Krovsko kleparska dela, ugodne 
cene za kritine in izgotovljene kle
parske artikle. «738-814 12344 

Satelitske ANTENE, vrhunske 
nemške za 520 DEM, z garancijo in 
montažo. «310-223 123*7 

VODO INSTALACUE (nove, popra
vila, predelave, čiščenje bojlerjev, 
Itd.) naredimo strokovno - hitro. « 
218-427 12597 

SATELITSKI SISTEMI od 474 DEM 
dalje. Tudi na kredit. « 064/712-086 
12*06 

SLIKOPLESKARSTVO, beljenje, 
pleskanje, premaz fabjonov in fas
ad. «692-783 12668 

Hitro in poceni tipkam diplomske, 
seminarske in druge tekste. 057-
706 12*00 

KOMBI prevozi tovora, manjše 
selitve, vleka camp prikolic. 0215-
211 12705 

Sprejemamo vsa zidarska in fasa-
derska dela. «217-908 12720 

AVTOALARMI, avtoelektornske na
prave, avtoradijl, prodaja, montaža, 
servis. Aleš Breg ar (AB eleetonic). Na 
Trati 57, Lesce, «715-960 127*7 

S T A N O V A N J A 

Zamenjam STANOVANJE 83 
kvad.m. Planina za manjše 65-75 
kvad.m Šoriijevo naselje aH okolica. 
«325-301 12237 

Oddam tri SOBE po dva ležišča. 
«681-148, popoldan 12*47 

Eno oz. enolnpol sobno STANO
VANJE prodam. «218-764, 331-
331, Int. 2972, dopoldan 12*59 

Oddam GARSONJERO na Planini. 
«214-626, po 18. uri 12074 

Boh.Bistrica, 2-sobno STANOVANJE 
49 kvad.m, centralna, I. nads , pro
dam. «41-246 12*70 

Dvoma samskima moškima oddam 
SOBO, s souporabo kopalnice. Cena 
po dogovoru « 326-891, od 15. ure 
dalje 12732 

Takoj KUPIMO garsonjero in eno-
sobno stanovanje v Kranju, Bledu, 
Radodvljlci in Kranjski gori; 3-sobno 
na Planini III nizek blok ali šoriijevo 
naselje PRODAMO: 1,5 sobno sta
novanje v Kr gori, Kranju, Lescah; 3-
sobno v Šk. Loki, Tržiču, Bledu, 
Kranju, Jesenicah, 2,5 sobno v 
Tržiču, Kranju, Medvodah In druga 
APRON NEPREMIČNINE, 0214-
674 17750 

V A R S T V O 

Iščem VARUŠKO za majhna otroka 
na našem domu, dopoldan. 0217-
138 i?*" 

I S K R A S e r v i s K r a n j , P l a n i n a 4 

^ r v i s j r a m o e l e k t r i č n o r o č n o o r o d j e 

' S K R A , P e r l e s , K a n g o , M a r t o i n 

g o s p o d i n j s k e a p a r a t e C o r o n a ( I s k r a ) , 

^ [ a u n , A r i s t o n , M o u l i n e x , E u r o t e c h . 

326-450 od 8.00 do 15.00 ure 

I C 0 M - M A V T O 

O P E L VW S E A T 

R O V E R FIAT-INN0CENTI 

KREDIT LIZING 

T E L . F A X : 064/222-813 

V O Z I L A D E L I 

Citroen rabljeni REZERVNI DEU in 
ODKUP avtomobilov Citroen za av-
toodpad. « 064/692-194 9509 

V O Z I L A 

Enodnevni nakupovalni IZLET z 
avtobusom na Madžarsko, dne 29/ 
5/1993. Prijave na « 49-442, po 16. 
Uli 0475 

JUGO 45, letnik 1981, dobro 
ohranjen, registriran. Voklo 47, Šen
čur 12256 

Prodam JUGO 45, letnik 1982, re
gistriran. • » 327-120 

NSU 1000, dobro ohranjen, prodam 
za 500 DEM. «216-634 12546 

Prodam Z 750, letnik 1984 in 
smrekove PRIZME. Breg 19, Mav
čiče 12622 

JUGO KORAL, letni 1989 in KOMBI 
900, letniki987, prodam. «50-883 
12624 

R 4, letnik 1987, rdeče barve, cena 
po dogovoru, prodam. «43-014 
12625 

KADETT 1,61, letnik 1990, prodam. 
«632-465 12629 

Z 101, letnik 1985, regist. marec 
1994, prodam. «736-424 12*42 

Ugodno prodamo R 5 CAMPUS 
70.000 km, letnik 1991 za 11.500 
DEM. Vse informacije lahko dobite v 
dopoldanskem času na «622-762 in 
620-410, v popoldanskem in večer
nem času na «65-148 12049 

JUGO 45, I. 1989/oktober, 30.000 
km, prva lastnica prodam. 0217-
428 ali 216-445 12*54 

JUGO 55 KORAL, rdeče barve, 
letnik 1990, prodam. «861-204i2oeo 

JUGO SKALA 55, star dve leti, 
prodam. «861-404, po 16. uri 12664 

ŠKODO 120 L, oranžne barve, letnik 
1983, cena po dogovoru, prodam. 
»801-362 126*5 

LADA NIVA letnik 1987, naprodaj. 
«721-670 12672 
ŠKODO 120 L (l.79,reg.okt) prodam 

za 900 DEM. Murn, dop. «061/124-
211, pop. Koširjeva 4, Škofja Loka 
12076 

Z 101, letnik 1983, registriran do 12/ 
93, prodam. «325-981 12684 

FIAT UNO, I. 1990, dobro ohranjen, 
prodam. «218-670 12*97 

R 4 GTL, letnik 1987, registracija 9/ 
93, prodam. «241-820 12*0* 

Dobro ohranjen JUGO 55, letnik 
1988, prodam za 4000 DEM. 065-
052 12700 

BMVV 316, I. 87, prodam. Sitar, 
Velesovska c. 20. Šenčur 12714 

R 4. letnik 1985, prodam «310-619 
1271« 

R 4, letnik 1988, prodam. Krčelj. 
Cankajreva 40, Radovljica 12719 

Z 101 konfori, letnik 1980, prodam. 
«214-641 12722 

JUGO 45, letnik 1986. prodam. 
«47-762 12724 

GOLF Diesel, 4 vrata, metalik, letnik 
1991, prodam. « 064/311-585 1272* 

ZASTAVO 101. letnik 1983, prodam 
« 45-457, zvečer 12733 

CITROEN GS 13, letnik 12/1979, 
registriran celo leto, prodam. Cena 
990 DEM « 064/82-239 12735 

R 5 Campus, letnik 1990, prodam. 
«213-240, po 15. url 1273» 

Zastavo 101, letnik 1978, prodam 
«421-354 12740 

R 4 GTL, letnik 1984, prodam 
«212-180 12743 

R 4 GTL, letnik 1985, prodam Cena 
po dogovoru «622-516 1274» 

LADO RIVO 1300, letnik 1990, cena 
po dogovoru, dobro ohranjena, pro
dam. »311-292 12747 

Z 128, letnik 1983, registriran, lepo 
ohranjen, cena 1600 DEM, prodam. 
»325-196 12748 

Z 128, letnik 1987, rdeč ohranjen, 
cena 2100 DEM, prodam. «329-061 
12749 

Z 101, letnik 1978, reg. do septem
bra 1993, cena 1100 DEM v SIT, 
prodam. «736-686 12758 

Z 101 1,1 GX, I. 87 prodam ali 
menjam za manjše vozilo. Kriška 3, 
st.2, Drulovka 12759 

OPEL KADET 1,3, letnik 1989, 
prodam. «312-255 12750 

JUGO 55, letnik 1990, cena 5000 
DEM, prodam. «312-255 12701 

R 4 GTL, letnik 9/91, 19000 km, 
prodam. Lokar, Šuceva 3, Kranj, 
«242-108 12765 

Z A P O S L I T V E 

Nudim dober zaslužek! «620-565 
10291 

REDNO ALI HONORARNO ZAPO
SLITEV NUDIMO ZA PRODAJO 
USPEŠNIC "SLOVENSKE KNJIGE". 
POGOJ: PREVOZ IN OSEBNA UR
EJENOST. « 733-349, ZVEČER 
11297 

DEKLE za strežbo zaposlimo. In
formacije vsak dan po 19. uri v 
Pizzeriji Marjetka 12146 

Iščem prodajalko za prodajo tekstila 
in pletenin - NUJNO. 064-218 12645 

ŠIVILJO takoj zaposlimo. 0223-
377, od 16. do 18. ure 12657 

Penzton "Pri Mari" Pokljuka išče 
mlajši zakonski par za pomoč v 
kuhinji in gostinstvu. Stanovanje, 
hrana, zagotovljeno, ostalo po dogo
voru. 12669 

Postanite zastopnik družbe GOLD-
EN PRODUCTS. 045-460, Valjavec 
Gregor 12*81 

Narodno-zabavni ansambel išče 
klarinetista in basista - baritonista. 
0723-044 Janko, 725-546 Slavko 
12692 

Ste brez ZAPOSLITVE in želite dober 
zaslužek. Pokličite po 18. uri na 
0715-141 12693 

Restavracija na blejskem otoku takoj 
ZAPOSLI dobrega kuharja ali kuhar
ico. 0221-181 12695 

Zaposlimo KV kuharja. f712-020 

FRIZER z moško-žensko prakso 
dobi redno zaposlitev. Šifra: MODNI 
VAL 12708 

Nudimo dobro plačano honorarno ali 
redno delo. Šifra: JUNU 12709 

Mlad fant išče DELO v zidarstvu ali 
gradbeništvu. 0 331-082 12725 

Zaposlimo DEKLE za prodajo slado
leda v Kranju od junija do septembra. 
0 328-097, od 7. do 9. ure 1272» 

Kava bar v Kranju honorarno zaposli 
DEKLE v strežbi. 0 329-170 12729 

Pri M K potrebujemo še nekaj 
zastopnikov za prodajo otroškega 
programa. 059-159, dopoldan 12737 

Honorarno zaposlim dekle v slašči
cami v Begunjah. Vse infor v slašči
čarni! 12757 

Honorarno zaposlim žensko za 
pomoč v kuhinji. Kasneje možna 
redna zaposlitev, lahko je tudi mlajša 
upokojenka. 059-143 12703 

Vsi, ki bi radi delali ali vas karkoli 
zanima v sodobnem in inovath/nem 
zavarovalništvu, pokličite 0631-285, 
PO 14. Uri 12766 

Ž I V A L I 

PRAŠIČE za reio in ODOJKE za 
zakol, prodam. Krivic, Zgoša 22, 
Begunje, 0 733-232 12171 

Prodam 7 tednov stare rjave JAR-
KICE. Oman, Zminec 12, Šk. Loka. 
0621-475 12544 

KRAVO simentalko. brejo 4 mesece, 
prodam. 0721-318 12*2* 

BIKCA simentalca za rejo aH zakol, 
prodam. 0802-042 12*31 

KOZLIČKE prodam 0242-686i263* 

Kupim teden dni starega BIKCA 
simentalca 0738-851 12*** 

Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustil naš invalidsko 
upokojeni sodelavec iz Sektorja logistike 

C I R I L P E T R O V Č I Č 
rojen 1940 

Od njega smo se poslovili v petek, 21. maja 1993, ob 15. 
uri na pokopališču v Kranju. 

KOLEKTIV SAVA KRANJ 

Oddamo PSIČKO črne barve. 065-
589 12651 

KOZO s kozlićem, poceni prodam. 
Zg.Bitnje 136, pri Puškami 12653 

Kupim 1. teden staro TELIČKO črno 
bele pasme. Šenčur, Gasilska 36, 
041-853 12655 

Črno belo TELIČKO, lahko za rejo, 
prodam. 0681-038 12661 

Meso mlade govedi in TELETA 100 
kg za nadaljno rejo, prodam. 078-
424 12662 

Mlado KRAVO simentalko po prvem 
teletu, prodam. 045-674 12667 

3 mesece stare NEMŠKE OVČARJE, 
ugodno prodam. Penzion "Pri Mari" 
Pokljuka, Bled 12570 

PODARIM 3 mladiče, črne ovčarje. 
Jeras Ivan, Lahovče 14, Cerklje 12687 

BIKCA simentalca, prodam. Drolc, 
Sidraž 1, Cerklje 12689 

Enoletne KOKOŠI za zakol ali 
nadaljno rejo po 100 SIT, prodam. 
Zalog 28, 0421-006 12710 

Oddam, dobrim ljudem, dva simpa
tična MEŠANČKA. Mausser Janez, 
Mencingerjeva 3, Kranj 12713 

TELIČKO, staro 10 dni, prodam. 
Slapničar Francka, Suha 26, Kranj 
12721 

Kupim BIKCA simentalca do 70 kg. 
0738-054 12723 

JARKICE, stare 7 tednov, prodam. 
Grilc, Partizanska pot 15, Kokrica, 0 
214-855 12736 

10 dni starega BIKCA simentalca 
kupim. 046-282zi 12739 

10 dni starega BIKCA prodam. 
046-370 12744 

Prodam mlado KOZO in KOZJE 
MLEKO. S632-614 12745 

10 mesecev stare KOKOŠI prodam. 
Žeje 15, Duplje, 070-311 12702 

OSMRTNICA 
^efla^aV 

OSMRTNICA 

a t V j 
m s a L J m 

Vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem sporočamo žalostno vest, 
da nas je nenadoma zapustil naš 
dragi mož, očka, sin, brat, stric in 
svak 

Z D R A V K O 
M A R K O V I Č 
roj. 10. avgusta 1951 v Ljubljani 

Od njega se bomo poslovili danes, 25. maja 1993, ob 16. uri 
na kranjskem pokopališču. 

Žalujoči* žena Vanda, sin Dejan, hči Sabina, mama, sestri Mirni 
in Zdenka z družinama, brata Slavko in Nace z družino ter 

ostalo sorodstvo 

20. maja je v 86. letu do trpel moj 
dragi oče, dedek, tast, svak m stric 

M I H A E L 
Č A N D E R 
borec Cankarjeve brigade 
in Lackovega odreda 

V družinskem krogu in borcev, sosedov, smo ga pokopali v 
petek, 21. maja 1993, na pokopališču Kokrica. Zahvaljujem se 
organizaciji Z B Kokrica, borcu Omanu za lepe poslovilne 
besede pevcem za zapete žalostinke in za zaigrano "Tišino", 
vsem, ki so se od njega poslovili, darovali cvetje, sveče, za 
izrečeno pismeno in ustno sožalje in za denarno pomoč. 
Hvala dr. Bavdku in dr. Pavlinovi za lajšanje bolečin. V imenu 

vseh, ki so ga imeli radi, se vam zahvaljuje 

hčerka Sla vica z družino 

Kokrica, 24. maja 1993 

3. marca je v Bell inzoni v Švici umrl naš ljubljeni 

P A V L E E R Ž E N 
diplJng. 

Dne 20. maja smo ga pokopali v družinskem grobu v 
Kranju. 

Za njim žalujejo: žena Le a, hčerka Leona, sin Boštjan, 
brata Janez in Vinko z družinama, družine pokojnega 

brata Toneta in vsi, ki so ga imeli radi. 

Kranj, 20. maja 1993 

Z A H V A L A 

Ob izgubi drage mame, babice, prababice, sestre in tete 

M A R I J E B O N C E L J 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom,prijateljem 
in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje m sveče 
ter vsem, ki so jo v tako velikem številu pospremili na 
njeni zadnji poti. Zahvala g. župniku za opravljen obred in 
poslovilne besede ter pevcem za zapete žalostinke. 
Zahvaljujemo ae dr. Sajevcu za dolgoletno zdravljenje in 
pomoč na njeni dolgi življenjski poti. Se enkrat hvala 

vsem, ki ste jo spoštovali in imeli radi. 

Ž A L U J O Č I VSI NJENI 



Kranj gostil 31. domiado 

P r i k a z v s e s t r a n s k e u s t v a r j a l n o s t i u č e n c e v 

Kranj, 21. maja - Kranjski dijaški dom je konec tedna, 21. in 22. 
maja, gostil udeležence 31. domiade. Tradicionalnega srečanja 
učencev iz 43 slovenskih dijaških odmov se je udeležilo okoli 200 
gostov. 

Na letošnji domiadi, ki je 
poskus sodobnejšega koncepta 
druženj učencev in vzgojiteljev 
iz slovenskih dijaških odmov, 
so dali poudarek vsestranski 
ustvarjalnosti dijakov. Odprli 
so razstavo likovnih, kiparskih, 
fotografskih in ročnih izdel
kov, priredili finalna tekmova
nja v treh športnih panogah, 
odbojki, košarki in malem no
gometu, v kulturnem programu 
pa so prikazali tovrstno snova
nje mladih. Za okroglo mizo, 
ki jo je vodila Judita Nahtigal 

iz kranjskega dijaškega doma, 
so udeleženci z alpinistom To
mom Česnom in skakalcem 
Matjažem Zupanom razpra
vljali o vzornikih, identifikaci
ji, problemu vrednot... 

V športnih finalnih srečanjih 
so se najbolj izkazali: v ženski 
odbojki dijakinje iz celjskega 
dijaškega doma, v moški košar
ki in malem nogometu pa ka
deti iz dijaškega doma Srednje 
policijske šole v Tacnu. Že prej 
pa so se v drugih slovenskih 
krajih zvrstila tudi državna pr-

Kdor hoče videti, mora gledati s srcem 
Breznica, 23. maja - V kultur
nem domu v Breznici je bila v 
soboto dobrodelna kulturna 
prireditev, že druga po vrsti, za 
pomoč slepim in slabovidnim z 
naslovom Kdor hoče videti, 
mora gledati s srcem. 

Pobudnica, organizatorka in 
tudi povezovalka prireditve je 
študentka defektologije Mateja 
Fabjan, ki kot pravi, čuti pove
zanost z vsemi invalidi, ker vi
di, kako ljudje z njimi napačno 
ravnajo. Namen prireditve je 
pomagati tistim, ki so jih nesre
če ali bolezni delno ali popol
no prikrajšale za svetlobo. 
Rdeča nit prireditve je lepa mi
sel iz Malega princa: kdor ho
če videti, mora gledati s srcem. 
Ker pesem povezuje vse ljudi, 
je prevladovala tudi na priredi
tvi. Sodelovali so: oktet Vaso
valci pod vodstvom Mojce Le

gat, citrarka Danica Butinar, 
tenorist Anton Dolar, flavtist 
Matjaž Šurc, mezzosopranistka 
Melita Jelen, tenorist Tine 
Rant, harmonikar Dejan Boga
taj, komorni zbor Anton Janko 
Ravnik iz Bohinja pod vod
stvom Jurija Dobravca, solist 
ljubljanske Opere baritonist Ja
ka Jeraša, Primož Kerštajn, ki 
je spremljal na klavir, dramska 
skupina Julke Dolžan. Od vo-
kalno-inštrumentalne skupine 
Trenutek svetlobe sta na prire
ditvi sodelovali slepi dekleti, 
študentki Sonja Pušnik in Su
zana Dajčman. 

Nastopajoči so se odrekli 
honorarju. Izkupiček v višini 
13 tisoč tolarjev pa bodo prire
ditelji nakazali Zvezi sklepih 
za raziskovalni tabor mladih 
slepih in slabovidnih. 

o r ^ i / \ M y \ 
V E L E B L A G O V N I C A Š K O F J A L O K A d o o 

PRIPRAVA NA T E K M O V A N J E K R A N J S K I H G A S I L C E V -
Občinska gasilska zveza iz Kranja je letos prvič organizirala izbir
no ocenjevanje za nastop na občinskem tekmovanju. Vaje brez upo
rabe vode je 22. maja 1993 prikazalo v šenčurskem športnem parku 
31 osnovnošolskih desetin, 41 mladinskih, 58 članskih in 15 vete
ranskih ekip. Udeleženci iz 40 gasilskih društev so že tokrat poka
zali dobro pripravljenost, organizatorji pa pričakujejo, da bodo de
setine z več kot 80 odstotki predpisanega tekmovalnega normativa s 
priprav še izboljšale kakovost dela do občinskega tekmovanja. Le
to bo 5. junija, prav tako v Šenčurju. S. S. - Foto: S. Saje 

venstva v namiznem tenisu, 
strelstvu in šahu, kjer so se Go
renjci uvrstili na solidna mesta. 

V kulturnem programu, kjer 
so se predstavile kulturne sku
pine iz slovenskih dijaških od
mov, je sodeloval tudi Rado 
Kokalj s skupino citrarjev, za 
ples je igral ansambel Abraka-
dabra, zaigral je tudi kranjski 
Adria Dixieland Band s pevko 
Metko Štok. Ob otvoritvi, kkjer 
je navzoče v imenu glavnega 
pokrovitelja pozdravil Peter 
Orehar, predsednik kranjskega 
izvršnega sveta, so goste razve
selili z banketom, kjer so sadne 
koktajle ponudili učenci iz di
jaškega doma blejske gostinske 
šole. Kranjski dijaški dom, ki 
je letošnjo domiado pripravil 
ob pomoči še 17 sopokrovite-
ljev in sponzorjev, je svoje go
ste popeljal tudi na ogled Brda. 
• D. Z . 

Počastitev bahajskega 
svetega dne 

Duhovni svet Bahajev Lju
bljane prireja v petek, 28. maja, 
ob 18. uri v Hotelu Lipa, Ce
lovška 264 v Ljubljani, počasti
tev bahajskega svetega dne. 
Gospa Laila Banani iz Kalifor
nije bo imela kratko razmišlja
nje z naslovom "BahaVllah -
obljubljeni". • L . C . 

Srečanje invalidov 
Kranja in Maribora 

Društvo invalidov Kranj ob
vešča člane, da organizira v so
boto, 26. junija 1993, srečanje 
invalidov Kranja s pobratenim 
društvom invalidov Maribora. 
Srečanje bo v prostoru resta
vracije Iskra na Laborah v Kra
nju z začetkom ob 10. uri. Pri
jave sprejemajo v pisarni dru
štva v Kranju, Begunjska 10 ali 
pri poverjeniku na terenu naj
pozneje do 10. junija 1993. • 
L. C . 

Akcija SPV in Zavarovalnice Triglav 

Priznanja najstarejšim voznikom 
Ljubljana, 20. maja - Svet za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu je v sodelovanju z Zavarovalnico Triglav v letu 1992 
pripravil posebno akcijo namenjeno starejšim udeležencem v 
prometu, ki spadajo med najbolj ogrožene. 

Starejši so v prometu še posebej ogroženi kot pešci, kole
sarji in tudi kot vozniki, pogosto pa slabše telesne sposobno
sti uspešno nadomestijo z večjimi izkušnjami in previdnejšo 
vožnjo. Tega mlajšim večkrat manjka. 

Za sodelovanje v akciji se je prijavilo več kot sto starejših 
voznikov, med katerimi so izbrali pet najstarejših. Pogoj za 
sodelovanje v akciji je bilo vozniško dovoljenje B kategorije 
in registrirano osebno vozilo. Nagrade Zavarovalnice Triglav 
(popolno paketno kasko zavarovanje brez časovne omejitve) 
so si prislužili Anton Kuštrin, France Kranjc, Anton Sajko, 
Adolf Mulej in Jože Toplak. Nobeden od nagrajencev v zad
njih osmih letih ni imel prometne nezgode, še posebej zanimi
vo pa je, da imajo vsi vzorno vzdrževane in tehnično brezhib
ne avtomobile, čeprav ima najstarejši avto kar 23 let. • M . 
G . 

Tržnica in most - Ljubljana-Šiška - Prebivalci občine Ljubljana 
Šiška so v sredo dobili novo Tržnico Koseze na Vodnikovi ulici 
187. Tržnica na 1948 kvadratnih metrih ima pokriti in odprti 
del. V pokritem delu oziroma v kleti, pritličju in galeriji je 60 
lokalov različnih dejavnosti, od trgovskih do gostinske. Na 
odprtem delu pa je 40 stojnic, ki so namenjene predvsem 
prodaji sadja in zelenjave. - Drugo prijetno pridobitev pa so v 
občini Ljubljana Šiška zabeležili v sredo popoldne, ko so v 
krajevni skupnosti svečano odprli obnovljen Kavškov most. Gre 
za enega najlepših mostov v tolikšni velikosti in je tako tehnični 
kot kulturni spomenik. A . Ž 

Izlet na Limbarsko 
goro 

Planinska sekcija pri Dru
štvu upokojencev Kranj orga
nizira planinski izlet po Zasav
skem hribovju od Trojan do 
Limbarske gore. Hoja bo traja
la 4 do 5 ur. Izlet bo v četrtek, 
3. junija 1993, odhod pa bo ob 
7. uri izpred Kina Center 
Kranj. Stroški prevoza za posa
meznika znašajo 500,00 SIT, za 
nečlane društva pa 650,00 SIT. 
Prijave sprejemajo v društveni 
pisarni vsak ponedeljek, sredo 
in petek od 8. do 12. ure. • L. 
C . 

Uspehi gorenjskih matematikov 
Kranj, 24. maja - V soboto, 15. maja, je bilo državno tekmova
nje iz matematike za učence osnovnih šol. Tekmovanje je bito v 
šestih slovenskih mestih. Povsod so se učenci sedmih in osmih 
razredov hkrati spoprijeli z nalogami, ki jih je zanje izbrala dr
žavna tekmovalna komisija. 

Udeležba je bila rekordna. V sedmem razredu je ekmovalo 
209 učencev, v osmem pa 360. Vsi tekmovalci so morali že 
prej uspešno premagati ovire na šolskih in občinskih tekmo
vanjih. 

Gorenjci so tekmovali v Ljubljani in bili zelo uspešni. Tek
movanja se je udeležilo 15 sedmošolcev in 36 osmošolcev, pr
vi so prinesli domov sedem zlatih Vegovih priznanj, drugi pa 
kar šestnajst. Tako v sedmem kot v osmem razredu so osvojili 
tudi po eno prvo, drugo in tretjo nagrado. To uvrstitev dose
žejo tekmovalci z najvišjim številom točk. 

Gorenjci z zlatimi Vegovimi priznanji - 7. razred: Anže 
Burger, OŠ Simon Jenko (prva nagrada), Andreja Avberšek, 
OŠ Žirovnica (druga nagrada), Simon Rankel, OS Lucijan Se
ljak (tretja nagrada), Tadej Starčič, OŠ Cvetko Golar, Matej 
Sova, OS Bistrica, Barbara Mušič, OŠ Davorin Jenko, Tina 
Jelene, OŠ Ivan Grohar; 8. razred: Janja Košič, OŠ Ivan Gro
har (prva nagrada), Tanja Zavrl, OŠ Ivan Grohar (druga na
grada) Aleš šolar, OŠ Železniki (tretja nagrada), Anže Ko-
selj, OS A. T. Linhart, Ana Pretnar, OS Simon Jenko, Marko 
Perčič, OŠ Simon Jenko, Katja Mohorič OŠ Križe, Jana Po
točnik, OŠ Peter Kavčič, Katja Triller OŠ Križe, Uroš Ferjan, 
OŠ Žirovnica, Andreja Smukavec, OS Janez Mencinger, Gre
ga Zupanek, OŠ Ivan Grohar, Saša Anžej, Simona Jenko, To
mo Kristane in Peter Rauch, vsi OŠ Simon Jenko. • Francka 

"Vencelj-Urbanija 

Kako se je delček starega življenja odmaknil novemu, so Predoslj«' 
nom prejšnji teden pokazali otroci in vzgojiteljice iz vrtca. V p r 0 ' 
štorih osnovne šole so pripravili razstavo z naslovom Kdo je napra
vil Vidku srajčico. Prireditev pa so v torek popestrili s prikazom 
šivanja, pretikanja, krojenja in tkanja ter z lutkovno igrico o Vid
ku, v petek pa še z otroško modno revijo. Z revije je tudi naš posne
tek. Foto: G . Šinik 

Danes skupščina kranjskih sindikatov 
Kranj, 25. maja - Danes na Brdu poteka skupščina Sveta 
kranjskih sindikatov. Pred letno sejo skupščine so priredili še 
seminar za sindikalne zaupnike, na katerem govorijo zlasti o 
privatizacijskih metodah s posebnim poudarkom na notra
njem odkupu delnic. Sindikaliste bo zanimalo predvsem, kaj 
in kakšni so vrednostni papirji, kakšna bo usoda izdanih za-
dolžnic in kakšna je vloga sindikata pri lastninjenju. 

Na skupščini bodo poročali o dosedanjem delu in prenovi 
Sveta kranjskih sindikatov, predstavili programske usmeritve 
in glasovali o verifikaciji mandatov sindikalnih funkcionar
jev. • D. Ž . 

TELEFONSKI IMENIK 
po izrednih ugodnih p lač i ln ih pogojih 
na vseh p o š t a h na Goren jskem 

V novem telefonskem imeniku je samo za območje 
Gorenjske objavljenih več kot 30.000 novih 
oziroma spremenjenih telefonskih številk ! 

M o ž n o s t n a k u p a na 3 č e k e ali 
p l a č i l o V d v e h Obrokih - pri poravnavi PTT računa 

OLAJŠAJTE SI TELEFONIRANJE 
Z UPORABO NOVEGA TELEFONSKEGA IMENIKA! 

Urjenje gorskih reševalcev 
Mojstrana, 25. maja - Zadnjo majsko soboto se bodo zbrali pri 
Aljaževem domu v Vratih Člani Gorske reševalne službe, ki sode 
lujejo pri helikoptrskem reševanju. Podkomisija /a letalsko reše
vanje komisije (iRS pri Planinski zvezi Slovenije bo namreč tam 
izvedla 29. maja 1993 letno praktično usposabljanje. Med 8. uro 
in 9.30 bodo udeleženci preverjali reševalno opremo in pripravili 
dva helikopterja za reševanje. Do 13.30 bo nato potekalo prakti
čno reševanje v Severni steni Triglava, kjer bodo reševalci vadili 
spust po vrvi, vstop in izstop ter vnos poškodovanca v helikopter, 
na drugem helikopterju pa bodo preverjali pripravljenost za po
let na fiksni vrvi samostojno in s poškodovancem v horizontalni 
mreži. Sledila bo še ocena usposobljenosti posameznikov in ce
lotne letalske ekipe za reševanje v gorah. • S. Saje 

Ne/goda v Plamenu 
Kropa - Radovljiški krinii n a " e ' 
sti so raziskali vzroke del<lV 

nezgode, ki se je 20. maja * v 

čer pripetila v tovarni Plamen 
Kropi delavcu pri stroju /a 
zlo stiskanje matic. UgOtoVj^ 
so, da jc delavec stroj ustavu 
ga začel na novo nastavlj* ' 
pri tem pa ga jc očitno i/ 
previdnosti prezgodaj vilWi 
ko da mu je stroj prebil rO* 
Na srečo nezgoda ni huda, 

žje ranjenega delavea so i* L 
seniške bolnišnice že odpu s " 

l V S V £ T fcVRpPfc. J 5lOV£W£KO ZASTAVA. 
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